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مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان عنوان کرد 
رونق اقتصادی با تصویب کلیات طرح تسهیل 

صدور برخی از مجوزهای کسب وکار 

آغاز به کار همیاران صلح و سازش
 در قشم

 فرهنگ وقف
 در حوزه آب باید احیا شود
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 درمان سرپایی کووید وجود 
نخواهد داشت 

  درصد سهم اداره کل راه و شهرسازی به عنوان مالک زمین و شریک پروژه، 
جای سوالات و ابهامات فراوانی برای بررسی توسط دستگاه های نظارتی دارد .

  صبرمان لبریز شده است و فکر می کنیم باید دست به اعتراض علنی و جمعی 
بزنیم و تجمع کنیم تا مشکلاتمان را به گوش مسئولان برسانیم . از این  به بعد هر 
اتفاقی بیفتد مسئولیتش به عهده سازمان ها و مسئولینی است که تاکنون اهمال و 

سستی کرده اند و صدای ما را نشنیده اند .
داد  که همچون گذشته  است  این  قضایی  مراجع  از  ما  ترین خواسته  بزرگ   
نتیجه  برای حصول  دادگری  و  و در جایگاه مقدس قضاوت  را ستانده  مظلومان 

سرعت رسیدگی به این پرونده را بالا ببرند .
محسوب  شهرسازی  و  راه  کل  اداره  پروژه  این  در  که  قرارداد  شریک   

 می شود ؛ می تواند در مراجع قضائی با ارائه مستنداتی حکم ترک فعل پیمانکار 
را بگیرد و وی را خلع ید نماید که جای سوال دارد چرا تاکنون این اتفاق نیفتاده 

است؟
   تمام سرمایه افراد که در این پروژه هزینه شده است حدود  2 برابر و نیم شده 
است ، ولی چه سود که هیچ اقدامی جهت تکمیل این مجتمع تجاری- تفریحی 
انجام نشده است و حتی سرمایه های افراد نیز دیگر ارزش واقعی خود را از دست 

داده اند .
که   داریم  حکم  حدود 130  و  دادیم  ارائه  دادگستری  به  شکایاتی  تاکنون    
پیمانکار پروژه از بدوی محکوم شده و در تمامی آنها ملزم به انجام تعهد گردیده 

است .

احمد مرادی نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس  : 

تامین گاز خانگی 
و صنعتی در اولویت مجلس 

و وزارت نفت است

عضو مجمع نمایندگان هرمزگان  عنوان کرد

اولویت تامین نیاز آبی 
 مردم هرمزگان 

2بر انتقال آب
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70خانواده بلاتکلیف 
یک محله

گروه خبر // مدیرعامل فولاد هرمزگان 
باور و دنبال کردن شــعار ما می توانیم 
را یک وظیفه اعلام کرد و گفت : مانند 
دیگر حــوزه ها در حــوزه صنعت نیز 
می توانیم به این رشد و بالندگی برسیم 

و شعار ما می توانیم را تحقق ببخشیم .
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ عطالله معروفخانی 
مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان در بازدید 
از بخــش LF واحــد فولاد ســازی این 
 شرکت و دیدار با کارکنان این بخش باور و 
دنبال کردن شــعار ما می توانیم که از جانب 
رهبر معظم انقلاب عنوان شد را یک وظیفه 
دانست و گفت : همانگونه که در حوزه نظامی 
و موشکی شعار ما می توانیم محقق و موجب 
عقب نشینی دشمن شده اســت ، در حوزه 
صنعت نیز می توانیم به این رشد و بالندگی 
برسیم و شعار ما می توانیم را تحقق ببخشیم. 

وی تاکیــد کرد در فولاد هرمزگان به عنوان 
عضوی از خانواده بــزرگ صنعت ایران، با 
همدلــی و همراهی یکدیگر ما می توانیم را 

تحقق می بخشیم.
  معروفخانی در این بازدید با تاکید بر اعتماد 
و توجه به جوانان و نیروهای متخصص بومی  
گفــت : همانگونه که در آغاز کار و پیش از 
این عنوان شــد تحول و توســعه از اهداف 
اصلی ما در فولاد هرمزگان است که در دولت 
مردمی بــه جد پیگیر آن خواهیم بود .  وی 
ابراز امیدواری کرد با برطرف شدن مشکلات 
قطعی برق، و با برنامه ریزی مدیران و همدلی 
و همکاری و ســعی مضاعف کارکنان، این 
شرکت شــاهد ثبت رکوردهای جدید تولید 
بــوده و بتواند میزان تولید از دســت رفته 
را  جبران نماید.مدیرعامل فولاد هرمزگان  
همچنین با اشــاره به اقدامات انجام شده در 

رضایتمندی کارکنان گفت : در بحث درمان 
و پزشکی  برای همه کارکنان امانی و پیمانی 
شرایط بسیار خوبی را ایجاد کردیم ، صندوق 
درمان و بیمه تکمیلی  از این جمله می باشد. 
مدیرعامل فولاد هرمزگان افزود:   تلاش ما 

این است با انجام طرح های توسعه و به ثمر 
نشستن این طرح ها و قطعاً سوددهی بیشتر 
بتوانیم اقدامات بیشتری را در جهت تکریم 
و رضایتمندی کارکنان تلاشگر و متعهد فولاد 

هرمزگان انجام دهیم.

گروه خبر // رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
گفت: با توجه به سیاســت جدید درمانی اســتان 
هرمزگان، دیگر درمان ســرپایی کووید-۱۹ وجود 

نخواهد داشت.
  دکتر حسین فرشیدی اظهار کرد: این روزها شاهد کاهش 
موارد مثبت بیماران کوویدی در استان هرمزگان هستیم.

وی ضمن تاکید بر تدوام رعایت پروتکل های بهداشــتی 

توســط مردم، عنوان کرد: در حال حاضــر ۱۰۶ نفر در 
بخش مراقبت های ویژه بســتری هستند.رئیس دانشگاه 
علوم پزشــکی هرمزگان با اشاره به اهمیت واکسیناسیون 
عمومی در کنترل شــیوع بیماری کرونــا، گفت: تا کنون 
بیــش از ۹۳۰ هزار واکســن در دوز اول و دوم به مردم 
اســتان هرمزگان تزریق شده است.فرشیدی تصریح کرد: 
با توجه به سیاست جدید درمانی استان هرمزگان، دیگر 

درمان ســرپایی کووید -۱۹ وجود نخواهد داشت.رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان ادامه داد: بیمارانی که برای 
آن ها داروی کرونا و وریدی تجویز می شود، در بیمارستان 
بستری خواهند شد.فرشیدی تصریح کرد: از مردم شریف 
استان هرمزگان خواهشمندم ضمن توجه به این رویکرد 
سلامت استان هرمزگان، روزهای ابتدای بیماری خود را 
که نقش مهمی در انتشــار ویروس دارد را در بیمارستان 
سپری کنند و داروهای درمانی دریافت کنند.به گزارش مهر 
؛ وی در پایان گفت: درخواســت داریم که مردم تقاضای 
درمان در منزل و مصرف دارو در خارج از بیمارســتان را 
نداشته باشند؛ چراکه به هیچ عنوان درمان وریدی در منزل 

نخواهیم داشت.

// مدیرکل ســتاداجرایی  گروه خبر   
فرمــان حضــرت امام )ره( اســتان 
و500  تاکنون ۱28هزار  هرمزگان گفت: 
دز واکسن کوو برکت به دانشگاه علوم 
پزشــکی هرمزگان تحویل گردیده که  

در مراکزواکسیناسیون  مطابق شرایط 
سنی دردست تزریق هستند. 

    به گزارش خبرنگار دریا ؛ منوچهر دانشمند 
افــزود : گروه های جهادی همکارســتاد 

اجرایــی ،  همکاری مطلوبــی دراین راه 
مهم نمودند و ضمن آرزوی سلامتی برای 
پرسنل درمان و همه آحادمردم، ازخداوند 
متعال خواســتاریم  ان شاء الله بزودی  این 

ویروس  منحوس نابود شود.

مدیرعامل فولاد هرمزگان :

ما می توانیم را در فولاد هرمزگان تحقق می بخشیم

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :

درمان سرپایی کووید وجود نخواهد داشت 

  128هزار و500 دز واکسن برکت در هرمزگان
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گروه خبر // نایب رئیس کمیســیون 
انرژی مجلس شــورای اسلامی تاکید 
کرد: تامیــن گاز چه در بخش خانگی 
و چه در حــوزه نیروگاه ها و صنایع از 

اولویت های کمیسیون انرژی و وزارت 
نفت بوده و ما ایــن موضوع را دنبال 

خواهیم کرد.
  احمــد مرادی با اشــاره به پیگیری های 
صورت گرفتــه به منظور تامین گاز و برق 
در فصل زمستان، بیان کرد: کمیسیون انرژی 
مجلس شورای اسلامی پیگیری این موضوع 
را آغاز کرده و در جلساتی که با وزیر نفت 
داشتیم ایشان نیز یکی از دغدغه های اصلی 
خود را تامین گاز در فصل ســرما چه در 
بخش خانگی چــه در بخش نیروگاه ها و 
چه در بخش صنایــع مطرح کردند.وی در 

ادامــه اظهار کرد: وزیر نفت قول دادند تا با 
اتخاذ تدابیــر لازم و پیگیری این موضوع 
در کارگروهی تخصصی آن را دنبال کنند. 
ما نیز از وزیر نفت تقاضای ارائه برنامه ای 
دقیق برای تامین گاز در فصل زمســتان را 
مطرح کردیم که به احتمال زیاد در جلســه 
بعدی به اعضای کمیسیون ارائه کنند.نماینده 
مردم بندرعباس در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: ما باید برنامه ای داشته باشیم تا 
با نگاهی جامع به مشکلات موجود، جلوی 
تکرار مشکلاتی که در تامین گاز و برق در 
زمستان سال گذشــته و سنوات قبل با آن 

مواجه شدیم؛ گرفته شود. تامین گاز چه در 
بخش خانگی و چــه در حوزه نیروگاه ها 
و صنایع از اولویت های کمیسیون انرژی و 
وزارت نفت بوده و ما این موضوع را دنبال 
خواهیم کرد تا ان شــاءالله در فصل سرما 
یا این مشــکل به حداقل رســیده و یا کلا 
مرتفع گردد.به گزارش ایسنا ؛ وی در ادامه 
 تاکید کرد: براســاس گفته وزیر نفت گویا 
رایزنی ها از طریق وزارت خارجه در حال 
انجام است تا کسری گاز در فصل سرما از 
طریق واردات از کشورهایی که رابطه خوبی 

با آنان داریم، جبران شود.

احمد مرادی نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس  : 

تامین گاز خانگی و صنعتی در اولویت مجلس و وزارت نفت است

 توقیف 5۳۶ هزارلیتر سوخت قاچاق
 در هرمزگان

برادر ارجمند و گرامی 
جناب آقای عبدالحمید وطن خواه

ریاست محترم میز قطر اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن 
و کشاورزی هرمزگان

راهیابی حضرتعالی به عنوان عضو اصلی شورای شهر بندرلنگه مایه مباهات و افتخار پارلمان 
بخش خصوصی گردید . بی تردید خدمتگزاری به مردم شریف بندرلنگه فرصت مغتنمی است 
که امیدواریم  با نگاه مدبرانه ، هم مشمول لطف حق تعالی قرار گیرید و هم اسباب رضایت خاطر 
آحاد مردم عزیز را فراهم سازید که آنچه باعث سرافرازی و سربلندی است خرسندی مخلوق 
و خشنودی خالق است . اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی هرمزگان به نمایندگی از 
فعالان اقتصادی راهیابی حضرتعالی به شورای شهر بندرلنگه را تبریک و تهنیت عرض نموده 

و دوام توفیقات حضرتعالی را در ادامه مسیر از درگاه باری تعالی مسالت دارد .

اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی هرمزگان

بررسی جوانب نیمه کاره ماندن پروژه تجاری - تفریحی صدف در گزارش اختصاصی روزنامه دریا ؛

 دریای امواج مجتمع نیمه کاره صدف 
همچنان پر تلاطم است

علاج واقعه باید قبل از وقوع  باشد؛ چراکه در این شرایط بد اقتصادی، صبر مردم لبریز شده است

صفحه 8 را بخوانید

 گروه خبر //  رئیس سازمان داوطلبان جمعیت هلال 
احمر گفت: برای رفع معضل آب ناشــی از پیامدهای 
خشکسالی  های پیاپی بایستی فرهنگ وقف در حوزه 

آب احیا شود. 
  محمد نصیری در حاشیه بهره برداری از مرحله اول طرح 
ملی نذر آب ۴ در شهرستان سیریک افزود: بیشتر قنواتی 
که قرن ها منبع تامین آب شــرب بودند و هنوز هم هستند 
ریشه موقوفه دارند.وی ادامه داد: احیا فرهنگ وقف را باید 
تسهیل کرد تا مردم به آب آشامیدنی سالم دسترسی داشته 
باشند چرا که خشکســالی های پیاپی موجب شده الگوی 
کشت و ســبک زندگی ها تغییر کند و مردم برای زندگی 
خود دچار مشــکل شوند.وی اضافه کرد: خشکسالی و به 
تبع آن کاهش میزان بارندگی ها در ســال های گذشته اثر 
بیشــتر بر روی منطقه جنوب شــرق کشور داشته است و 

طرح نذر آب ۴  با هدف کاســتن از مشکلات ساکنان این 
مناطق آغاز شد.رئیس ســازمان داوطلبان جمعیت هلال 
احمر بیان کرد: شــاهد همراهی بسیاری مردم و مسئولان 
در طرح نذر آب ۴ هستیم و به حول و قوه الهی و همراهی 
خیــران جمعیت هلال احمر، مســأله برخورداری مناطق 
روســتایی و منازل از نعمت آب شرب به صورت دائمی 
باید محقق شود. مدیرعامل جمعیت هلال احمر هرمزگان 
هم ضمن قدردانی از همکاری خیران و جمعیت هلال احمر 
استان های فارس و بوشــهر ابراز کرد: با اجرای طرح نذر 
آب۴ عملیات آبرسانی به روستاهای خرگوشی، گز، کریان 
و مغ رحمت در بخش بیابان شهرســتان سیریک به طول 
۱۰ کیلومتر اجرا شــد. مختار سلحشور تصریح کرد: ۱۰ 
هزار متر لوله ۷۵ و ۱۱۰ پلــی اتیلن،و با اعتباری افزون 
بــر ۵ میلیارد و ۶۰۰ میلیون ریــال از محل کمک خیران 

داوطلب استان های فارس و بوشهر در طرح نذر آب چهار 
تامین شــد که مرحله اول آن در چهار روستای یاد شده 
به اتمام رسید.وی افزود: اصلاح شبکه داخلی خط انتقال 
آب روند آبرسانی این چهار روستا را تسریع کرده و اهالی 
این روستاها در فاصله زمانی کمتری نسبت به قبل از آب 
شــرب برخوردار می شوند.به گزارش ایرنا ؛ وی در ادامه 
جمعیت هلال احمر را واسطه ای میان نیاز نیازمند و توان 
توانمندان برشمرد و بر ادامه روند خدمت رسانی خیرین در 

حوزه آب تاکید کرد.

رئیس سازمان داوطلبان هلال احمر :

 فرهنگ وقف در حوزه آب باید احیا شود
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مدیرکل امور اقتصادی
 و دارایی هرمزگان عنوان کرد 

رونق اقتصادی با تصویب کلیات طرح تسهیل 
صدور برخی از مجوزهای کسب وکار 

  گروه خبر // رای قاطع مجلس به کلیات طرح تسهیل صدور 
برخی از مجوزهای کســب و کار نوید بخش روزهای روشــن 
شــکوفایی اقتصاد و سرمایه گذاری در کشــور است.به گزارش 
خبرنگار دریا ؛ نماینده وزیر امور اقتصادی و دارایی در اســتان 
هرمزگان با بیــان اینکه تصویب کلیات طــرح صدور برخی از 
مجوزهای کسب و کار باعث کاهش بسیاری از فسادها، رانت ها، 
انحصارطلبی و امضاهای طلایی می شود گفت با توجه به  شعار 
سال و مانع زدایی از تولید که یکی از مهمترین اهداف رهنمود های 
مقام معظم رهبری ســت طرح تسهیل صدور برخی از مجوزهای 
کسب و کار،چراغ سبز به فعالان اقتصادی در حوزه های مختلف 
اســت و موجب پویایی اقتصاد کشــور خواهد شد.نایب رئیس 
مرکز خدمات ســرمایه گذاری استان هرمزگان با بیان اینکه قطعا ً 
افزایش ســرمایه گذاری، رونق تولید را به دنبال خواهد داشــت 
افزود متأســفانه مدت زمان طولانی و فرآیندهای کســب مجوز 
موجب سرگردانی و گاه انصراف سرمایه گذاران اقتصادی می شد 
که با تصویب این طرح قطعا شــاهد تسریع و تسهیل در این امور 
خواهیم بود.دکتر مهدی دســینه مدیرکل امور اقتصادی و دارایی 
هرمزگان ســرمایه گذاری،اشتغال زایی و تولید را زنجیری به هم  
پیوسته دانست و تصویب کلیات طرح صدور برخی از مجوزهای 
کسب و کار را فرصتی برای رونق اقتصادی کشور برشمرد ،وی در 
پایان  گفت رای قاطع مجلس به کلیات طرح تسهیل صدور برخی 
از مجوزهای کســب و کار نوید بخش روزهای روشن شکوفایی 

اقتصاد و سرمایه گذاری در استان است.

 افراد جویای کار 
در سامانه ملی اشتغال ثبت نام کنند 

  گروه خبر // مدیرکل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان 
خواســتار ثبت نام بیکاران و افراد جویای کار در ســامانه ملی 
اشتغال شــد. هادی ابراهیمی اظهار کرد: یکی از مسائل مهم برای 
برنامه ریزی و عملیات در دســت داشتن اطلاعات صحیح است 
و ایجاد اشــتغال نیز بدون در دست بودن اطلاعات شفاف شغلی 
یا بیکاری افراد امکان پذیر نخواهد بود.وی افزود: در همین راستا 
وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی اقدام به طراحی و راه انداری 
سامانه ملی اشتغال و کارآفرینی کرده است که ضروری است همه 
افــراد مخصوصا افراد بیکار و جویای کار نســبت به ثبت نام در 
این سامانه اهتمام داشته باشند.مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
هرمزگان بیان کرد: ســامانه ملی اطلاعات اشتغال و کسب و کار 
برای شناســایی شاغلین، بیکاران، جمعیت غیرفعال و کارفرمایان 
رسمی و غیررســمی و ارائه خدمات سیاستی و اجرایی بازار کار 
ایجاد شده اســت.ابراهیمی تصریح کرد: با توجه به تاکیدات مقام 
عالی وزارت و اســتاندار هرمزگان لازم است از تمام ابزارها برای 
معرفی این سامانه و تشویق از مردم برای ثبت اطلاعات شغلی خود 
 در آن استفاده کنیم.وی خاطرنشان کرد: طبق آخرین بروز رسانی 
ســامانه ملی اشتغال و کارآفرینی استان هرمزگان با جمعیتی یک 
میلیــون و ۵۵۸ هزار و ۴۷۹ نفری بیش از یک میلیون و ۲۰۰ نفر 
در سن کار دارد.به گزارش هرمز ؛ ابراهیمی عنوان کرد: جهت ثبت 
اطلاعات در ســامانه ملی اشتغال و کســب کار بایست به آدرس 
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سرمقاله

  آنطور که مدیر دفتر تســهیلگری محله اسلام آباد بندرعباس 
می گوید ۷۰خانواده این محله نتوانستند از حمایت بنیاد مستضعفان 
اســتان هرمزگان برای دریافت سند رایگان  املاک شان استفاده 
کنند و دلیلش هم این اســت که شــهرداری در استعلام ها اعلام 
کرده است که این ملک با بازگشایی معابر قابلیت تجاری را دارد 
و چنین پاسخ باعث شده است که بنیاد مستضعفان هم اعلام کند 
نمی تواند به این املاک ســند رایگان دهد.از دهه ۶۰بخاطر دارم 
کوچه ای دلاوران ۷ در این محله قرار بود بازگشــایی معبری را 
داشته باشد و خیابانی احداث شود که بعد از گذشت چهاردهه این 
اتفاق نیفتاد و مشخص نیست آیا در آینده معبر بازگشایی شود ویا 
خیر و شهرداری از آن طرف در استعلام ها در این چهاردهه، طرح 
احداث خیابان را مدنظر قرار داده اســت و باعث بروز مشکلاتی 
برای ســاکنان شده است. حال که برای اولین بار بنیاد مستضعفان 
حاضر شــده اســت اراضی این محله را برای ساکنان محرومش 
بصورت رایگان واگذار نماید وســند صادر شود؛ بهتر است بین 
شــهرداری و بنیاد مســتضعفان در این بخش مذاکراتی صورت 
پذیرد تا مشکل صدور ســند املاک این ساکنان محروم برطرف 
 شــود و با صدور ســند املاک در این محله، بطور حتم آنها نیز 
 می توانند از تسهیلات نوسازی بافت های فرسوده استفاده نموده و 
خانه های شــان را بازســازی نمایند که بایستی موانع پیش رو 
در این حوزه حذف شــود. در این محله نیز مانند بیشتر محلات 
قدیمی و حاشیه ای شــهر بندرعباس که املاک فرسوده هستند 
ونیاز به بازسازی دارند، بایستی زمینه مشارکت ساکنان هم فراهم 
 شود که متاسفانه بیشتر املاک در این محلات بدلیل نداشتن سند، 
نتوانســته اند در دو دهه اخیر از تسهیلات بازسازی استفاده نمایند 
و روز به روز فرســوده تر می شود و برخی هم فرو می ریزند. در 
 این ســالها نیز با اندک بارندگی یا زمین لرزه ای، ســقف و دیوار 
خانه های زیادی ترک برداشته وبرخی هم فروریخته اند ودرحال 
حاضر هم بســیاری از خانــواده های محروم زیر ســقف های 
 لرزان وناایمن زندگی می کننــد وبرخی در زمان بارندگی مجبور 
می شوند خارج از خانه ودرکوچه بمانند تا از فروریختن بر سرشان 
 درامان بمانند. نیاز است که موانع صدور اسناد مالکیت در محلات 
حاشیه ای وبافت های فرسوده بندرعباس برطرف شود که متاسفانه 
در این ســال ها برخی نهادها با عناوین مختلف برای صدور سند 
املاک در محلات مختلف ســنگ اندازی و کارشکنی کرده اند و 
هیچگاه تسهیلگر نبوده اند. البته شورای شهر بندرعباس می تواند 
در این حوزه بســیاری از گره ها را باز کنند که در ادوار گذشــته 
کمتر چنین روندی را داشتند وانتظار می رود شورای ششم بصورت 
انقلابی وجهادی این موضوع را در دستور کار قرار داده و مشکلات 
صدور سند در محلاتی مانند آیت ا... غفاری، اسلام آباد، کوی ملت، 
محلات ساحلی و... را برطرف نموده و پیگیری های لازم را جهت 
رفع موانع موجود داشته باشد تا روند صدور سند، بازگشایی معابر و 

احیای بافت های فرسوده در محلات سرعت گیرد.
    علی زارعی

70خانواده بلاتکلیف یک محله

عضو مجمع نمایندگان هرمزگان  عنوان کرد

اولویت تامین نیاز آبی مردم هرمزگان بر انتقال آب

 گروه خبر //  عضو مجمع نمایندگان 
استان هرمزگان با ذکر اینکه برخی 
از مناطق هرمزگان با مشکل کم آبی 
روبرو هستند، گفت: باید تامین نیاز 
اولویت  آب  انتقال   به  هرمزگان  آبی 

داده شود.
  منصور آرامی کشــور ایران را کشوری 
پر ظرفیت دانست و اظهار کرد: می توان 
گفت ایران یکی از غنی ترین کشورهای 
جهان از نظر دارا بودن منابع طبیعی است.

وی عنوان کرد: کمتر کشــوری در جهان 
وجــود دارد که منابــع بی نظیری مانند 
نفت، گاز، دریا، جنگل و … را همزمان 
داشته باشد که باید با برنامه ریزی صحیح 

این ظرفیت های بالقــوه را بالفعل کنیم.
هرمزگان  استان  نمایندگان  مجمع  عضو 
با اشــاره به اینکه هرمــزگان نیز از این 
نبوده،  بهــره  بی  ظرفیت هــاب طبیعی 
تصریح کرد: هرمــزگان دارای ۲ هزار و 
۴۰۰ کیلومتر نوار ســاحلی است که این 
امر می تواند کمک زیادی به تحقق توسعه 
پایدار کند.آرامی تشریح کرد: هرمزگان با 
وجود اینکه دارای پهنه آبی وسیعی است 
اما بخشی از مردم در شهرها و روستاها 
با مشــکل کم آبی مواجه هســتند.وی 
ضمن تاکید بر آمایش و اقتصاد مردمی، 
خاطرنشــان کرد: راه علاج مشــکلات 
کشور توجه به اولویت های مردمی است.

عضو کمیســیون عمران مجلس شورای 
اسلامی ابراز داشت: مدتی قبل خبر انتقال 
۲۰۰ هــزار متر مکعب آب خلیج فارس 

به اســتان های مرکــزی درحالی مطرح 
شد که مشکل کم آبی بسیاری از مناطق 
هرمزگان با ظرفیتی کمتر از آن قابل حل 

است.
  آرامــی ادامه داد: برخی از مردم جزیره 
قشم و روســتاهای در جوار خط انتقال 
این آشــیرین کن نیاز آب شرب دارند که 
باید در ابتدا نیــاز آبی مردم این مناطق 
که حــدود ۵۰ هزار متر مکعب اســت 
رفع می شد سپس انتقال یک میلیون متر 
مکعب آب به فلات مرکزی در دستور کار 

قرار می گرفت.
  وی اذعان کرد: مدت زیادی اســت که 
برخی از مردم اســتان هرمزگان چشم 
انتظار تحقق وعده های مسئولین در حوزه 
تامین آب مناســب برای رفع نیازهای 
شرب، بهداشت و … هستند؛ اما متاسفانه 

این مهم تحقق نیافته اســت.عضو مجمع 
نمایندگان استان هرمزگان گفت: با وجود 
انتقال حجــم زیاد آب از خلیج فارس به 
اســتان های دیگر؛ نیاز آبی غرب جزیره 
قشم که حدود ۱۰ هزار متر مکعب است 

رفع نمی شود.
  آرامی با اشاره به لزوم تکمیل پروژه های 
نیمه تمام در استان هرمزگان، اظهار کرد: 
با توجه بــه هزینه های زیادی که صرف 
اجرای برخی از پروژه ها شــده اســت 
بایــد تکمیل هر چه ســریع تر آن ها در 
دســتور کار قرار گیرد چرا که علاوه بر 
اتلاف هزینه های صرف شده، هزینه های 
نگهداری نیز به بیت المال تحمیل می شود.

وی عنوان کرد: پــروژه پل خلیج فارس 
یکــی از پروژه هایی اســت که برای آن 
بالغ بر ۲۰۰ میلیارد تومان در سال های 

گذشته هزینه شده اما به سرانجام نرسیده 
است؛ افرادی که این پروژه را آغاز کردند 
و تمام نکردند باید پاسخگو باشند.عضو 
کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
ضمن تاکید بر تعیین و تکلیف پروژه های 
نیمه تمام، تصریح کــرد: اگر پروژه پل 
خلیج فارس پیوست زیست محیطی ندارد 
چرا اجرای آن آغاز شــده است.آرامی 
مهم ترین دغدغه مردم را اقتصاد کشــور 
دانست و تشریح کرد: معیشت مردم طی 
ســالیان اخیر دچار مشکل شده است و 
دولت ها در حوزه اقتصاد نمره خوبی را 

کسب نمی کنند.
  به گزارش مهر ؛ وی گفت: امیدواریم در 
دولت سیزدهم با اتخاذ تصمیمات صحیح 
و کارشناســانه شــاهد تحول در حوزه 

اقتصاد و معیشت مردم باشیم.

پشت پرده سیاست 

کارکردهای دیپلماتیک غنی سازی سطح بالا  
بنی گانتز وزیر جنگ اسرائیل در اظهاراتی بی سابقه اعلام کرد که این رژیم حاضر است توافق 
هســته ای با ایران را بپذیرد. این در حالی اســت که خود وی و همچنین نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی پیشتر از حمله نظامی به تاسیسات هسته ای ایران سخن گفته بودند جدای از همان 
بحث تاکتیک پلیس خوب و پلیس بد. در این خصوص چند نکته در خور ذکر است: ۱- سطح 
و میزان غنی ســازی در ایران به جایی رسیده که دیگر شــوخی بردار نیست و جایی برای 
قدرت نمایی کاذب و باد و بروت فروختن نمی گذارد. ۲- ایران طبق گزارش آژانس اتمی بیش 
از ۱۰ کیلوگرم اورانیوم با غنای ۶۰ درصد و ده ها کیلوگرم اورانیوم ۲۰ درصدی تولید کرده و 
برای رسیدن به سطح ساخت یک بمب هسته ای کافی است قدری بیشتر غنی سازی کند. نکته 
جالب این جاست که تا ماه ها و هفته های گذشته اسرائیلی ها به طور قاطع از حمله نظامی 
صحبت می کردند اما اکنون که کار به جاهای باریک رسیده و خود در خلوتشان نیک می دانند 
که حمله نظامی به تاسیسات اتمی ایران در توان این رژیم نیست پس منطقی به قضیه نگاه و تنها 
راه توقف این روند را مذاکره و رفع تحریم ها اعلام می کنند. ۳- این یک فرصت طلایی برای 
ایران خواهد بود زیرا از یک سو آمریکا نیز به هیچ وجه تمایلی برای درگیری نظامی با جمهوری 
اسلامی ندارد و از سوی دیگر شدیدترین تحریم های آن ها نیز موجب تغییر رفتار تهران نشده 
و در نتیجه آن ها به احتمال زیاد حاضر به دادن امتیاز هستند اما به این شرط که برخلاف دولت 
گذشته، مذاکره کنندگان طرف ایرانی از موضع استغنا و طلبکاری وارد شوند و همچنین برای 
توافق عجله ای نداشته باشند و تا شروطشان محقق نشده حاضر به بازگشتن به تعهدات برجامی 
نشوند. ۴- درنهایت روند تحولات اخیر پرونده هسته ای بار دیگر به وضوح نشان داد در روابط 
بین الملل منطق قدرت استوار و برقرار است و نه گفت وگو و مذاکره و اگر کشوری بخواهد به 
حقوق خویش دست پیدا کند، به جای امتیاز دادن برای اعتماد سازی و خالی کردن دستش از 

مولفه های قدرت، باید تا جای ممکن بر عناصر قدرت ملی خویش بیفزاید.
دفاع وزارت کشور از انتخاب استاندار جدید سیستان و بلوچستان

روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت کشور با صدور اطلاعیه ای، مهندس مدرس خیابانی، 
اســتاندار جدید سیستان و بلوچستان را دارای مراتب تعهد، پاکدستی، مسئولیت پذیری و 
برخوردار از سوابق استوار اجرایی و پیشینه روشن مدیریتی به ویژه در عرصه های اقتصادی 
برشمرد و اخبار مغشوش درخصوص وی را رد کرد. در بخشی از این اطلاعیه آمده است: 
طبق توضیحات و اطلاعات منتشر شده از مسئولان »شرکت سرمایه گذاری امید« درباره 
آن چه با عنوان فیش حقوقی منتسب به جناب آقای مهندس »مدرس خیابانی« پیشتر در 
برخی رسانه ها منتشر شده است، کاملًاروشن است که سند مذکور شامل تجمیع معوقات و 
مطالبات مربوط به چندین ماه فعالیت ایشان است. بر مبنای این توضیحات، روند فوق برای 
دیگر کارکنان و مدیران آن مجموعه، به همین منوال محاسبه و پرداخت  شده است. بررسی ها 
نشان می دهد، برخلاف ادعاهای مطرح  شــده در برخی رسانه ها، حقوق دریافتی ایشان 
منطبق بر قوانین، مقررات و ضوابط بوده و در  این خصوص سقف مجاز قانونی رعایت شده 
است. همچنین به نوشته همشهری آنلاین، در آخرین فیش حقوقی آقای خیابانی که از سوی 
شرکت سرمایه گذاری امید صادر شده مبلغ ۷۰ میلیون تومان درج شده که این شرکت در 
توضیح این مبلغ گفته است: »فیش حقوقی تیرماه وی با احتساب معوقات حق ماموریت و 
اضافه کار چهار ماه قبل و کارانه فصلی صادر شده است«. با این حال، احمد توکلی رئیس 
هیئت مدیره دیده بان شفافیت و عدالت با ارسال نامه ای به رئیس جمهور به انتصاب مدرس 
خیابانی به عنوان استاندار جدید سیستان و بلوچستان واکنش نشان داد و از ایشان خواست 

تا دولت در انتخاب این فرد تجدید نظر و وی را برکنار کند./ ایسنا

معمای لاریجانی 
 آینده سیاسی علی لاریجانی مبهم است. یوسفیان ملا یکی از چهره های نزدیک به او اما 
می گوید که او نه حزب تشــکیل می دهد، نه به مجلس بر می گردد!  علی لاریجانی این 
روزها دوباره توجه  رسانه ها را به خود جلب کرده است. نه این که حرفی زده یا اقدامی کرده 
باشد بلکه با سکوت خود! بعد از ماجرای رد صلاحیت و حواشی آن از جمله درخواست 
بیان دلایل و حذف مهر محرمانه از آن هیچ خبری از او نیست! به نوشته فردا نیوز، برخی از 
سیاسیون خاصه در جریان اصلاح طلبی نیز پیشنهادهایی را مبنی بر تشکیل یک اتاق فکر 
با حضور او و دیگر نیروهای به حاشیه رفته از جمله حسن روحانی و ناطق نوری مطرح 
کرده اند؛ پیشنهادی که به نظر نمی رسد قابلیت اجرایی شدن داشته باشد یا با استقبال لاریجانی 
و دیگران مواجه شود. برخی نیز از احتمال بازگشت او به مجلس می گویند. عده ای دیگر اما 
او را در جایگاهی بیش از آن چه اکنون دارد، تصور نمی کنند. گروهی نیز معتقد هستند که 
او آن ایده تشکیل حزب را که خیلی وقت پیش مطرح و تقریبا رها شد، پی خواهد گرفت. 
شهربانو امانی اما این گزینه را رد می کند. او می گوید: »قانون احزاب در کشور ذیل منویات 
وزارت کشور اســت و از دوره آقای احمدی نژاد تقویت نهادهای مدنی و اجتماعی دچار 
خلسه شد و امروز انتخاب شوراهای مرکزی و حتی عضوگیری احزاب نیز با محدودیت 
جدی مواجه است و این ها مشکلات سیاسی کشور است و من پیش بینی نمی کنم که این 
افراد حزبی تشکیل دهند«. عزت ا... یوسفیان ملا که از نزدیکان علی لاریجانی است اما در 
گفت گویی با »مثلث آنلاین« تاکید می کند که تحت هیچ  شرایطی لاریجانی نه حزبی تأسیس 
می کند و نه با روحانی و ناطق نوری همراه می شــود. او حتی گزینه بازگشت لاریجانی به 
مجلس را روی میز نمی داند و می گوید، »آقای لاریجانی وقتی از جایی عبور کند دیگر به آن 
برنمی گردد. تمام سیاستمداران معقول دنیا هم همین طور هستند. آقای لاریجانی از ریاست  
مجلس عبور کرده و بعید است دوباره به همان جا بازگردد«. با اتکا به همین هاست که دیروز 
»شرق« نوشــت: »شرایط سیاسی لاریجانی مانند شخصیت فردی او مبهم است و معلوم 
نیست چه در افکار او می گذرد. آیا او واقعا با تأسیس یک حزب سیاسی می خواهد خود را 
برای انتخابات ریاست جمهوری آینده آماده کند و سکوت این روزهایش برای نداشتن تقابل 
با هریک از جریان هاست یا شاید بخواهد در بزنگاهی خاص بار دیگر وارد میدان شود یا 
آن که واقعا تمایل دارد بعد از این بیشــتر نظاره گر دنیای سیاست باشد؛ هرچند حالت دوم 
بسیار بعید به نظر می رسد، زیرا سیاست برای لاریجانی دنیایی آشناست و حتما دل کندن از 

آن برای مرد سیاستی چون لاریجانی آسان نیست.«
 عراقچی: در کسوت یک دیپلمات در خدمت وطنم هستم

 معاون سیاسی سابق وزیر امور خارجه گفت: در کسوت یک دیپلمات تا واپسین دم حیات 
تمامی توان و استعداد و تجربه خود را همچنان با افتخار در خدمت وطنم و سازمانی که 
بیش از سه دهه از عمر خود را با وظایف و ماموریت های آن زیسته ام یا هر کجای دیگر 
که لازم باشد، قرار خواهم داد. سیدعباس عراقچی در بخشی از  پیامش در صفحه شخصی 
خود در اینستاگرام نوشت: اتمام یک دوره از مسئولیت به معنای چشم پوشی از خدمت 
گزاری به این میهن، نظام و آرمان های مردم شریف و نجیب ایران نیست. از خداوند متعال 
برای برادر عزیز خود حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه در این مسئولیت سنگین 
موفقیت و سربلندی مسئلت می کنم و ان شاءا... مشاوری امین برای ایشان خواهم بود. وی 
در پایان گفت: آرزوی توفیق و ســرافرازی برادر گرامی علی باقری را در سمت معاون 

سیاسی وزارت امور خارجه دارم./ ایرنا

تازه های مطبوعات
وطــن امروز- این روزنامه با تیتر، یک کلمه ای »بردیم« نوشــت: تهدیدهای 
آمریکا و اســرائیل پوچ بود. نخستین کشتی حامل سوخت ارسالی ایران برای 

لبنان به مقصد خود در بندر بانیاس سوریه رسید.
سازندگی - این روزنامه با تیتر »از کاشت تا برداشت« نوشت: مسعود پزشکیان 
نماینده مجلس ایران می گوید، قراردادهای واکسن در دولت حسن روحانی بسته   

و پول آن پرداخت شد.
کیهان- این روزنامه نوشــت: جامعه اطلاعاتی آمریکا در گزارش سال ۲۰۲۱ 
خود اذعان کردکه اگر تهران کاهش تحریم ها را دریافت نکند، احتمالًا مقامات 
ایرانی گزینه هایی از غنی سازی بیشتر اورانیوم تا طراحی و ساخت یک راکتور 

جدید آب سنگین را در نظر خواهند گرفت.
آفتاب یزد - یک دیپلمات وزارت امورخارجه که نخواســت نام او فاش شود 
به این روزنامه گفت: حضور نیافتن »پوتین« در اجلاس »شــانگهای« آن هم 
به دلیل کرونا یک بهانه عجیب و غریب اســت زیرا به نظر می رســد »پوتین« 
آینده نگرانه، می کوشد با مقامات عالی رتبه تهران رو در رو نشود و این مسئله 
ارتباط مستقیم به تحولات و تعاملات سیاسی تهران و ۱+۵ و نیز آژانس انرژی 

اتمی دارد.
ابتکار - این روزنامه با تیتر »ایران و عربســتان در مسیر تنش زدایی« نوشت: 
رسانه های عربی به جزئیات مذاکرات نخست وزیر عراق در ایران درباره مسئله 
روابط تهران و ریاض دست پیدا کرده اند که نشان می دهد قرار است به زودی 

دور چهارم این مذاکرات در بغداد برگزار شود.
آفتاب یزد - وکیل علی اکبر خرمدین، متهم به قتل و مثله کردن سه نفر از اعضای 
خانواده خود، در گفت وگو با این روزنامه اعلام کرد، با توجه به گذشت اولیای 
دم، قاضی پرونده در خصوص جنبه های عمومی جرم، رای به اشــد مجازات 

یعنی »۱۰ سال حبس« خواهد داد.
انعکاس

 الف نوشــت: به گزارش روابط عمومی دادگســتری استان آذربایجان غربی، 
در پی انتشــار خبری از ســوی رســانه های معاند مبنی بر فوت فردی به نام 
یاسر منگوری زیر شــکنجه و در حین بازداشت، رئیس کل دادگستری استان 
آذربایجان غربی با تکذیب این خبر گفت: حســب گزارش های رســیده، فرد 
مذکور از عوامل مســلح گروهک تروریســتی بوده که تیر امسال در درگیری 

مسلحانه کشته شده است.
دیده بان ایران مدعی شد : به دنبال انتشار فیلم هایی از برخورد ماموران زندان 
اوین با زندانیان، حمید محمدی از کار برکنار و علی هاشــمی، مدیرکل سابق 
زندان های استان خراســان جنوبی به عنوان رئیس جدید زندان اوین مشغول 
کار شــد.گفتنی است که آقای محمدی یکم تیرماه سال گذشته به عنوان رئیس 

زندان اوین منصوب شده بود.

تابناک نوشت: وزارت دادگستری آمریکا با انتشار اطلاعیه ای که روی وب سایت این 
وزارتخانه قرار گرفته اســت، از متهم شدن سه شهروند آمریکایی ایرانی الاصل به نقض 
تحریم های ایران در دادگاه منطقه ای فدرال خبر داد. بنابر ادعای وزارت دادگســتری 
آمریکا، این سه نفر از اکتبر ۲۰۱۶ تا نوامبر ۲۰۲۰ نقل و انتقالاتی را از چین، سنگاپور، 
مالزی، ترکیه و امارات متحده عربی دریافت کرده اند که ارزشی حدود ۳.۵ میلیون دلار 

داشته است. 
فردانیوز نوشت: جلیلی مذاکره کند یا باقری کنی البته فرقی ندارد. به این خاطر که اولا، هر دو 
یا هر کس دیگری که این سمت را به عهده بگیرد باید در چارچوب سیاست های کلی اقدام 
کند. ثانیا باقری کنی از چهره های نزدیک و به عبارتی دست راست جلیلی است. انتخاب 
او آن گروهی را که معتقد بودند عراقچی به خاطر ســابقه مذاکره نسبت به دیگران انتخاب 
بهتری است، قانع خواهد کرد. ضمن این که در پاسخ به آن هایی که می گفتند شناخته شده 
بودن مذاکره کننده برای طرف مقابل اهمیت دارد، باید گفت که باقری کنی به واسطه مذاکرات 
در دوره جلیلی شناخته شده است. به خصوص برای ویلیام برنز رئیس فعلی سیا که سابقا 
در تیم مذاکره کننده آمریکا بود و با جلیلی ســر یک میز می نشست.  فقط می ماند این که 
برخی منتقدان می گویند سپردن فرمان مذاکرات به دست باقری کنی پیام خوبی به طرف های 
برجامی نمی دهد. در پاسخ به این گروه نیز باید یادآوری کرد، آن ها به خوبی می دانند در 

ایران تیم مذاکره کننده راسا تصمیم نمی گیرد بنابراین از این بابت هم جای نگرانی نیست.
چرخش تل آویو در آستانه مذاکرات؟ 

در حالی که مســکو از احتمال شــروع مذاکرات از ۲ هفته دیگر خبر داده، وزیر جنگ 
 رژیم صهیونیســتی در اظهاراتی بی ســابقه اعلام کرد که این رژیم حاضر است توافق 
هسته ای با ایران را به صورت مشروط بپذیرد .  آن طور که میخائیل  اولیانوف نماینده دایم 
فدراسیون روسیه در وین خبر داده، استارت دور هفتم مذاکرات برجامی تا دو هفته دیگر 
زده خواهد شد. در این بین اما اظهارات اخیر بنی گانتس وزیر جنگ رژیم صهیونیستی 
پیش از از سرگیری مذاکرات وین  مورد توجه رسانه های جهان قرار گرفت و بسیاری 
آن را  تغییری در سیاست این رژیم دانستند و اعلام کردند که تل آویو دیگر نمی خواهد 
تندروی های بنیامین نتانیاهو نخست وزیر پیشین درقبال برجام را ادامه دهد. به گزارش 
خبرآنلاین، بنی گانتس در گفت و گویی با نشریه فارین پالیسی درباره توافق هسته ای 
ایران گفت: »اســرائیل مایل به پذیرفتن بازگشت به یک توافق هسته ای مذاکره شده از 
ســوی آمریکا با ایران خواهد بود اما مقامات اسرائیلی از طرف دیگر به واشنگتن فشار 
مــی آورند تا یک »نمایش قدرت« جدی را در صورت شکســت خوردن مذاکرات با 
ایران از خود نشان دهد.« گانتس حتی گفت که رژیم صهیونیستی نگاه مثبتی به رویکرد 
فعلی آمریکایی ها در قبال برجام دارد. او البته این راهم اضافه کرد که رژیم صهیونیستی  
تمایل دارد که در صورت شکست خوردن مذاکرات برجامی به سراغ پلن های دیگری از 
جمله فشار اقتصادی گسترده بر ایران برود. در عین حال برخی از کارشناسان، اظهارات 
بنی گانتس را به همان رویکرد همیشگی پلیس بد و خوب که بخشی از سران این رژیم 
نقش پلیس بد )اکنون نفتالی بنت این نقش را دارد( و بخشی نقش پلیس خوب را برای 
پیشبرد اهداف سیاست خارجی شان بازی می کنند، تعبیر کرده اند. از سوی دیگر »لوئیس 
بونو« معاون نمایندگی دایم آمریکا در وین برای چندمین بار ادعا  کرد که دولت متبوعش 
آمادگی دارد در برابر بازگشــت ایران به تعهدات هسته ای خود ذیل برجام، »تحریم های 

مغایر با برجام« را رفع کند.

 گــروه خبــر // این روزهــا انتخاب 
اســتاندار هرمزگان در دولت سیزدهم 
به نقل محافل سیاسی و بعضا اجتماعی، 
اســتان هرمزگان  فرهنگی  و  ورزشی 
تبدیل شــده به گونه ای که هر روز نام 
شــخصی مطرح و پیام های تبریک و 
تأســف همراه آن مخابره می شود اما 
در واقعیت نام چه کسی یا کسانی برای 
نشست بر صندلی استانداری هرمزگان 

مطرح است.
  به گزارش ایســنا ؛ تاکنون بیست و یک 
اســتاندار در هرمزگان فعالیت کرده اند که 
از چهره های شاخص کشوری تا استانی را 
شامل می شد افرادی که بعد ها سر از دفتر 

ریاست جمهوری، وزارتخانه ها، مدیرعامل 
سازمان های کشــوری و حتی مجلس هم 
ســردرآوردند.اما با روی کار آمدن دولت 
سیزدهم تاکنون شاهد تغییرات استانداری دو 
استان خوزستان و سیستان و بلوچستان نیز 
بوده ایم و این روزها گمانه زنی برای سایر 
اســتان ها نیز به بحث داغ فضای مجازی 
تبدیل شده است که هرمزگان از این قاعده 
مســتثنی نبوده و نیست.اما در این بین یک 
منبع آگاه در گفت و گو با ایســنا از ارسال 
اسامی پیشنهادی از سوی مجمع نمایندگان 
هرمزگان در مجلس به وزارت کشــور خبر 
داد و افزود: در این لیست پیشنهادی نفراتی 
قابل و توانمند حضور دارند که تعداد آن ها 

زیاد و دست وزارت کشور باز گذاشته شده 
که چه در این لیست یا خارج از لیست فرد 
توانمندی را بــرای هرمزگان انتخاب کنند.

 در این بین شاید سرشــناس ترین افراد و 
 محتمــل ترین نفــرات پیشــنهادی نیز به 
نام های حســین هاشــمی تختی)استاندار 
اسبق و نماینده ادوار هرمزگان در مجلس(، 
احمد راســتی)فرماندار اسبق بندرعباس و 
معاون ندسا(، ابوالقاسم جراره)نماینده ادوار 
مجلس و رئیس ســتاد ابراهیم رئیسی در 
انتخابات ۹۶ و ۱۴۰۰(، ســید محمدرضا 
طباطبایی)معاون اسبق فرمانداری بندرعباس 
و مدیر خبرگزاری تســنیم در هرمزگان( و 
امام سجاد)ع((  سپاه  اباذر سالاری)فرمانده 

از نفرات بومی و مهراله رخشانی مهر)رییس 
سازمان نوســازی، توسعه و تجهیز مدارس 
کشور(، محمد علی شجاعی)استاندار خراسان 
شمالی( و محسن منصوری)مدیرعامل بنیاد 
 علوی( از مدیران فعلی در ســطح کشــور 
می رسیم. البته در لیست پیشنهادی نام افراد 
دیگری هم ظاهرا وجود دارد اما شــانس 

کمتری نســبت به این نام های اعلام شده 
دارند.حال باید منتظر مانــد و دید که طی 
هفته های آینده چه کسی بر مسند استانداری 
هرمزگان تکیه خواهد زد تا بیست و دومین 
استاندار هرمزگان لقب بگیرد، استانداری که 
هرمزگان را به عنوان قطب اقتصادی کشور 

باید اداره و مدیریت کند.

بیست و دومین استاندارهرمزگان کیست ؟

گروه خبر // معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان گفت: مردم محوری رمز 

موفقیت سازمان های مردم نهاد است.
  بــه گزارش خبرنگار دریا ، دکتــر علی رئوفی در 
نشســت با انجمن ســازمان های مردم نهاد اســتان 
هرمزگان، عنوان کرد: رمز موفقیت سازمان های مردم 

نهاد )سمن ها( مردم محوری و داشتن استقلال مالی 
اســت. وی افزود: داشــتن اخلاق و روابط عمومی 
مناسب کمک شایانی به موفقیت سمن ها در پیشبرد 
برنامه ها می کند. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان، تصریح کرد: سمن های بهداشتی 
و درمانی ضروری اســت با دانشگاه علوم پزشکی و 

جامعه پزشکی استان برای پیشــبرد اهداف ارتباط 
نزدیکی داشته باشند.رئوفی افزود: بیشتر افرادی که 
از خدمات ســمن های درمانی بهره می گیرند اقشار 
آسیب پذیر جامعه مخصوصا بیماران مبتلا به سرطان 
و بیماری های صعب العلاج هستند که ضروری است 

توجه ویژه ای به آنها شود.

 وی افزود: جامعه معلولین و قطع نخاعی اســتان در 
پیشبرد برنامه ها موفق عمل کرده اند که قابل تحسین 

است.
   معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری 
هرمزگان خاطرنشــان کــرد: اداره کل بهزیســتی 
اســتان، ضمن نظارت بر ســمن ها این مجموعه ها 
را در پیشــبرد اهداف کمک کند.رئوفی تصریح کرد: 
 مجموعه اســتانداری به ویژه اســتاندار هرمزگان از 
ســمن های استان برای پیشــبرد برنامه ها در ارائه 
 خدمــات به جامعه هدف به صــورت ویژه حمایت 

کرده اند و این حمایت ها ادامه دارد.

معاون سیاسی ، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان : 

رمز موفقیت » سمن ها « مردم محوری است 
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علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // استاندار 
یزد از پیگیری مسئله دانش بنیان توسط دانشگاه 
آزاد اسلامی خبر داد و گفت: در حوزه دانش بنیان 
اقدامات و همراهی های خوبی را از سوی دانشگاه 

آزاد داشتیم.
   به گزارش خبرنــگار دریا ؛ محمدعلی طالبی در 
مراســم تودیع و معارفه رییس دانشگاه آزاد یزد که 
در محل این دانشــگاه یزدگزار شد، ضمن تقدیر از 
مسئولیت های معصومه طباطبایی مدیر سابق دانشگاه 
آزاد اسلامی اظهار کرد: سطح تعاملات دانشگاه آزاد 
یزد با ســایر مجموعه های استان به نحوی مطلوب 
انجام می شــد که این مســئله به روحیه وی که در 
دانشــگاه ایجاد کــرده بود، ارتباط داشــت.وی به 
رضایت مطلوب نهادهای همکار و ناظر از دانشگاه 
آزاد یزد و مدیریت این بانوی یزدی اشــاره کرد و 
گفت: مدیریت یک خانــم و ارتقای مدیریت یک 
زن در استان را پس از مدیریت معصومه طباطبایی 

در دانشگاه آزاد اسلامی یزد شاهد بودیم به طوری 
که وی در حوزه دانشــگاه آزاد همراهی خوبی را با 
اولویت های توسعه ای استان نشان داد.وی افزود: در 
حوزه دانش بنیان اقدامات و همراهی های خوبی را 
از سوی دانشــگاه آزاد داشتیم که البته این همراهی 
از ابعاد آموزش و پــرورش نیروهای متخصص در 
زمان های گذشته نیز مربوط است.استاندار یزد با بیان 
این که دانشــگاه آزاد در حوزه فناوری، نوآوری و 
دانش بنیان همراه باشد، تصریح کرد: چاره دیگری 
نداریم در این حوزه تقویت شــویم چرا که به علت 
شــرایط اقلیمی اســتان، ظرفیت های موجود مانند 
تبدیل شــدن یزد به پایلوت دانش بنیان کشــور و 
همچنین نیروهای فارغ التحصیل و بیکار دانشگاهی 
باید در این حوزه رشــد کنیم.به گفته استاندار یزد 
با پیگیری موضوع دانش بنیان توسط دانشگاه آزاد 
اســلامی، امیدوار به رفع نگرانی های اشتغال فارغ 

التحصیلان هستیم.

مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها // معاون آبزی پروری شیلات استان بوشهر از آغاز برداشت میگو 
پرورشی در این استان خبر داد و گفت: برداشت این آبزی تا آبان ادامه خواهد داشت.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ صغری اشــرف اظهار کرد: شــش هزار و ۵۸ هکتار از مزارع پرورش میگو در 
استان بوشهر زیر کشت رفته است.وی ادامه داد: با ذخیره سازی آخرین مزرعه میگو در سایت شیف میزان بچه 
میگوی ذخیره شده در ۳۵۷ مزرعه پرورش میگوی استان بوشهر به ۲ میلیارد و ۸۰ میلیون قطعه رسیده است.

معاون آبزی پروری شیلات استان بوشهر تصریح کرد: تعداد استخرهای ذخیره سازی شده در این استان چهار 
هزار و ۹۷۰ و مساحت آن ها شش هزار و ۵۸ هکتار است.دهاز عنوان کرد: علاوه بر بچه میگوی ذخیره شده 
در مزارع استان بوشهر، ۶۰ میلیون قطعه نیز به سایر استان های ساحلی کشور ارسال شده است.وی بیان کرد: در 
حالی که برخی از مزارع چندی پیش عملیات ذخیره سازی بچه میگو در مزارع خود را به پایان رسانده  بودند، 
برخی دیگر برداشــت میگو از مزارع خود را از اکنون آغاز کرده اند.معاون آبزی پروری شیلات استان بوشهر 
خاطرنشــان کرد: تاکنون حدود هزار و ۵۰۰ تن میگوی پرورشی از ۳۰۰هکتار برداشت شده است و عملیات 

برداشت تا اوایل آبان ادامه دارد.

استاندار یزد :

دانشگاه آزاد به کمک رفع اشتغال فارغ التحصیلان بیاید

آغاز برداشت میگوی پرورشی در بوشهر

رنگ گوشت 

ماه ها رفت و ندیدم رنگ گوشت

بیش از اندازه شدم دلتنگ گوشت

چون که رندان نانم آجر کرده اند

می زنم بر سینه دایم سنگ گوشت

شیشه ی عمر خلایق از ازل

هست تا یوم الجزا در چنگ گوشت

گربه، اقبالش ز من روشن تراست

چون که رسما می کند آهنگ گوشت

من قناعت کرده ام با دنبه لیک

او تلاوت می کند فرهنگ گوشت

با سبیل خونچکان قصاب گفت:

جنگ آینده ست حتما جنگ گوشت

وه چه بداقبالم ای » شاطر «

ماه ها رفت و ندیدم رنگ گوش

  عباس خوش عمل کاشانی

***

مهریه 

می تکاند از تن من، کرک و پر مهریه ات

هم جگر می خواهد و هم مغز خر مهریه ات

کار هر کس نیست، می خواهد حدودا قدرتِ

یک عدد مرد کهن با گاو نر مهریه ات

با تورم می رود بالا شبیه نرخ ها

می پرد انگار از روی فنر مهریه ات

غیر قلب و دست و پا و گوش و حلق و بینی ام

هست لوزالمعده و اثنی عشر مهریه ات

صورت بالابلندت می رسد تا کهکشان

آخرش هم می کند شق القمر مهریه ات

عشق، شوری در نهاد من نهاد اما گلم!

عاشقت را می کند بالکل پکر مهریه ات

زنده ماندم گرچه زیر بار داغ عشق تو

در عوض اما شکست از من کمر مهریه ات

من شکر خوردم که گفتم حرف، حرف تو عزیز!

چون که دارد می دهد طعم شکر مهریه ات

فرض کن کالا به کالا باشد عقد ما دو تا

بی تعارف آن قَدَر دارد ضرر مهریه ات

باز جای شکر دارد عمره را بخشیده ای!

کاش می شد بیش از این ها مختصر مهریه ات

از من است ایراد یا مهریه ات مهریه نیست؟

چون مرا کرده است کلا در به در مهریه ات

هم پدرجان را جلوی چشم من آورده است

هم درآورده است از بنده پدر 

از لحاظ مادی نه، از لحاظ معنوی

من عزیزم بیشتر یا بیشتر مهریه ات؟

من نمی گویم که فارغ از دمار من شود

بلکه می گویم کمی آرام تر مهریه ات...!

  رضا احسان پور 

طنز

جنوب کشور

 حسن سیلاوی سرویس استان ها // استاندار خوزستان 
خطاب به روسای دانشــگاه های استان، گفت: در ارائه 
مشورت در همه عرصه ها، دیدگاه های خود را از ما دریغ 

نکنید.
   بــه گــزارش خبرنــگار دریا ؛ صــادق خلیلیان  در 
دیدار با مدیران دانشــگاه های مختلف استان اظهار کرد: 
دانشــگاهیان به عنوان یک گروه مرجع جامعه هستند و 
ما مسوولان موظفیم برای برنامه ریزی توسعه با گروه های 

مرجع دیدار و مشاوره داشته باشیم. وی افزود: برای برون 
رفت از وضعیت موجود اســتان باید از همه ظرفیت های 
اســتان اســتفاده کنیم و اگر بتوانیم هرچه بیشتر اتحاد و 

همبستگی را در سطوح مختلف افزایش دهیم، در آبادانی 
و پیشرفت استان موثر است.

خلیلیان بیان کرد: خوشبختانه یکی از دستاوردهای استان 

وجود دانشگاه های مختلف در ابعاد مختلف است که در 
سطح کشور کم نظیر است.

  استاندار خوزستان خطاب به روسای دانشگاه ها گفت: 
در ارائه مشورت در همه عرصه ها، دیدگاه های خود را از 
ما دریغ نکنید.خلیلیان بیان کرد: امیدواریم ارتباط نزدیک 
و تنگاتنگ و جلســات اینچنینی با اهالی دانشگاه ادامه 
یابد.مدیران دانشگاه های خوزستان در دیدار با استاندار 

به بیان دیدگاه ها و طرح مشکلات دانشگاه ها پرداختند.

استاندار خوزستان خطاب به روسای دانشگاه ها :

دیدگاه های خود را از ما دریغ نکنید

حسن سیلاوی ســرویس استان ها // 
کشاورزی  جهاد  ســازمان  رئیس 
تضمینی  خرید  گفت:  خوزســتان 
خرمــا از نخلــداران اســتان با 
هــدف حمایت از بخــش تولید و 
پیشگیری از ضرر و زیان نخلداران، 
 توســط مراکز ۱5 مرکز وابســته 
آغاز  خوزستان  روستایی  تعاون  به 

شد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ خدارحم 
امیری زاده بــا بیان اینکه خرید خرما 
نیز از چند  توســط بخش خصوصی 
روز پیش آغاز شده افزود:مراکز تعاون 
روستایی در خوزستان موظف هستند 
در صورت مراجعه نخلداران، محصول 
خرمــا را با شــرایط ابلاغی و قیمت 
تعیین شــده خریداری کنند.وی قیمت 
تضمینی هرکیلوگرم خرمای استعمران 
درجه یــک را ۹۲ هزار ریال و درجه 
۲ را، ۷۸ هــزار و ۲۰۰ ریال بیان کرد 
و افزود: قیمت خرید خرمای درجه سه 
نیز با توافق تعیین می شــود ولی نباید 
از ۶۰هزار ریــال در هرکیلوگرم کمتر 
درجه  خرمای  تضمینی  باشــد.قیمت 
 یک استعمران خوزستان ۷۸هزار ریال 

بود.
   رئیس ســازمان جهادکشــاورزی 
خوزســتان با بیان اینکه بیش از ۶۰ 
کارگاه بســته بندی خرما در اســتان 
فعال هستند و بخش مهمی از خرمای 
تولیدی را بســته بندی و به بازارهای 
داخلی و خارجی عرضه می کنند گفت: 
در حال پیگیری برای ارایه تسهیلات 
به کارگاه داران بــرای خرید خرمای 
امسال هســتیم.به گفته وی هم اکنون 
حدود ۱۰ هزار تن خرما از پارسال در 
کارگاه های بســته بندی و سردخانه ها 
باقی مانده که با پیگیری  انجام شــده 

آماده صادرات هستند.
   امیری زاده به نخلداران خوزســتان 
اطمینان داد امســال نگــران فروش 

محصول خود نباشــند و دسترنج آنان 
روی زمین نخواهد ماند.رئیس سازمان 
جهادکشاورزی خوزستان کل خرمای 
اســتعمران تولید استان را حدود ۱۴۶ 
هزار تن پیش بینی کرد و گفت: از این 
میزان بالغ بر ۸۵ هزار تن به خارج از 
کشور و ۲۶ هزار تن فرآوری صنعتی 
داخل استان برای امسال هدف گذاری 

شده است.
  ارزش صــادرات امســال خرمای 
استعمران خوزستان حدود ۱۰۰میلیون 
برآورد شده است.برداشت خرما  دلار 
در خوزســتان از ۱۰ روز پیــش به 
صورت پراکنده و غیرمتمرکز از سطح 
۳۶هزار و ۷۰۰هکتار از نخیلات بارور 
استان شروع شــده و تا آبان و پیش 
از شــروع بارندگی های پاییزی ادامه 

خواهد یافت.
  مساحت کل نخیلات بارور و غیربارور 
خوزستان ۴۲ هزار و ۵۰۰هکتار است.

خوزستان  جهادکشــاورزی  سازمان 
پیش بینی کرده امســال ۲۳۵ هزار تن 
انواع خارک، رطب و خرما برداشــت 
شــود که نسبت به سال زراعی گذشته 

پنج هزار تن افزایش دارد.
  شــادگان، بهبهــان، کرانه شــرقی 
بهمشیر  رودخانه  ســوی  اروندرود،۲ 
در آبادان، دشــت آزادگان، خرمشهر، 
هویزه، حمیدیه، اهواز، کارون، ماهشهر 
و هندیجان از کانون های اصلی تولید 
بیشترین  دارای  هســتند.خرما  خرما 
ارزش افــزوده در بیــن محصولات 
است.بخش  خوزســتان  کشــاورزی 
زیادی از نخیلات جنوبی خوزســتان 
به ویژه آبادان و خرمشــهر در جریان 
جنگ تحمیلی از بین رفت و بخشــی 
نیز بر اثر شوری و کمبود آب به شدت 
آســیب دید.امســال نیز بخش مهمی 
نخیــلات مناطق جنوبــی و مرکزی 
خوزســتان با تنش آبی و شوری آب 

رو به رو بودند.

خرید تضمینی خرما 
از نخلداران خوزستان شروع شد

,

طرح :  فاطمه هوشنگی

حسن سیلاوی سرویس استان ها // مدیرکل 
آموزش و پرورش خوزستان ضمن تشریح 
سناریوهای در نظر گرفته شده برای آموزش 
دانش آموزان در سال تحصیلی جدید، گفت: 
امسال شروع سال تحصیلی به صورت آرام، 

تدریجی و اقتضایی است.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ کوروش مودت 
اظهار کرد: ســناریوهایی برای آغاز ســال 
تحصیلی جدیــد دیده شــده و انتظار داریم 
نخبگان، اصحاب مطبوعات و رســانه ها در 
اقناع ســازی جامعه برای آغاز سال تحصیلی 
باشــکوه، نهایت تلاش خود را داشته باشند. 
حفظ ســلامتی دانش آموز و معلم، الزام ما در 
اجرای پروژه مهر اســت.وی افزود: امســال 
شروع سال تحصیلی به صورت آرام، تدریجی 
و اقتضایــی اســت. در ســناریوهایی که به 
مدارس اعلام می شود، اگر درباره بازگشایی 
می گوییم، مــردم عزیز بدانند که در آغاز مهر 
زنگ بازگشایی روز شنبه سوم مهر است، اما 
به معنای این نیســت که در سراسر مدارس 

دانش آموز حضور پیدا می کند. ما سه سناریو 
داریم؛ اول اینکه از نظر آموزشــی دستیابی به 
شبکه آموزش و سیما اســت که از روز اول 
مهر آغاز می شــود؛ از اول مهر در کلیه مقاطع 
تحصیلی، هر روز برنامه درســی در ســیما 
داریم. یــک راه آموزش دانش آموزان از این 
طریق است. راه دوم شبکه شاد است که ابداع 
آموزش و پرورش در زیست بوم کرونایی بود 
و ۷۰ درصد دانش آموزان به طور میانگین به 
آن دسترسی دارند. راه دیگر توزیع بسته های 
اســت که همکاران مان، گروه های  آموزشی 
جهادی و ســپاه حضرت ولــی عصر)عج( 
در توزیع این بســته ها در مناطق روستایی و 
عشــایری کمک کردند.مدیــرکل آموزش و 
پرورش خوزســتان تصریح کرد: در آموزش 

امسال سه گام داریم؛ آموزش حضوری را از 
روز اول تا ۲۰ مهر در مدارس روســتایی و 
عشایری کم جمعیت آغار خواهیم کرد. سال 
گذشته، مدارس روستایی و عشایری تا اسفند 
ماه آموزش حضوری داشتند و بیش از ۱۲۰ 
هزار دانش آموز در مناطق کم برخوردار و کم 
جمعیت روســتایی و عشایری آموزش بدون 

وقفه با رعایت پروتکل های بهداشتی داشتند.
مودت با بیان اینکه بازگشایی آرام و تدریجی 
به این معنا اســت که آموزش در مدارس کم 
جمعیت با رعایت شــیوه نامه های بهداشتی، 
حضوری آغاز خواهد شــد، گفت: گام دوم، 
برای مدارس با جمعیت متوسط است. گام دوم 
را زمانی آغاز می کنیــم که از ۲۰ مهر به بعد 
باشد؛ واکسیناسیون اولیا و معلمان تمام شده 

باشد و این بازگشایی نیز با رعایت شیوه نامه ها 
خواهد بود. ممکن اســت دانش آموز در هفته 
یــک یا دو روز و به صــورت نوبت بندی در 
مدرســه حاضر شــود و مابقی روزها نیز به 
صورت مجازی خواهد بود. در خصوص گام 
ســوم برای مقطع متوسطه بنا است با مصوبه 
ســتاد کرونا، واکسیناسیون این مقطع صورت 
گیرد و اگر قرار باشــد دانش آموز به صورت 
اقتضایی در مدرســه حاضر شود، به صورت 
آرام و تدریجی خواهد بود که باز هم با جمعیتِ 
کم خواهد بــود. یعنی یک کلاس ۳۰ نفره به 
سه گروه ۱۰ نفره تقســیم می شود و حضور 
دانش آموزان براساس نوبت بندی خواهد بود.

مدیرکل آموزش و پرورش خوزستان با بیان 
اینکه آموزش امسال تلفیقی و ترکیبی است، 

عنوان کرد: عمده زیرســاخت ما در آموزش 
مجازی اســت و بخشی به صورت محدود و 

اندک به صورت حضوری است.
  وی در پایــان با بیــان اینکــه امیدواریم 
دانش آموزان عزیز با ســلامت، امســال را 
ســپری کنند و مشکلی ایجاد نشود، گفت: ما 
در جریان برگــزاری امتحانات، اخلاقا تعهد 

دادیم که برای کسی مشکلی ایجاد نمی شود و 
بدون کوچک ترین مشکل و با رعایت فاصله، 
امتحانات را برگزار کردیم. از ســوی سازمان 
سنجش نیز آموزش و پرورش خوزستان در 
برگزاری امتحانات و کنکور، به عنوان استان 
برتر شناخته شد و دو شهر از استان مورد تقدیر 

قرار گرفتند.

مدیرکل آموزش و پرورش خوزستان تشریح کرد

جزئیات آموزش مدارس خوزستان در سال تحصیلی جدید

آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار 
کرمان قنــات را یکــی از قطعات تمدنی 
دانســت و در ادامه به دلیــل راه اندازی 
مرکز قنات استان پرداخت و اظهار کرد: تا 
 زمانی که ساختار درست نکنید نمی توانید 
موثر باشــید و باید ساختارها را از زیر یوغ 

دستگاه های دولتی برهانید.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ علی زینی وند در 
سفر به شهر جوپار و در مراسم افتتاح مرکز قنات 
اســتان کرمان گفت: در ایران و استان کرمان به 
عنــوان یک قطعه تمدنی آثار مهمی وجود دارد 
و این منطقه در تمدن تاریخی موثر بوده است.

وی با تاکید برآنکه باید آثار ماندگار را جامعه 
دانشگاهی با دل و جان تحلیل کنند، گفت: اگر 
اکنون به آثار تمدنی خود کم توجهی کنیم نسل 
آینده با هویت منقطع و چند وجهی که شباهتی 
 با هویت ایرانی و اســلامی نداشته باشد مواجه 
 می شــویم لذا در ثبت ســاختارها و به مراکز 
هویت ساز و فرهنگی که تمدن گذشته و امروز 
برای آینده را روایت می کند باید به چشم تکریم 
نگریســت و آن جامعه ای که به چنین مراکزی 

توجه نکند نشانه های افول خود را می گذراند.
استاندار کرمان بر لزوم پرداختن به روایت سردار 
شهید حاج قاسم سلیمانی از همه ابعاد تاکید کرد 
و افزود: به مکتب حاج قاســم به درستی نگاه 
کنید تا برای نســل های آینده تولید جوانمردی 
و شجاعت کند.وی روحیه جوانمردی در سردار 
سلیمانی را بی نظیر دانست و عنوان کرد: روایت 

تمدن روایت ســختی اســت اگر عقلا تمدن را 
روایت نکننــد تمدن ناقصی تولید می شــود 
 که زیــر چتر آن تعداد اندکــی جای می گیرند.

زینی وند ادامه داد: اگر تمدن ها اصیل و واقعی 
روایت شــود طرفداران تمدن ها به گستردگی 
سراسر دنیا است و کرمان این ظرفیت را دارد که 
قطعاتی از تمدنش را در این راستا روایت کنیم.

زینی وند قنات را یکی از قطعات تمدنی دانست 
و در ادامه به دلیل راه اندازی مرکز قنات پرداخت 
 و اظهار کرد: تا زمانی که ساختار درست نکنید 
 نمی توانید موثر باشید و باید ساختارها را از زیر یوغ 
 دســتگاه هــای دولتــی برهانیــد زیــرا ما 
 دولتی ها آنچنان بر روری همه ساختارها چنبره 
 انداختــه ایم به طوری کــه در ورزش، اقتصاد
 و ... ما حضور داریم و موفق هم عمل نکرده ایم.

وی بر لزوم مشارکت مردم در کارها تاکید کرد و 

افزود: باید کارها را به مردم واگذار کنید.استاندار 
کرمان با اشاره به اهمیت و جایگاه قنات جوپار 
عنوان کرد: محوطه قنات جوپار بسیار نامناسب 
بود.وی تاکید کرد: زمین را متاســفانه سوراخ 
سوراخ کرده ایم و اگر به موقع به فریادش نرسیم 
در آینده ما را مــی بلعد.زینی وند با بیان اینکه 
باید چند وجهی به قنات نگاه شود، تصریح کرد: 
امیدواریم این مرکز قنــات به عنوان یک مرکز 
تاثیرگذار بتواند تولید محتوا و فرهنگ بکنند. وی 
ادامه داد: دستگاه های دولتی را به عنوان هیئت 
 امنا و اســتاندار را رئیس هیــات امنا این مرکز 
کرده ایم تا دســتگاه های دولتــی از این مرکز 
حمایت کنند.استاندار کرمان در ابتدای ورود خود 
از قنات گوهرریز بازدید کرد. این رشــته قنات 
در جوپار کرمــان و از جمله قنات های ایرانی 

ثبت شده به عنوان میراث جهانی یونسکو است.

 آرزو توکلی سرویس استان ها // رئیس اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشــاورزی استان کرمان با بیان اینکه 
وضعیت اســتارتاپ ها در راســتای تجاری سازی آنها 
ساماندهی می شــود گفت: در این حوزه نیاز به حمایت 

دستگاه های اجرایی مرتبط داریم. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، ســیدمهدی طبیب زاده در آیین 
اختتامیه نخســتین رویداد علمی و فناوری استان آپ کرمان 
با اشــاره به تحول کمی و کیفی و همکاری در فعالیت های 
 پارک علم و فناوری اســتان کرمان افــزود: اتاق بازرگانی 
می تواند در عارضه یابی واحدهای تولیدی، از خدمات دانش 
بنیان استفاده کند و در این خصوص همکاری لازم را با آنان 

داشته باشد.

وی ادامه داد: رویدادهای دانش بنیان باید نقشــی مستقیم در 
اقتصاد کرمان ایفا کنند و ضمن ســاماندهی چالش ها و رفع 
نگرانی ها پاسخی قانع کننده به رفع نیازهای این استان بدهد.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی اســتان 
 کرمــان تصریح کرد: انجمن شــرکت های دانــش بنیان با 
حضور نخبگان تشــکیل شــود و ضمن تهیه سند توسعه این 
اســتان، اکوسیستم کارآفرینی و استارتاپی را به این انجمن ها 
 واگــذار کردیم که رونــد اجرایی کار اینــک در حال انجام

 است.
  وی گفــت: از آغاز کار، رویدادی دانش بنیان در اســتان 
کرمان نبود که اتاق بازرگانی در آن مشــارکت نداشته باشد 
و در این راســتا آسیب شناسی استارتاپ ها و فضای کسب و 
کارهای  نوین و طراحی برای بهبود وضعیت این حوزه را در 

دستور کار قرار دادیم.
  طبیب زاده یادآور شد: بخش کسب و کار نوین را در پنجره 
واحد الکترونیکی راه اندازی می کنیم که پرشــتاب به سمت 
ایجاد ارزش افزوده در حوزه تولید استان کرمان حرکت کنیم.

وی از صندوق نوآوری و شــکوفایی کشور درخواست کرد 

به ایجاد کارخانه نوآوری در اســتان کرمان کمک کند.رئیس 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان کرمان اظهار 
داشــت: این اتاق همواره درصدد اســتفاده از ظرفیت بزرگ 
استارتاپی و جوانان خلاق و مبتکر برای رشد و توسعه استان 

استفاده کند.
وی با طرح این ســوالات که آیا داده و ســتانده در اقتصاد 

استان تناسب دارد؟
  امکانات و نیروی انسانی صرف شده آیا تناسبی با خروجی 
و تولید ناخالص داخلی ما دارد؟ آیا صادرات اســتان کرمان 
مواد خام اســت؟ آیا صنعت کرمان تناســبی با انقلاب های 
صنعتی دارد؟ آیا موفق به رفع نیاز تکنولوژیک خود شــدیم 
 آیا جوانــان مبتکر خلاق و نخبه کرمانــی امکان جذب در 
کرمــان را دارند؟ گفت: با بحث شــرکت های دانش بنیان و 
اســتارتاپ ها در نهایت به یک راه حل رسیدیم که به عنوان 
راهــی میانبر عقب ماندگی در این مســیر را جبران می کند. 
همچنیــن در این آیین تعدادی ســرمایه گذار با پیش خرید، 
سرمایه گذاری و همکاری برای فعالیت از تعدادی استارتاپ 

شرکت کننده در رویداد استان آپ کرمان حمایت کردند. 

استاندار خطاب به هیئت امنای مرکز قنات کرمان :

ساختارها را از زیر یوغ دستگاه های دولتی برهانید

رئیس اتاق بازرگانی کرمان :

 استارتاپ های کرمان تجاری سازی می شوند



4
شنبه 27 شهریور 1400

11 صفر 1443

سال بیستم شماره 3699

فرهنگ  وهنر

 برگزاری پانزدهمین دوره مسابقات قرآن 
ویژه جامعه کار و تلاش در هرمزگان 

  سرویس فرهنگی // مدیر اجتماعی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
هرمزگان از برگزاری پانزدهمین دوره مسابقات قرآن کریم ویژه جامعه کار 
و تلاش استان خبر داد. کیامرث برخورداری، مدیر اجتماعی اداره کل تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی استان، اظهار کرد: پانزدهمین دوره مسابقات قرآن کریم 
ویژه جامعه کار و تلاش اســتان )کارگران و خانواده های ایشان که شامل 
همسر و فرزندانی که سن آن ها بین ۱۸ تا ۲۵ سال است( در راستای بسط 
و گسترش معارف اسلامی و فرهنگ قرآنی با همکاری سازمان اوقاف و 
امور خیریه استان در ۵ رشته قرائت تحقیق، مفاهیم جلد ۲۵ تفسیر نمونه، 
حفظ ۲۰ جزء و حفظ ۱۰ جزء و حفظ کل قرآن کریم در دهم مهرماه سال 
جاری برگزار می شــود.وی افزود: برای شرکت در این دوره از مسابقات 
صرف داشتن دفترچه بیمه تأمین اجتماعی ملاک نیست و کارگران باید 
دارای قرارداد کاری مشــمول قانون کار باشند. حضور نفرات اول مرحله 
کشوری رشته های قرائت و حفظ کل کلیه دوره های پیشین در آن رشته 
ممنوع است و نفرات اول رشته های حفظ ۲۰  جزء و ۱۰ جزء دوره های 
پیشین تنها اجازه شرکت در رشته های بالاتر حفظ را خواهند داشت. مدیر 
اجتماعی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان تصریح کرد: همه 
رشته ها در دو بخش برادران و خواهران برگزار می شود و علاقه مندان برای 
شرکت در این دوره از مسابقات تا اول مهرماه سال جاری فرصت دارند 
به اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان محل سکونت خود مراجعه 
کنند. برخورداری در پایان یادآور شد: چنانچه تعداد شرکت کنندگان در این 
دوره از مسابقات بیشتر از حدنصاب تعیین شده در پروتکل های بهداشتی 

باشد، مسابقات به صورت مجازی برگزار خواهد شد.

درآستانه  گرامیداشت هفته دفاع مقدس ؛ 
آیین تجلیل و رونمایی

 از کتاب »حاج صادق آهنگران« برگزار می شود 
  سرویس فرهنگی // فرهنگسرای خاوران آیین تجلیل و رونمایی 
از »کتاب آهنگران« را روز دوشــنبه بیست و نهم شهریورماه برگزار 
می کند. اسماعیل قضات لو مدیر فرهنگی هنری منطقه پانزده و رئیس 
فرهنگسرای خاوران با اعلام این خبر گفت: خاطرات سال های جنگ 
تحمیلی با صدای حاج صادق آهنگران عجین شده و شرح دلاوری های 
رزمندگان دلیر اسلام با نوای دلنشین حاج صادق بر لوح جان مان نقش 
بســته است. از همین رو فرهنگسرای خاوران در نظر دارد تا همزمان 
با آغاز هفته دفاع مقدس و به رسم تقدیر از سال ها مجاهدت و نوحه 
خوانی حاج صادق در جبهه های حق علیه باطل؛ از خدمات ارزنده ی 
ایشان تجلیل به عمل آورده و از »کتاب آهنگران« رونمایی کند.قضاتلو 
افزود: »کتاب آهنگران« مجموعه خاطرات و نوحه های حاج صادق 
آهنگران است که در طی سال های دفاع مقدس توسط انتشارات یازهرا 
جمع آوری گردیده و در قالب دو کتاب و ســه لوح فشــرده به چاپ 
 رسیده است.رئیس فرهنگســرای خاوران در پایان گفت: این برنامه 
روز دوشنبه بیســت و نهم شهریورماه ســاعت ۱۷ با رعایت کامل 
دستورالعمل های بهداشتی در فرهنگسرای ارسباران به نشانی خیابان 

شریعتی، بالاتر از پل سید خندان، خیابان جلفا برگزار خواهد شد.

خبر

طرح :  بیتا هوشنگی

     ســرویس فرهنگــی // تصویری از 
بخشی  خودشان  که  کتابخوانی  فرزندان 
از اوقات فراغت شان را به خواندن کتاب و 
مطالعه بگذرانند، شاید دغدغه بسیاری از 

والدین و خانواده ها باشد.
ا  ما سوال این اســت که چرا کتاب خواندن 
از نگاه برخی از کــودکان کار جذابی به نظر 
نمی رســد؟ یا حتی گاهی سخت؟ اصلا چرا 
برخی از کودکان سخت کتابخوان می شوند؟ 
البته که نمی توان منکر این موضوع شــد که 
خواندن کتاب کار ساده ای نیست و همین دلیل 
کافی است که بسیاری از کودکان و نوجوانان 
و یا حتی بزرگســالان به سمت آن گرایش 
پیدا نمی کنند؛ آنقدر که حتی جزو اولویت ها 
و گزینه های اولیه شان نیست.شاید برای همین 
است که فعالیت های دیگری مانند تماشا کردن 
تلویزیون یا بازی کــردن و گذران وقت در 
فضای مجازی انتخاب بسیاری از نوجوانان 
است. اما واقعا چطور می توانیم به آن تصویری 
ایده آل که فرزندمان کتاب به دســت در حال 
استراحت است، برسیم؟ سوالی که از منصوره 
مصطفــی زاده، مجری برنامــه »مامان ها« و 
کارشناس کتاب کودک پرسیدیم و جواب های 
خوبی هم گرفتیم.منصوره مصطفی  زاده، همان 
اول به سراغ واژه تمرکز می رود و معتقد است 
نخســتین ویژگی لازم برای خواندن کتاب، 
داشتن تمرکز و فکر کردن خواهد بود؛ چرا که 
خواندن کتاب نیاز به این دارد که فکر با خود 
درگیر شود.از طرف دیگر، چنین فرآیندی در 
مغز کار سختی اســت. پس نتیجه می گیریم 
تمرکز کردن و تامل کردن جزو کارهای سخت 
محسوب می شود و وقتی به کسی گفته می شود 
کتاب بخــوان یعنی از او می خواهیم یک کار 

ســاده فکر نکردنی را رها کند و به دنبال کار 
فکر کردنی برود:» بیاید قبول کنیم که ما هم 
برای کتاب خوان کردن فرزندمان کار سختی 

در پیش داریم.«
* ذهن مصرف کننده سخت کتابخوان 

می شود
  با وجــود آنکه کتاب خوانــدن هم دارای 
لذت هــای مخصوص به خودش اســت اما 
لذتی که در کارهایی مانند در دســت گرفتن 
گوشی، بازی کردن، تلویزیون دیدن و... وجود 
دارد، با آن قابل مقایسه نیست.کارهایی از این 
دست، نه تنها نیاز به تفکر و تامل خاصی ندارد 
بلکه حتی نیاز به فعالیتــی خاص و تحلیل 
هم ندارد، بنابراین طبیعی است فرد بیشتر از 
همیشه به ســمت مصرف کننده بودن سوق 
پیدا کند.در صورتی کــه وقتی کتابی خوانده 
می شــود، در ذهن باید تصویرهایی ساخته 
شــود، تحلیل هایی صورت گیرد و اگر کتاب 
داستانی باشــد، خط داستانی در ذهن شکل 
بگیرد و این کارهــا برای ذهن به ویژه ذهنی 
که مصرف کننده بار آمده است سخت می شود.

در نتیجه انتخاب ذهن انجام آن کار راحت تر 
خواهد بود، پس کتــاب خواندن در اولویت 
انتخابی اش نیست و حتی در برابر آن مقاومت 
می کند اما چه می شــود که یک نفر کتابخوان 
می شود و لذت کتابخوانی را تجربه می کند و 
آن لذت برایش آنقدر ارزشــمند می شود که 
قبول می کند برای ســاعاتی هم که شده تمام 
توجه و فکر خود را معطوف به کتابی کند که 
در دست دارد؟:»درست مانند کسی که رفتن 
به کوه را انتخاب می کند و مشقت صبح زود 
بیدار شدن و از موانع و سربالایی و سرپایینی 

عبور کــردن را به جان می خرد برای آن که از 
نظر او کار لذتبخشــی است.« مجری برنامه 
»مامان ها« شکل گیری این علاقه در کودکان 
را مربوط به محیطی می داند که کودک در آن 
رشد و نمو می کند و می گوید اصولا کودکان از 
ابتدا کتابخوان به دنیا نمی آیند و هیچ بچه ای 
کتابخوان زاده نمی شود بنابراین خیلی واضح 
است هر چقدر محیط خانه ای، کتاب دوست تر 
باشــد، عادت کودک به کتابخوانی راحت تر 
می شــود.یعنی قبل از هر کار دیگری پدر و 
مادر اهل کتاب و مطالعه باشند؛ در این شرایط 
اســت که می توان امیدوار بود کودک هم به 

سمت خواندن کتاب گرایش پیدا کند.
* کتاب خواندن ذاتی نیست

  خانواده هایی که اهل خواندن کتاب هستند 
فرزندان اهل کتابی دارند و برعکس، خانواده ای 
که نه هیچ وقت کتابی می خرد نه کار فرهنگی 
دیگری مانند مطالعــه مجله و روزنامه انجام 
نمی دهد و سرگرمی شــان تماشای تلویزیون 
یا دســت گرفتن تلفن همراه یــا بازی کردن 
با کنســول های بازی اســت، طبیعی است 
کودکان در ایــن خانواده ها هم اهل خواندن 
کتاب نخواهندشــد.این که پدر و مادر یکی از 
سرگرمی های شان خواندن کتاب نباشد و سبد 
خرید کتاب وجود نداشته باشد و در هزینه های 
جاری کتاب نباشد چرا باید انتظار داشت از 
چنین خانواده ای فرزند کتابخوان ظهور کند؟ 
منصوره مصطفی زاده معتقد است نمی توان از 
کودک انتظار داشت در محیطی که کتابی وجود 
ندارد کتابخوان شــود. مگر آن که یک اتفاق 
دیگری فراتر از سبک زندگی آن خانواده برای 

کودک رخ دهد.به عنوان مثال فرض کنید با 

محیطی آشنا شود یا یکی از نزدیکان کتابخوان 
به او نزدیک شود و این جرقه لذت کتابخوانی 
را در او بــه وجود آورد. این اتفاقات موجب 
شود تا او نیز از آن طریق به کتاب و خواندن 
آن علاقه مند شود. باور این کارشناس کتاب بر 
این است که کتابخوان بودن و علاقه به خواندن 
کتاب امری ذاتی نیســت.چون هر فردی با 
هر ســبک و سلیقه ای و با هر دیدگاهی و هر 
گونه ای که بتوان انسان ها را در آن طبقه بندی 
کرد، می توانند کتابخوان باشد و با توجه به نوع 
طبیعت شان می تواند کتاب مورد علاقه  اش را 
بیابد. چون کتابخوانی و موضوعاتی که در خود 
جای داده است بازه گسترده ای دارد و می توان 
هر کتابی را با توجه به ذائقه و علاقه هر فرد 
یافت.مثلا کســی که بــه موضوعات علمی، 
موضوعات معمایی، موضوعات داســتانی و 
روایی، موضوعات تخیلی و فانتزی و... علاقه 

دارد می تواند بر اساس آن علائق 
و سلایق مختلف کتاب های مورد 
نظرش را انتخاب و مطالعه کند.

در نتیجه نمی تــوان گفت کتاب 
محدودیــت  دارای 
خاصی است و علاقه 
بــه آن به ذات درونی 
افراد بســتگی دارد. 
که البته مصطفی زاده 
می کند  تاکید 
که  کودکانی 
تمرکز پایینی 
یا  دارنــد 
ی  ا ر ا د

برایشــان  کتابخوانی  اینچنینی اند  اختلالات 
سخت تر خواهدبود و در این زمینه باید زمان 
بیشــتری برای آنها گذاشته شود.چون همین 
کتاب خوانــدن نیز کمک می کند تا بتوانند از 
این طریق به میزان زیادی تمرکز خود را بالا 
ببرند. اما محیط یک خانواده به شــکل کاملا 
مســتقیمی به بالا بردن علاقه کودکان نسبت 
به خواندن کتاب اثر می گذارد و بیشتر از هر 
موضوعی باید به این بخش پر و بال داده شود.

در این صورت اســت که می توان امیدوار بود 
به صورت خودجوش کودک نیز به ســمت 
خواندن کتاب برود و بخشی از اوقات فراغت 

خود را به آن اختصاص دهد.
*  چطور می توانیــم محیط خانه را به 

فضایی کتابخوان تبدیل کنیم؟
  منصوره مصطفــی   زاده، در توضیح فضای 
خانه ای که به سمت کتاب  دوست بودن پیش 

می رود، بیان می کند در کنار این محیط والدین 
هم باید یک دیگر و فرزندان شان را تشویق به 
اســتحکام این محیط کنند. »مثلا اگر شما در 
محیطی باشــید که دارای کنسول بازی است، 
تبلت همیشــه در اختیار است و در دل خود، 
بازی هــای فراوان دارد و موبایلی باشــد که 
از طریق آن دسترســی به فضای مجازی به 
طور همیشــگی وجود دارد، پس بدون شک 
انتظار غلطی اســت که بخواهیم کودک همه 
این گزینه ها را رها کند و کتاب بخواند! بسیار 
واضح و طبیعی اســت هیــچ کودکی در این 
محیط تمایلی به سمت خواندن کتاب نخواهد 
داشــت. اما یکــی از روش هایی که می توان 
کودک را به خواندن کتاب تشــویق کرد این 
است که سرگرمی های موجود محدود شود.

مصطفی زاده در این زمینه مثال میزی را می زند 
که روی آن پر اســت از غذاهای خوشمزه؛ 
امــا چرب و ناســالم که در میــان این همه 
غذاهای هیجان انگیز و اشــتها برانگیز، ظرف 
سالاد ســبزیجات نیز وجود دارد. مشخص 
اســت کودکی که در مقابلش ایــن میز قرار 
دارد هرگز به ســمت ظرف سالاد سبزیجات 
نمی رود و به آن نــگاه هم نمی اندازد. اما اگر 
روی همین میز غذاهای مفید و سالم بیشتری 
وجود داشته باشــد، کودک با هــر مقاومتی 
می پذیرد تا سالاد سبزیجات را هم بخورد.در 
کتابخوانی هم همین اتفاق به وجود می آید. در 
یک خانــه باید محیطی به وجود بیاید که آن 
محیط، محیطی کتاب دوست باشد.محیط کتاب  
دوست یعنی این که برای خواندن کتاب زمان 
گذاشته شود. مکانی برای کتاب خواندن در نظر 
گرفته شود و همچنین تنوع کتاب های موجود 
زیاد باشد.در این زمان است که می توان عادت 
کتابخوانی را بــرای کودک به وجود آورد. به 
شرط آن که خود والدین هم رفتاری کتابخوان 

داشته باشند.

  سرویس فرهنگی  // سریال »میدان سرخ« ساخته 
ابراهیم ابراهیمیان جدیدترین محصول نمایش خانگی 

جمعه ها منتشر می شود.
   »میــدان ســرخ« جایگزین »زخم کاری« شــده  که 
قســمت پایانی آن ۱۹ شهریور پخش شــد. حمید فرخ 
نژاد، مهتاب کرامتی، بهرام افشــاری، رضایزدانی، ســعید 
داخ، کاظم ســیاحی، مهدی حســینی نیا، مسعود کرامتی، 
امیدروحانی، بهدخت ولیان، ســوگل قلاتیان، بهزاد خلج، 
ســحر نظام دوســت، تینو صالحی، مجیــد پتکی، آرمین 
رحیمیان و امیرحســین آرمان بــا هنرمندی علی مصفا با 
حضور افتخاری ستاره اســکندری، لیندا کیانی با معرفی 
مهدی رکنی و مهرداد نوری بازیگران این ســریال هستند. 

 سارا سلطانی و علی مســعودی نیا فیلمنامه این سریال را 
نوشتند. 

  در خلاصه داســتان »میدان ســرخ« آمده است: میدان 
سرخ داســتان زنی تنهاست است به نام شیدا که ناخواسته 
وارد بازی دهشــتناکی می شود که توسط همسر او و یک 

تروریست خارجی شکل گرفته است. 
  او بــرای نجات جان دختــرش در معرض انتخاب میان 
عشــق، انتقام و قدرت قرار می گیرد و با ســه قاچاقچی 
مطــرح و قدرتمند به نام های پــاپ، مبینی و مکین مدتی 
همراه می شــود، غافل از آنکه پایــان این بازی، خون بار 
خواهد بود. »میدان ســرخ« نخســتین تجربه کارگردانی 

ابراهیمیان در سریال سازی است. 

چگونه می توانیم فرزندانمان را اهل مطالعه بار بیاوریم؟ 

» میدان سرخ « جایگزین » زخم کاری « شد 

سرویس فرهنگی // اعضای هیات نظارت بر مطبوعات با 
صدور پروانه انتشار برای ۱50 رسانه و تغییر وضعیت ۱۳0 

رسانه موافقت کردند.
   در نخســتین جلســه این هیأت  به ریاست محمدمهدی 
اسماعیلی برگزار شــد، علاوه بر بررسی محتوایی رسانه ها، 
شماری از درخواســت های صدور مجوز فعالیت و نیز تغییر 
وضعیت رســانه ها مورد رســیدگی قرار گرفــت و پس از 
بررســی های لازم، با صدور مجوز برای ۱۵۰ رسانه و تغییر 

وضعیت ۱۳۰ رسانه موافقت شد.

با حضور وزیر ارشاد تصویب شد

 موافقت با صدور مجوز 
برای ۱۵0 رسانه جدید 

  

ســرویس فرهنگی // از زمانی که یادم می آید، 
همیشه به ما می گفتند که خیال بافی نکنید، با 
واقعیت کنار بیایید، در زمان حال زندگی کنید و 
از داشته هایتان استفاده کنید؛ ما هم که سربه هوا؛ 

می رفتیم سراغ همین کارها.
  تا از روزمرگی ها فاصله می گرفتیم، می رفتیم دنبال 
قدم زدن در فلان خیابان، فلان کشور یا پرواز کردن و 
خریدن بهمان لباس که چندمتری دنباله دارد، خواندن 
کتاب  های تخیلی هم که مســاوی بود با یک جنایت 
بزرگ. شاید بخشــی از حرف هایی که در آن دوران 
شــنیده ایم، حقیقت داشته باشد اما امروزه خلاف این 
حرف ها به تأیید بزرگان رسیده است. امروز می گویند 
بیایید آینده را تصور کنید، گول مان می زنند، تصور همان 
خیال است دیگر مرد حسابی! ما خودمان این کاره ایم.

جایی خوانــدم که: »محققان دانشــگاه هاروارد در 
مطالعه ای که روی بیش از ۲۲۰۰ نفر در رده های سنی  
۱۸ تا ۸۸ سال داشته اند، دریافتند که ذهن آنها چیزی 
حدود ۵۰درصد مواقع مشــغول خیال پردازی درباره 
امور مثبت است. مواردی مانند: »گرفتن ترفیع، خلبانی 
هواپیما، اختراع نوع جدیدی از ســفرهای فضایی یا 
تأسیس یک جامعه کوچک جزیره ای.« ا... اکبر از این 
بشــر دوپا که همه اش دنبال کسب خوبی ها و داشتن 
چیزهای خفن اســت. اما چیزی که برایم جالب بود 
این بود که بعد از این تحقیق مشخص شد همه افراد 

از خیال پردازی لذت می برند. ما هم لذت می بردیم ها! 
پیش خودمان و همه مخاطبان قفسه کتاب بماند که من 
هنوز هم خیال پردازی می کنم، گاهی هم خیال بافی های 
گذشته را تداعی می کنم و لبخند ژکوندی می زنم و ما 
کجاییم در این بحر تفکــر، قبلنا کجا بودیم را زمزمه 
 می کنم. رشته کلامم شرحه شــرحه شد، آمده بودم از 
نویسنده   های علمی -  تخیلی  نویس بگویم ها! همه ما 
می دانیم که نویسندگان علمی -  تخیلی در داستان های 
خود آینده ای را به تصویر می کشــند که دور از ذهن 
 اســت. مثلا می آیند از یک ســری وســایل نقلیه یا 
قــدرت  های ماورایی می گویند که آدم شــاخ هایش 
درمی آید، آخرش هم می گویند: ای بابا، این ها همه اش 
زاییده ذهن نویسنده است.  حالا انگار این نویسندگان 
بیچــاره علم غیبی چیزی دارند  یا مانند این رمال های 
پارک ســاعی، یک مشــت نخود از توی جیب شان 
درآورده اند و خبر از آینــده می دهند! حالا جدا این 
سوال مطرح می شود که برای نوشتن یک داستان علمی 
-  تخیلی، باید عالم بود یا خیال پرداز؟ اگر علم غیب 
دارند که باید کمی از احوالات شان ترسید، تازه با فرض 
این که می دانیم راست می گویند؛ اما اگر عالم نباشند و 
صرفا با خیال پردازی گذران امور می کنند که من دیگر 
حرفی ندارم و می روم نان و ماســتم را می خورم.اگر 
این طور بگویم بهتر نیســت؟ نویسنده ها خودشان هم 
می دانند که ممکن اســت چیزی که در داستان خود 

می نویســند یا در آینده نزدیک محقق شود یا این که 
هیچ وقت بشر به آنجا نرسد، تازه با این همه پیشرفتی 
که در تکنولوژی و ارتباطات  و این جور چیزها داریم! 
ممکن است رگه هایی از علم در داستان هایشان تعریف 
شــده باشد اما مســتند نبوده و نمی شود به آن تکیه 
کرد؛ پس هرآنچه که می نویسند زاییده تخیلات شان 
اســت.   البته که باید بدانید خیال بافی یک داروخانه 
ابن سیناست برای خودش، فی نفسه به تقویت خلاقیت 
و تفکر خلاق منجر می شــود که خود این موضوع 
ریشه در علوم روان شناختی دارد؛ این هم یک بخش 
علمی! تازه تحقیقات علوم اعصاب نشان داده است که 
خیالبافی، بین مجموعه ای از مناطق متقابل مغز، ارتباط 
ایجاد می کند، جالب ترش این که همان بخش هایی که 
در حالت اســتراحت فرد، فعال می شــوند و شیفت 
دوم نگهبانی سیســتماتیک بدن را بــه عهده دارند. 
اصلا از خودتان پرســیده اید که چرا هیچ جای این 
علوم پیشرفته از خواص خیال پردازی نگفته است؟ 
مثلا این که یک فــرد خیال پرداز به مراتب صبورتر و 
مهربان تر از افراد عادی است یا حافظه قوی تری دارد، 
درک و همدلی بیشــتر با دیگر افراد برقرار می کند. 
شاید برایتان جالب باشد که بدانید خیال پردازها در 
عشق موفق تر هستند، در محیط های کاری به مقامات 
بهتری می رســند، ایمنی بدنی بهتری داشته و افراد 
 شادتری هستند. در نهایت باید بگویم یک نویسنده 
داســتان  های علمی -  تخیلی، الزامــا نباید دکتر ، 
مهندس یا یک عالم برجســته باشد، گرچه این امر 
بــه بیان مباحث علمی و عقلی کمک بزرگی می کند 
این قبیل  نوشــتن  اما خیال پــردازی، جزءلاینفک 

داستان هاست./جام جم 

علم بهتر است یا ثروت قدیمی است ، باید بگوییم : علم بهتر است یا خیال!

دانشمند باشیم یا خیال پرداز؟ 
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حوادث

ســرویس حوادث//  فرمانده مرزبانی هرمزگان 
گفت:طی دو عملیــات جداگانه، 5۳۶ هزار لیتر 
ســوخت قاچاق در مرزهای آبی هرمزگان کشف 

و ضبط شد.
سردار حسین دهکی در گفت وگویی رسانه ای اظهار 
داشت: مرزبانان پایگاه دریابانی میناب پس از کسب 
خبری مبنی بر فعالیت قاچاقچیان سوخت در سواحل 
ســیریک-کرگان، بلافاصله برای بررسی موضوع به 
محل اعزام شدند.وی افزود: مرزبانان حین گشت زنی 

و بررسی منطقه، شناورهای قاچاقچیان را مشاهده و 
برای بررسی بیشتر فرمان ایست صادر کردند.

ســردار دهکی تصریح کرد: قاچاقچیان که با مشاهده 
مرزبانــان غافلگیــر شــده بودند، بــدون توجه به 
هشدارهای مرزبانان اقدام به بریدن طناب مشک های 

متصل به شناورها کردند و از محل متواری شدند.
وی بیان داشــت: مرزبانان نیــروی انتظامی پس از 
بررسی محل پنج عدد محفظه پلاستیکی حاوی ۳۰۵ 
هزار لیتر گازوئیل قاچاق به ارزش ۹۱۵ میلیون ریال 
را کشــف کردند. فرمانده مرزبانی استان هرمزگان با 

بیان اینکه تلاش مرزبانان برای دستگیری متهمان ادامه 
دارد، همچنین از کشف ۲۳۱ هزار لیتر گازوئیل قاچاق 

در حوزه استحفاظی آب های بندرعباس خبر داد. 
وی افزود: مرزبانان حین گشت زنی و بررسی منطقه، 
شــناورهای قاچاقچیان را مشــاهده و برای بررسی 

بیشتر فرمان ایست صادر کردند. سردار دهکی تصریح 
کرد: قاچاقچیان که با مشاهده مرزبانان غافلگیر شده 
بودند، بدون توجه به هشــدارهای مرزبانان اقدام به 
بریدن طناب مشــک های متصل به شناورها کردند و 
از محل متواری شــدند. به گزارش ایران آنلاین، وی 
بیان داشت: مرزبانان پس از بررسی محل چهار عدد 
محفظه پلاســتیکی حاوی ۲۳۱ هــزار لیتر گازوئیل 

قاچاق کشف کردند.

توقیف 53۶ هزارلیتر سوخت قاچاق در هرمزگان

ســرویس حوادث// حسن رعیت که با اتهام 
تشکیل شبکه فســاد مالی و دعوت از افراد 
تاثیرگــذار به باغ وحــش خصوصی اش و 
هدیه های لوکــس اهدافش را جلو می برد به 

حبس بلند مدت محکوم شد.
 مرداد سال ۹۸ و یک ماه پس از بازداشت پر سر 
و صدای اکبرطبری متهم دانه درشت فساد دستگاه 
قضا بود که خبر دســتگیری حســن میرکاظمی 
معروف به »حسن رعیت« به اتهام تشکیل شبکه 
فســاد مالی اعلام شد؛ شبکه فسادی  که به گفته 
مقامات قضایی از هیچ اقدامی برای اخلال کلان 
در نظــام پولی و ارزی کشــور دریغ نکرده و از 
گرفتن بی حســاب و کتاب چند ۱۰ میلیارد وام 
تا جعل مهر بسیاری از بانک ها و راه اندازی باغ 
وحش خصوصی و لوکس برای تطمیع مسئولان 
با کشــاندن آن ها به این محل  با کســب مال از 
طریق نامشروع را درپرونده خود جای داده است. 
حالا و پس از گذشت دو سال از بازداشت حسن 
رعیت، ذبیح ا... خداییان سخنگوی قوه قضاییه از 
محکومیت ۳۵ ســال حبس برای این متهم دانه 
درشــت فساد اقتصادی  خبر داد: »بخشی از این 
پرونده پیشتر در دادگاه رسیدگی و به صدور حکم 
منجر شده و بخشی از آن مفتوح بود که به تازگی 
به صدور حکم بدوی منجر شــد. در این پرونده 
مجرم اصلی )حســن رعیت( به یک فقره حبس 

۲۵ ســال، سه فقره حبس ســه سال و یک فقره 
حبس یک سال، جمعا به ۳۵ سال حبس محکوم 
شــد. همچنین در این پرونده یک نفر به ۱۶ سال 
حبس، دو نفر به ۱۰ ســال حبس، یک نفر به ۹ 
ســال حبس، شش نفر به هفت سال حبس و بقیه 
نیز به شــش و پنج سال حبس محکوم شده اند.« 
وی در بخش دیگری از سخنان خود در خصوص 
دیگر متهمان پرونده شبکه فساد حسن رعیت نیز 
گفت: »در این پرونده ۲۰ نفر محکومیت یافتند که 
اتهامات آن ها مشارکت در اخلال عمده در نظام 
پولی و ارزی کشــور و پول شویی، کلاهبرداری، 
جعل، اســتفاده از ســند مجعــول و اعمال نفوذ 
برخلاف حــق و مقررات اســت. همچنین اتهام 
برخی محکومان دیگر این پرونده ناظر بر معاونت 
در جرایم فوق الذکر است.« سخنگوی قوه قضاییه 
در ادامه سخنان خود به یکی از مواردی که حسن 
رعیت و دیگر دوستانش در این شبکه فساد انجام 
می دادند اشــاره کرد و از کالایی که هیچ گاه به 
کشور وارد نشد سخن گفت: »این افراد با اقدامات 
خود، در نظام ارزی کشــور اخلال ایجاد کرده و 
وام های کلانی را از برخی بانک ها گرفته بودند. در 
یک مورد ۶۰ میلیون یورو از یکی از بانک ها وام 
گرفته بودند تا کالا وارد کنند اما با جعل مدارک، 
وانمود کردند که کالا وارد شده حال آن که کالایی 
وارد نشــده بود.« اگرچه سخنگوی قوه  قضاییه 

به دیگر موارد تخلفات شبکه فساد حسن رعیت 
اشاره نکرد اما چندی قبل و در جریان برگزاری 
دادگاه این متهم دانه درشت اقتصادی، جعفرزاده 
نماینده دادســتان به بیان دیگر موارد فسادهای 
بی سر و ته این شبکه فساد پرداخت: »در برهه ای 
که یک فرد عادی برای گرفتن وام باید مدت ها در 
نوبت باشــد و ضامن و وثایق معرفی کند، شبکه 
فساد میرکاظمی با محوریت شخص او به گرفتن 

تسهیلات بانکی اقدام کرده است.
 نماینده دادســتان افزود: گرفتن تسهیلات از ۳۰ 
ســالگی تا ۴۰ سالگی دریافت شــده بود، حال 
چطور می شــود یک جوان ۳۰ ساله بتواند چنین 
تســهیلاتی را دریافت کند جز با ارتباط ویژه با 
برخی مســئولان و مفســدان اقتصادی مثل اکبر 
طبری، قاضــی منصوری و بابــک زنجانی. در 
بازرسی از دفتر متهم رعیت، ۱۲ مهر بانکی کشف 
شــده و مربوط به بانک هایی بــوده که از آن ها 
تسهیلات گرفته شــده است. کارمند متهم رعیت 
اظهار کرده اســت که در دفتر، دستگاه مهرسازی 
داشته اند بنابراین در اصل، تسهیلات نیز با جعل 
مهر بانک کشاورزی بوده اســت.« اما ماجرا به 
گرفتن تسهیلات بی حساب و کتاب و جعل مهر 
بانکی ختم نشــده و آن طور که  نماینده دادستان 
اعلام کرده بود »راه اندازی باغ وحش خصوصی 
با کســب مال از طریق نامشروع« نیز یکی دیگر 

از موارد پرونده شبکه فساد حسن رعیت است: 
»متهم با کســب مال از طریق نامشروع یک باغ 
وحش خصوصی را که به »بهشــت گمشــده« 
مشهور اســت، راه اندازی کرد و سبک متفاوتی 
نســبت به دیگر مفســدان اقتصادی را در پیش 
گرفــت؛ وی از این ملک برای دعــوت از افراد 
تأثیرگذار  استفاده می کرد؛ وی کلکسیون هایی از 
جمله موتورسیکلت جمع آوری می کرد و گاهی 

برخی از این کلکسیون ها را هدیه می داد.«
»بهشــت گمشــده« یا  همان باغ وحش حسن 
رعیــت که به ادعــای برخی تــا ۱۷ ببر در آن 
نگهداری می شد، محلی بود که به گفته مسئولان، 
رعیت از آن محل برای دعوت از افراد تأثیرگذار 
اســتفاده می کرد. شهریور ۹۸ و بعد از دستگیری 
رعیت روزنامه شــهروند در گزارشی از این باغ 
وحش مرموز نوشته بود: »هر صبح از باغ بزرگی 
که دور تا دورش پوشــانده شــده و هیچ جوری 
نمی شود به آن سرک کشید، صدای غرش و زوزه 
می آید. نگهبانان و کارکنان کارخانه ها و اداره های 
اطراف، این صداها را شــنیده و رفت وآمدها به 
این باغ را دیده اند. نیمه مرداد خبر آمد که حسن 
میرکاظمی مشهور به »حســن رعیت«، دستیار 
بابک زنجانی در همین باغ که به »بهشت گمشده« 
معروف اســت، همراه با ۱۷ ببر بازداشــت شده 
است. بهشت گمشــده، همسایه کارخانه »دنیای 
فلز« اســت. این دو یک کوچــه را در کیلومتر 
۱۸ جاده مخصوص کرج قبضه کرده اند؛ احتمالا 

گوشه ای از دارایی های »رعیت« است.

35 سال حبس برای مالک »بهشت گمشده«

روابط عموميگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيدپروتئين مرغوب و ويتامين های گوناگون است
شيلات هرمزگان

مشاوره
به خانه باز نمی گردم!

حاضرم پدرم با زن دیگــری ازدواج کند و من کنار نامادری 
زندگی ام را بگذرانم اما نمی توانم با این شــرایط نزد مادرم 

بمانم چرا که دیگر ...
دختر ۱۷ساله که اشک ریزان وارد اتاق مشاور و مددکار اجتماعی 
کلانتری شده بود، در حالی که فریاد می زد دیگرتحمل رفتارهای 
عجیب و غریب مادرم را ندارم، به کارشــناس اجتماعی کلانتری 
گفت: من در سال آخر دبیرســتان تحصیل می کنم و پدرم نیز با 
درآمد کارمندی هزینه های زندگی من و دو خواهر و برادر دیگرم 
را تامین می کند اما متاســفانه مادرم تعصب خاصی درباره برخی 
اعتقــادات مذهبی اش دارد، به گونــه ای که حتی حقوق پدرم را 
خرج نمی کند که شاید این پول شبهه دار باشد. او از شش سالگی 
مرا مجبور کرد نماز بخوانم و حجابم را به طور کامل رعایت کنم. 
 اجازه نداشــتم حتی به یکی از پســران فامیل نگاه کنم یا باآن ها 
رفت و آمد داشته باشم. در واقع هیچ وقت نتوانستم مانند دیگران از 
دوران کودکی ام لذت ببرم چرا که باید مانند دختران به سن تکلیف 
رســیده رفتار می کردم. به همین دلیل مــدام در خانه ما جنگ و 
دعوا بود، من با حمایت های پدرم و گریه های شبانه روزی درس 
می خواندم و به مدرسه می رفتم. مادرم تصور می کرد احتمال دارد 
در مدرسه جملات ناشایستی یاد بگیرم یا بین راه رفتار زشتی را 
تجربه کنم. این بود که اصرار داشــت خودش در خانه به من سواد 
خواندن و نوشــتن بیاموزد. از سوی دیگر اگر متوجه شود پدرم با 
یکی از همکارانش که خانم است درباره موضوعات کاری سخنی 
بگوید روز بعد به اداره پدرم می رود و او را با سر و صدا و توهین 
مقابل همکارانش تحقیر می کند. متاسفانه رفتارهای سخت گیرانه و 
تعصبی مادرم به جایی رسید که از شدت عصبانیت به خاطر پخش 
یک موسیقی شاد، تلویزیون منزل را شکست. به همین دلیل من و 
خواهر و برادرم آرامشــی در زندگی نداریم به گونه ای که راضی 
شدیم پدرمان ازدواج کند و ما با نامادری زندگی کنیم. حالا هم اگر 
مجبور شوم دوباره به خانه بازگردم هیچ گاه نمی توانم این رفتارها 
را تحمل کنم و به ناچار دیگر با مادرم زندگی نخواهم کرد. در این 
هنگام مردی درشت اندام دختر نوجوان را به آغوش کشید و گفت 
دخترم راست می گوید ولی من اعتقاد دارم این رفتارهای تعصبی از 
کنترل همسرم خارج است و او احتمالا با یک نوع بیماری عصبی 
دست و پنجه نرم می کند. با وجود این حاضر نمی شود خودش را 
درمان کند. مادر ۳۶ساله »حدیثه« هم که پشت سر دخترش وارد 
اتاق مشاور کلانتری شده بود با شنیدن این حرف ها و در حالی که 
بیان می کرد »یعنی تا این اندازه از من متنفر هســتید!؟« ادامه داد: 
نمی دانستم با این رفتارها تا این اندازه شما را آزار دادم، حالا هم 
برای مدتی به منزل پدرم می روم تا شما راحت تر زندگی کنید و ...

در امتداد تاریکی

ســرویس حوادث// زندانی محکوم به قصاص که ۱2 سال قبل همسرش را 
به قتل رسانده بود، با رضایت اولیای دم، بزودی از زندان آزاد خواهد شد.

نیمه شب ۳۰ خرداد ســال ۸۸ اهالی کوچه چهارم منطقه مشکین دشت کرج که 
متوجه درگیری زن و شوهر همسایه شده بودند، بلافاصله با پلیس تماس گرفته 

و این درگیری را اعلام کردند.
مأمــوران پلیس بلافاصله راهی محل شــده و زنگ خانه مــورد نظر را به صدا 
درآوردند. چند دقیقه ای طول کشــید که زن جوانی با سر و وضعی پریشان مقابل 
در ظاهر شد و به مأموران گفت: با همسرم درگیر شده و چند ضربه به شکمم زد 

اما حالم خوب است و از همسرم نیز شکایتی ندارم.
اصرارهای مأموران برای انتقال  زن جوان به بیمارستان نیز بی نتیجه ماند. اما نیم 
ســاعتی از رفتن مأموران نگذشته بود که حال زن ۳۲ ساله وخیم شد و به همراه 
شوهرش به نام شــهرام به بیمارستان منتقل شد. اما درمان وی مؤثر واقع نشد و 

ساعتی بعد زن جوان تسلیم مرگ شد.
با مرگ زن جوان، پرونده ای تشــکیل و تحقیقات تیم جنایی از شهرام آغاز شد. 
وی در بازجویــی ها گفت: من اعتیاد به مواد مخــدر دارم و برای خودم قرص 
خریده بودم. شب حادثه  وقتی به سراغ داروهایم رفتم، متوجه شدم که همسرم ۱۰ 
تا از قرص هایم را خورده است. عصبانی شدم و داد و فریاد کردم و چند سیلی هم 
به او زدم. چند دقیقه بعد ناهید به خاطر مصرف قرص ها دل درد شدیدی گرفت  
و او را به بیمارستان منتقل کردم که فوت کرد. جسد به دستور بازپرس جنایی به 
پزشــکی قانونی منتقل و با انجام آزمایش، مشخص شد که علت مرگ ناشی از 

کتک خوردن زن جوان بوده و دارو در مرگ او نقشی ندارد.
با مشخص شدن این موضوع، شــهرام به اتهام قتل همسرش بازداشت شد. مرد 
جوان که انکار را بی نتیجه می دید به ناچار به قتل ناخواســته همسرش اعتراف 
کرد. او گفت: شب حادثه ناهید گفت می خواهد از قرص های من  بخورد. به او 
سفارش کردم که یک قرص بیشــتر نخورد. اما او به جای یک قرص ۱۰ قرص 
خورد و این موضوع مرا بسیار عصبانی کرد. باهم دعوایمان شد و من با مشت و 

لگد به جان ناهید افتادم. دلم نمی خواست او هم مثل من معتاد و بدبخت شود.

با اعتراف مرد جوان به قتل همســرش، او به بازسازی صحنه جنایت پرداخت  و 
پس از تکمیل تحقیقات شــهرام در شعبه ۸۰ دادگاه کیفری استان تهران پای میز 
محاکمه رفت. گرچه مرد جوان از جنایتی که مرتکب شده بود پشیمان بود، اما با 
توجه به درخواست قصاص اولیای دم که دو فرزندش  و مادر مقتول بودند ، وی 

به قصاص محکوم شد.
با تأیید حکم قصاص از ســوی قضات دیوانعالی کشــور، اولیای دم با پرداخت 
تفاضل دیه خواستار قصاص مرد جوان شدند. اما با تلاش واحد صلح و سازش 

دادسرای امور جنایی پایتخت، مرد اعدامی موفق شد از اولیای دم مهلت بگیرد.
با گذشت ۱۲ سال از قتل، بار دیگر جلسات صلح و سازش در شعبه اول اجرای 
احکام دادسرای امور جنایی پایتخت برگزار شد. در نهایت پس از چندین جلسه، 
اولیای دم به خاطر رضای خدا و به حرمت ایام اربعین حســینی از قصاص قاتل 
گذشــت کردند. بدین ترتیب مرد زندانی با توجه به مدت زمانی که در زندان بوده 

با این رضایت بزودی آزاد خواهد شد.

چگونه به کودکان مهرباني را بیاموزیم
نبود مهرباني،آسیب هاي شدید و غیر قابل جبراني به بار مي آورد.همه ي 
ما در زندگي  روزمره خود با افراد نامهربان زیادي مواجه شــده ایم. از 
وی  ژگي هاي فرد نامهربــان درک نکردن دیگران و ناتواني در همدلي و 
همدردي با اطرافیان،صمیمي نبودن در روابط انساني،رفتارهاي خشن 
و بي رحمانه در روابط اجتماعي و گاهي دشمني و بدخواهي نسبت به 
دیگران اســت.این رفتار نامهربانانه در کودکي میتواند در آینده منجر به 

بزهکاري،اعتیاد،پرخاشگري و بیماریهاي جسمي و رواني گردد.
 از جملــه دلایل موثر در مهربــان و نامهربان بودن کــودکان ،عوامل

 اجتماعي،فرهنگي،رواني،عاطفي،زیستي و خانوادگي است. بسیاري از 
رفتارها،احساسات و عواطف کودکان در تعامل با محیط شکل میگیرد 
و در این میان خانواده اولین محیط قابل دسترسي براي کودکان است و 
والدین اولین الگوهایي هستند که کودکان میتوانند اعمال آنها را مستقیما 
مشــاهده کنند و از انها سرمشق بگیرند.به همین دلیل نقش خانواده در 
مهربان یا نامهربان شدن فرزندان بسیار مهم و حیاتي است.اغلب کودکان 
از حدود ســه سالگي احساس همدلي و مهرباني از خود نشان میدهند.
در این زمان است که میتوان رفتار سخاوتمندانه را به کودکان آموخت.

بهترین روش بیدار کردن حس مهرباني و نوع دوســتي در کودکان این 
اســت که به جاي فقط حرف زدن ،در رفتار و عمل،لذت محبت کردن 
به دیگران را به آنها نشــان دهیم .از نظر تربیتي بهتر است هرچه را که 
میخواهیم به فرزندانمان آموزش دهیم از راه مثال هاي عملي و ملموس 
به او انتقــال دهیم.اگر رفتار والدین با حرف هایي که به فرزندانشــان 
میزنند متناقض باشد تاثیر بســیار بدي در آنها خواهد گذاشت.در این 
حالت والدین غیر مســتقیم به فرزندانشان پیام میدهند که»کاري را که 
به تو میگویم انجام بده نــه کاري را که خودم انجام میدهم«در فرآیند 
یاد دادن مهرباني به کودکان گام اول این اســت که والدین الگوي خوبي 
 براي فرزندانشــان باشند و بکوشــند به دیگران اهمیت بدهند و آنها را 

خوشحال سازند.
راهکارها ي تربیتي:

ابراز عشق بي قید و شرط والدین نسبت به فرزندان بسیار مهم است.براي 
همین والدین باید کودک را بدون توجه به جنسیت،ظاهر،توانایي و صفات 
شخصیتي اش دوست داشته باشند.والدین در چنین عشقي،قید و بندهاي 
پرورش فرزند را بدون هیچ چشم داشتي مي پذیرند و محبت بي دریغ 
خود را در تمامي روابط با کودک ابراز مي کنند.چنین عشــقي بیشترین 
تاثیر را بر خویشــتن کودک مي گذارد اما توجه بیش از حد والدین به 
فرزنــدان هم مي تواند مخرب باشــد،همانطور که کمبود مهر و محبت 
موجب نامهرباني کودکان مي شود.بهترین راهکار جهت ایجاد مهرباني 
در کودکان مشاهده و یادگیري در محیط خانواده است.والدیني که سرد 
و خشک و بي روح و غیر دوستانه با کودکان خود برخورد مي کنند،نمي 
توانند انتظار داشته باشــند فرزنداني مهربان و دلسوز داشته باشند،زیرا 
صمیمیت و مهرباني نیــز مانند دیگر الگوهاي رفتاري تا حدودي قابل 
آموزش و یادگیري است.باید به این نکته اساسي و تربیتي توجه داشت 
که کودکان را تنبیه بدني نکرد،کودک با مشــاهده تنبیه بدني مي آموزد 
که از این الگوي نامناســب رفتاري هنگام بروز مشکلات یا در مواقع 
عصبانیت استفاده کند و ممکن است این رفتار را در مورد کودکان دیگر 
و در اینده در مورد ســایر افراد جامعه به کار گیرد.کتک کاري،ضرب و 
شتم،چاقوکشــي و در نهایت قتل،نمونه هایي از این الگو برداري است. 
همچنین سرزنش دائم به علت اخلاق و رفتار فرزندان ممکن است باعث 
ایجاد خودپنداري منفي در کودکان شــود و در نتیجه به ناتواني کودک 
در دوست داشــتن خود و دیگران  بینجامد.این امر از عوامل موثر در 
نامهرباني کودکان به شمار مي رود و همچنین رعایت عدالت و مساوات 
بین فرزندان توســط والدین نمونه مناسبي از برابري حقوق بین کودکان 
است.این موضوع باعث مي شود کودک یاد بگیرد همانطور که در خانواده 
تمام فرزندان از حقوقي برابر برخوردارند،در جامعه نیز انسان ها با هم 
برابرند و شایســته احترام.و در پایان باید به این نکته توجه داشــت که 
پایه هاي رشــد اخلاقي،رواني و اجتماعي و احساس ایمني و ارضاي 
نیازهاي عاطفي کودکان در ســال هاي نخستین کودکي پایه ریزي مي 
شود.نیاز به عشق و محبت از تولد با کودک است. کودک به واسطه این 
ارتباط با مادر و بعد با پدر و به تدریج با سایر افراد،رابطه نزدیکي پیدا 
مي کنند. این ارتباط در آینده علاوه بر خانواده شامل ارتباط او با همسر 

و فرزندان،دوستان،همکاران و اطرافیان او نیز مي شود.

 مرکز مشاوره آرامش فرماندهی انتظامی هرمزگان
شماره تماس 33340624-21821628

  

درخواست دیه برای قتل پسر 20 ساله
سرویس حوادث// جلســه رسیدگی به قتل کارگر جوان 
در حالی در دادگاه کیفری اســتان تهران برگزار شد که 
به خاطر شناسایی نشدن قاتل پدر و مادر مقتول خواهان 

دریافت دیه از بیت المال شدند.
شامگاه سی ام مهر سال ۹۷ وقوع درگیری میان شش پسرجوان 
در جاده خاتون آباد به پلیس اعلام شــد. در این درگیری پسر 
۲۰ســاله ای به نام یاشار به قتل رســید.  یکی از دوستان مقتول 
به پلیس گفت: من و یاشــار با یکی از دوستانمان به شهربازی 
خاتون آباد رفته بودیم که هنگام بازی با ســه پسر جوان درگیر 
شدیم با وســاطت اطرافیان درگیری پایان یافت اما دقایقی بعد 

یکی از آنها دوباره به ســمت ما حمله کرد و ضربه ای با چاقو به 
دست یاشار زد بعد هم سوار موتور شدند و گریختند. من و یاشار 
تعقیب شان کردیم و در نزدیکی پمپ بنزین پاکدشت آنها را گرفتیم 
اما با چاقو به ما حمله کردند و من و یاشار را زخمی کردند که من 

نجات پیدا کردم اما یاشار کشته شد.
 در حالی که سه سال از این جنایت گذشته بود و پلیس نتوانست 
ردی از عاملان این جنایت پیدا کند پرونده به دادگاه کیفری یک 
اســتان تهران فرستاده شد.  در جلسه رسیدگی به این پرونده که 
در شــعبه دهم برگزار شد پدر مقتول به قضات گفت: پسرم فقط 
۲۰ سال داشت اما نان آور خانواده بود و با کارگری خرج زندگی 

ما را تأمین می کرد. او آن روز همراه دوســتانش برای تفریح به 
شــهربازی رفته بود اما در یک درگیری کودکانه کشته شد. دلم 
می خواهد بدانم چه کســی و به چه علتی بچه مرا کشــت اما با 
گذشت سه سال هیچ رد و نشانی از آنها به دست نیامده است. به 
همین خاطر تقاضا داریم تا دیه فرزندم از صندوق بیت المال به ما 
پرداخت شود.  مادر مقتول نیز گفت: حالا که قاتل بچه ام پیدا نشده 
من هم درخواست دیه دارم. اما من و پدرش از پلیس و دستگاه 

قضا می خواهیم که قاتل پسرمان را پیدا کنند.
 در پایان جلسه قضات وارد شور شدند تا درباره این درخواست 

اظهار نظر کنند.

سرویس حوادث// ســه نفر از مردان شروری که در یک درگیری مسلحانه 
باعث مرگ دختر نوجوانی در شهرســتان ایذه شده بودند، از سوی پلیس 

دستگیر شدند.
مراد شمولی دادســتان عمومی و انقلاب شهرستان ایذه در این باره به گفت: هجدهم 
شــهریور یک نزاع دسته جمعی در زمین های خالی اطراف مسکن مهر این شهرستان 
بوقوع پیوست، در حالی که مردان مسلح به سمت هم تیراندازی می کردند ناگهان یکی 
از گلوله ها به دختر نوجوانی که جلوی خانه شان مشغول بازی بود اصابت کرد و بر اثر 
اصابت تیر به ناحیه سر این دختربچه وی مجروح شد اما پس از انتقال به بیمارستان 
بر اثر شــدت جراحات وارده درگذشت. وی در ادامه افزود: افراد درگیر در این نزاع 
دسته جمعی از اراذل و اوباش منطقه هستند و با اسلحه جنگی و شکاری و کلت کمری 
به ســمت یکدیگر تیراندازی می کردند که به دنبال وقوع این اتفاق، به همراه بازپرس 
ویژه قتل در صحنه حاضر شــده و دستور لازم برای شناسایی عوامل درگیری و قتل 
صادر شد که پس از تحقیقات توسط پلیس آگاهی، بلافاصله ۳ نفر از عوامل درگیری 
دســتگیر و روانه زندان شدند. سایر عوامل نیز شناسایی شده و تحت تعقیب قضایی 
هستند و پرونده مربوطه نیز در شعبه دوم بازپرسی این دادسرا در حال رسیدگی است. 

بازداشت 3 متهم در قتل دختربچه ایذه ای

رهایـی از چوبـه دار بعد از ۱2 سال



در سفر مدیر کل استاندارد هرمزگان به بندرلنگه تاکید شد
ضرورت  تعامل و همراهی نهاد های مرتبط 

در تسهیل صادرات و واردات

 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان //  
کمالی مدیر کل استاندارد استان هرمزگان 
طی سفری یک روزه به شهرستان بندرلنگه 
نزدیک در جریان نحوه خدمات رسانی  از 
اداره اســتاندارد  در زمینه های صادرات و 
واردات و  واحدهای تولیدی این شهرستان  

قرار گرفت. 
به گزارش خبرنگار دریا؛ در ابتدا  کمالی ضمن 
دیدار با شیبانی  فرماندار شهرستان بندرلنگه،  در 
خصوص خدمات استانداردسازی در شهرستان 
به بحث و تبادل نظر پرداختند.در ادامه مدیر کل 
استاندارد استان هرمزگان در دیدارهای جداگانه 
با امام جمعه تشیع حجت الاسلام اسماعیل نیا   
و امام جمعه اهل ســنت آقای بهجت به ارائه 

گزارش  عملکرد استاندارد در سطح شهرستان 
پرداختند و ضمن قدردانی از دیدگاه های مثبت 
ایشان نسبت به استاندارد سازی خواستار ارایه 
رهنمود برای  در نظر گرفتن تمهیدات بیشتر در 
خطبه های نماز جمعه نســبت به ترویج مقوله 
اســتاندارد در جهت تامین ســلامت و ایمنی  
جامعه شد. گفتنی اســت  مدیر کل استاندارد  
به همراه  عســکری نســب مدیر اداره بنادر و 
دریانوردی شهرستان بندر لنگه از محوطه این 
بندر بازدید کرد . وهر دو بر ضرورت  تعامل و 
همراهی نهاد های مرتبط در تسهیل صادرات و 
واردات تاکید کردند بازدید از آزمایشگاه های 
همکار استاندارد آخرین بخش از سفر مدیر کل 

استاندارد به شهرستان بندر لنگه بود.
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شهرستان

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان // رئیس کل 
دادگستری هرمزگان از آغاز به کار همیاران صلح و 

سازش در جزیره قشم خبر داد. 
به گزارش خبرنگار دریا؛ رئیس کل دادگستری هرمزگان 
اعلام کرد: پس از برگزاری دوره های آموزشی و اعطای 
احکام اعضای منتخب، همیاران صلح و سازش فعالیت 

خود را در جزیره قشم آغاز نمودند. 
علی صالحی، تعمیم و گســترش فرهنگ بخشایش و 
کاهش اطاله دادرسی به موازات هم را از مهمترین اهداف 
ســتاد ملی صبر برشمرد و خاطرنشــان کرد: همیاران 

صلح، طلایه داران و سفیران صلح و سازش هستند که 
به منظور ایجاد مصالحه در پرونده های ارجاعی تحت 

نظر شوراهای حل اختلاف، اقدام می کنند. 
 وی در ادامه بر لزوم کاهش پرونده ها در دستگاه قضا 
با فعال کردن هیأت های صلح و ســازش تأکید کرد و 
افزود: ضرورت دارد از توانمندی ها وظرفیت های افراد 
داری نفــوذ کلام و اعتبار به ویژه روحانیت معظم، ائمه 
جمعه و جماعات و معتمدان محلی برای اعتلای فرهنگ 

صلح و سازش استفاده شود. 
این مقام قضایی اظهار داشــت: باید بــا برنامه ریزی 

مناسب و خلاقانه و بهره گیری از توانمندی های اقشار 
مختلف جامعه، بســتری فراهم گردد تا عموم مردم  در 
تأسی از فرهنگ بخشش و مدارا، اختلافات و مسائل 

خود را حل و فصل نمایند.
رئیس کل دادگســتری هرمزگان در خاتمه تأکید کرد: 
ستاد صبر اســتان و شــوراهای حل اختلاف باید با 
شناسایی ریش سفیدان، معتمدین محلی، متنفذان و افراد 
واجد شرایطی که می توانند در جهت اصلاح ذات البین 
همکاری کنند به ســاماندهی صلح یاران و هیأت های 

صلح در اقصی نقاط استان بپردازند.

برگزاری کارگاه آموزش دلفین نگری در قشم 
 ســرویس شهرســتان// کارگاه آموزش دلفین نگری با حضور 
۳۰۰ قایقران اسکله های گردشگری قشم آغاز شد. معاون فرهنگی، 
اجتماعی و گردشگری سازمان منطقه آزاد قشم گفت: در این کارگاه 
رعایت فاصله هنگام بازدید از دلفین ها، سرعت مجاز، خوراک ندادن، 
برقرار نکردن تماس و پرهیز از شــنا با دلفین ها و مدیریت زباله در 
آب های پیرامون جزیره قشم، بمدت ۲ ماه آموزش داده می شود. مهدی 
زارعی گفت: قایقرانان روستای شیب دراز، اسکله های گردشگری 
کندالو و هنگام در این کارگاه ها آموزشی حضور دارند.  وی گفت: 
افرادی که در این دوره ها شــرکت نکننــد در آینده حق فعالیت در 
زمینه گردشگری را نخواهند داشت. ضوابط دلفین نگری برگرفته از 
استاندارد های بین المللی و مطابق با آخرین دست آورد های علمی، با 
بهره گیری از متخصصان بین المللی حوزه پستانداران دریایی اتحادیه 
جهانی حفاظت از طبیعت )IUCN( است. حد فاصل جزیره قشم 
و ســواحل غربی جزیره هنگام، بعلت حضور بیشترین دلفین ها در 
آب های اطراف جزیره قشم، به خلیج دلفین ها شهرت دارد. دلفین های 
بینی بطری بطور دائم، و گونه گوژپشت و دیگر پستانداران به صورت 
مهاجر در این منطقه مشاهده می شوند.به گزارش خبرگزاری صدا و 
سیما مرکز خلیج فارس؛ برنامه حفاظت و حمایت از خلیج دلفین ها 
از ســال ۱۳۸۹ آغاز شده و در سال ۱۳۹۱ به عنوان اثر طبیعی در 

فهرست آثار ملی سازمان میراث فرهنگی به ثبت رسیده است.
کلنگ ساخت ۱20 واحد مسکونی محرومان 

در جاسک زمین زده شد 
  سرویس شهرستان// کلنگ ساخت ۱۲۰ واحد مسکن محرومین 
در جاسک با حضور نماینده ولی فقیه در هرمزگان و مدیرکل دفتر 
مشارکت های مردمی و حســاب ۱۰۰ امام بنیاد مسکن کشور به 
زمین زده شــد.  کلنگ ساخت ۱۲۰ واحد مســکن محرومان در 
جاســک با حضور حجت الاسلام عبادی زاده   نماینده ولی فقیه در 
اســتان هرمزگان، خاکی  پور مدیرکل دفتر مشارکت های مردمی 
و حســاب ۱۰۰ امام بنیاد مسکن کشور و نوری زاده مدیرکل بنیاد 
مسکن هرمزگان به زمین زده شد. شهریار نوری زاده مدیرکل بنیاد 
مسکن استان هرمزگان در این مراسم گفت: این واحد های مسکونی 
توسط بنیاد مسکن استان هرمزگان ساخته می شوند که ساخت این 
واحــد ها از محل وام بانکی و آورده اعضا و کمک های بلا عوض 
انجام می گیرد. وی عنوان داشت: مساحت هر واحد مسکونی ۱۴۰ 
متر مربع و به صورت ویلایی اســت که زیر بنای هر واحد ۸۰ متر 
مربع می باشد. به گزارش فارس، محمد رادمهر فرماندار جاسک نیز 
در حاشیه این مراسم با تقدیر از حضور نماینده ولی فقیه در جاسک 
و پیگیری های مستمر در زمینه رفع مشکلات محرومان در منطقه، 
خاطرنشان کرد: جاســک در آینده به کانونی از پیشرفت و توسعه 
کشــور بدل خواهد شد و بدون شک تلاش امروز مسؤولان امر در 
زمینه رفع مشکلات مردم منجر به همدلی و انسجام هرچه بیشتر میان 

مردم منطقه خواهد بود.

خبری

سرویس شهرســتان// حجت الاسلام قائدی گفت: 
بیش از ۱۴0 شــبکه تلویزیونی ماهواره ای به زبان 
فارسی وجود دارد که پهنه آسمان را درنوردیده و به 

خانه های ایرانیان راه یافته اند.
حجت الاسلام والمسلمین یونس قائدی رییس اداره تبلیغات 
اسلامی شهرستان بستک با اشــاره به اثرات منفی فرهنگ 
مبتذل و غیــر اخلاقی در زندگی اجتماعــی و خانوادگی 
مردم اظهار کرد: استعمارگران کوشیده اند تا فناوری ساخت 
ماهواره را در انحصار خود قرار دهند و با ترفندهای مختلفی 

از دستیابی سایر کشورها به این فناوری جلوگیری کنند.
وی افزود: آنها سود بالایی هم از این راه به دست می آورند و 
سیاست های فرهنگی و استعماری خود را بر سایر کشورها 
تحمیل می کنند و تا حد امکان اجازه استفاده از این وسایل 
علیه غرب، فرهنــگ غرب و منافع غــرب را نمی دهند.

امروزه بسیاری از فعالیت های ارتباطی همچون تلفن همراه، 
تلوزیون، رادیو، اینترنت و امثال آن وابسته به ماهواره است.

حجت الاســلام والمســلمین قائدی با تاکید بر نقش فیلم 
و ســینما در انتقال فرهنگ اظهار داشــت: درصد بالایی از 
روزمرگی افراد، از طریق بینایی و بصری بدست می آید.نقش 
رسانه های تصویری در فرهنگ جامعه اثرگذار است.افزون 
بر این، فقدان فرهنگ مطالعه، نقش و اثرگذاری رسانه های 
صوتی و تصویری را چند برابر کرده است.یکی از مهم ترین 
ابزارهایی که در دهه های اخیر توانسته نقشی منحصر به فرد 
در انتقال فرهنگ داشــته باشد فیلم است که غرب توانسته 
باورها و ارزش های خود را به زبان تصویر و در قالب فیلم، 
ترویج و تبلیغ نماید. وی تصریح کرد: سینمای هالیوود و به 
طور کلی سینمای غرب، تصویری آرمانی از دنیای غرب به 
نمایش می گذارد و در مقابل، تصویری وحشتناک و غیر قابل 
پذیرش از زندگی در کشورهای مخالفِ اندیشه غرب نشان 
می دهد.قدرت اطلاعاتی، امنیتی و نظم اجتماعی بالایی برای 
خود به نمایش می گذارد و بدینوسیله سیطره فرهنگی، امنیتی 

و سیاسی خود را بر سایر فرهنگ ها القا می کند.
رییس اداره تبلیغات اســلامی شهرستان بستک با اشاره به 
هجمه شبکه های ماهواره ایِ پخش کننده سریال به خانه های 

ایرانیان گفت: بیش از ۱۴۰ شــبکه تلوزیونی ماهواره ای به 
زبان فارســی وجود دارد که پهنه آسمان را درنوردیده و به 
خانه های ایرانیان راه یافته اند.بســیاری از این شبکه ها در 
قالب برنامه های نمایشی به ویژه سریال، در جذب مخاطب 
و همچنین تحصیل اهداف خود بهره می برند.در میان ده ها 
شبکه فارسی زبان که نمایش سریال را در میان برنامه های 
خود قرار داده و از این رســانه قدرتمند در جذب مخاطب، 
انتقال مفاهیم و تغییر سبک زندگی سود می جویند، بیش از 
۱۵ شبکه به صورت تمام وقت )۲۴ ساعته( مستمر و پیوسته 
صدها فیلم و ســریال را در هزاران قسمت به سوی چشمان 

مخاطب ایرانی گسیل می دارند.
وی ابراز داشت: فارغ از فیلم های سینمایی، فهرستی از تعداد 
ســریال های پخش شده این شبکه ها وجود دارد که بیانگر 
هجمه ای ســنگین و تمام عیار است که با اهداف خاص و 
تاثیرات مخرب فرهنگی، هر فرد دلسوز و مطلع به فرهنگ 

اسلام و ایران را نه تنها نگران، بلکه به وحشت می اندازد.
امام جمعه بســتک در ادامه گفتگو با ارائه آماری از پخش 
ســریال های فارســی زبان گفت: بررســی کمی و کیفی 
ســریال های شبکه های ماهواره ای نشان از آن دارد که این 
هجمه رســانه ای هر روز شدیدتر و هدف دار تر از گذشته 
شده و همزمان با افزایش کمی آن، از نظر کیفی نیز رشد قابل 
ملاحظه ای داشته است.شبکه های ماهواره ای و رسانه های 
مهاجم و متعارض با فرهنگ، اندیشه و حاکمیت اسلامی به 
صورت یک منظومه واحد عمل کرده و هر یک بخشی از آن 

را تشکیل داده است.
وی خاطرنشان کرد: نکته قابل توجه در رابطه با تعداد بالای 
این سریال ها، نقش اول آن است که به زنان اختصاص داده 
شده است.نقش کلیدی زنان در قریب به اتفاق این سریال ها، 
موضوعی است که نمی توان به سادگی از کنار آن گذشت.زن 
از منظر اسلام چنان قدرت و منزلتی دارد که بعید است اگر 
کسی این جایگاه رفیع را بشناسد آن را بفروشد.متاسفانه این 

نگاه آنچنان که باید، تبلیغ و تبیین نشده است.
حجت الاسلام والمسلمین قائدی با اعلام راهکارهای مقابله 
با جنگ نرم دشمن بیان داشــت: رصد نمودن آسیب های 

گذشته و نیز آســیب های احتمالی برنامه های ماهواره در 
حوزه زنان و خانواده، اهداف و برنامه دشــمن را می تواند 
کشــف کند و تاثیرات آینده آن را پیــش بینی نماید.آینده 
پژوهــی در این حوزه، فرصت آن را مــی دهد تا در زمان 
کافی، کارشناسی لازم صورت گرفته و برنامه هایی در جهت 
پیشگیری طراحی نماید. وی اضافه کرد: مهم ترین راهکار 
مقابله با ماهواره و اثرات آن، ارائه آگاهی های لازم به مردم 
برای انتخاب رسانه شایسته است.برای این موضوع هم باید 
ســواد رسانه ای شهروندان را بالا برد و هم در بیانی علمی، 
عینی و ملموس، درباره مخاطرات و آسیب های برنامه های 
ماهواره ای برای افراد در خانواده و جامعه آگاهی بخشید.از 
آنجایی که برنامه اصلی دشمنان ضربه زدن به نظام خانواده 
است، لازم است تا برنامه هایی در این زمینه به اجرا درآید.

توجه ویژه به کارکردهای خانواده و آموزش خانواده ها برای 
استفاده بهینه از این موهبت، خود به خود و به تنهایی نیز قادر 

است آسیب های وارده را ترمیم نماید.
رییس اداره تبلیغات اســلامی شهرســتان بستک در بخش 
پایانی گفتگو گفت: فرهنگ غنی و اصیل ایرانی اسلامی ما 
امروز دســتخوش تغییرات گسترده ای است بدین جهت که 
تهاجم و هجمه فرهنگی دشــمن از هر طرف در حال ضربه 
زدن است و اگر بیدار نشویم، مطمئنا فرهنگ پوچ و بی اصل 
و نســب غربی مثل موریانه وارد خواهد شد و فرهنگ ناب 
جامعه ما را در خود هضم خواهد کرد چرا که فرهنگ غربی، 
فرهنگی با کارکرد مخرب و منحرف اســت که می تواند به 
راحتی هر جوانی را به سوی خود بکشاند.فرهنگ غرب بر 
پایه امیال و غرایز طراحی شــده که راه کنترل را از شخص 
می گیرد و باعث می شود شخص در عین حال که خیال می 
کند فرهنگ و تمدن دارد، در واقع به یک بی فرهنگی کامل 

برسد و خود را یک بافرهنگ ولی بی فرهنگ ببیند.
به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛ وی تاکید کرد: موضوع 
تهاجم فرهنگی یک بحث بســیار مهم است که غفلت از آن 
باعث می شــود دیگر بویی از اسلام و فرهنگ اسلامی در 
جامعه نباشد.به این مســئله هم باید توجه شود کسانی که 
عِرق ملی دارند و هم کسانی که عِرق مذهبی دارند در قضیه 
فرهنگی باید اتفاق و اتحاد نظر داشــته باشند و بدانند اگر 
فرهنگ غریبه و بیگانه به جامعه ما حمله کرد نه از اســلام 
اثری میماند و نــه از ایران، لذا همه بایــد در این موضوع 

احساس خطر و وظیفه کنند.

امام جمعه بستک عنوان کرد

هجمه شبکه های ماهواره ای به خانه های ایرانی

             آگهي مزایده اتومبیل  
به موجب پرونده اجرائی کلاسه ۹۸۰۱۵۶۸ یک خودرو سواری پژو ۲۰۶ هاچ بک مدل ۱۳۹۰ رنگ فرعی و اصلی سفید نوع رنگ روغنی به شماره 
انتظامی ۸۴-۷۱۹ ب ۹۴ به شماره شاسیNAApo۳ED۶bj ۵۱۴۴۷۱ و شماره موتور ۱۴۱۹۰۰۲۰۰۶۸ متعلق به صادق بهرامی سعادت آبادی که به 
موجب سند نکاحیه ۹۵۷۵ ، تاریخ سند :۱۳۷۲/۱۰/۰۹ ، دفترخانه ازدواج شماره ۱۲ شهرستان بندرعباس استان هرمزگان منجر به صدور اجرائیه و تشکیل 
پرونده اجرایی به شماره فوق علیه صادق بهرامی سعادت آبادی گردیده که حسب درخواست بستانکار پرونده اجرایی، خودرو فوق توسط راهنمایی و 

رانندگی توقیف و توسط کارشناس رسمی دادگستری با مشخصات خودرو سواری پژو ۲۰۶ با مشخصات وضعیت اتاق و بدنه نسبتا خوب ، در بعضی 
از قسمت ها اتاق و بدنه آثار خط و خش وجود دارد، گلگیر جلو سمت راست که آثار تصادف دارد ، وضعیت لاستیک ها مستهلک ، فاقد باطری ، فاقد 

پخش صوت، شیشه درب جلو چپ شکسته است، وضعیت داخلی اتاق نسبتا خوب است ، موتور خاموش ، وضعیت دستگاه انتقال نیرو در حد مدل و کار کرد ، درصد استهلاک 
۳۵ درصد ، قابلیت بازسازی و و شماره گذاری دارد ارزش پایه کارشناسی به مبلغ ۶۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ) ششصد و بیست میلیون ریال ( ارزیابی و قطعی گردیده، پس از جری 
تشریفات قانونی از ساعت ۹ الی ۱۲ در روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۰/۰۷/۰۷ در اداره اجرای اسناد رسمی بندر عباس از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ فوق شروع و 
به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شد، شرکت در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است، شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده 
)به موجب یک فقره چک تضمین شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده 
مزایده مکلف است مابه التفات مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب 
سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد، جلسه مزایده در همان ساعت و مکان تشکیل خواهد شد و مزایده از مبلغ فوق شروع 
و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شد و کلیه هزینه های قانونی اعم از انتقال سند و غیره به عهده برنده مزایده است، ضمنا چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد، 

مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد. ۱۴۰۰/۳۵۷/م الف
تاریخ انتشار:۱۴۰۰/۰۶/۲۷

مریم چمنی -  رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندر عباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آغاز به کار همیاران صلح و سازش در قشم

آگهی مزایده عمومی
اداره اوقاف و امور خیریه شهرســتان رودان در نظر دارد 
به اســتناد مصوبه کمیسیون عالی سرمایه گذاری شماره 
1400/389900 مورخ 1400/05/09 از طریق برگزاری 
مزایده عمومی اقدام به جذب ســرمایه گذار بخــش خصوصی در قالب 

اشخاص حقیقی و حقوقی نماید .
موضوع مزایده : ســرمایه گذاری جهت احــداث گلخانه از نوع  گاتیک  
G9 - Type1 به روش B.O.L.T )ساخت ، بهره برداری ، اجاره و واگذاری 
( در زمین کشاورزی مشهور به دیباغ به مساحت 6/6 هکتار از موقوفه مسجد 
جامع دهبارز واقع در شهرستان رودان  روستای کمیز  شامل هزینه های اخذ 
پروانه ، سایر مجوزات ، تهیه و اجرای سازه گلخانه و متعلقات آن ، ابنیه های 
لازم طبق نقشه، حصار کشی ، برقی کردن چاه آب ، تهیه نقشه و نظارت و 

انتقال اسناد و سایر هزینه های مرتبط
زیر بنا :  50.000 متر مربع  احداث گلخانه ، 180 متر مربع ســاختمان 
مدیریت و کارگری و نگهبانی طبق نقشه تایید شده و مشخصات مورد تایید 

کارفرما

برآورد اولیه سرمایه گذاری : مبلغ  325/120/000/000 ریال 
 BOLT شرح مختصر کار : سرمایه گذاری جهت احداث گلخانه به روش

در زمین کشاورزی مشهور به دیباغ به مساحت 6/6 هکتار از موقوفه مسجد 
جامع دهبارز واقع در شهرســتان رودان  روستای کمیز واقع در شهرستان 

رودان دارای پلاک ثبتی 18 فرعی از 13 اصلی شهرستان رودان.
ســاخت :  1- احداث گلخانه از نوع  گاتیــک G9 - Type1 مطابق با 

مشخصات مورد تایید مشاور و ناظر کارفرما
2- احداث ابنیه های مدیریت ، کارگری و نگهبانی مطابق با نقشه های تایید 

شده 3- حصار کشی و برقی کردن چاه آب زمین
بهره برداری : استفاده از زمین ، آب و سازه های احداثی به مدت 10 سال 

مطابق با قرارداد
اجاره : مبلغ اجاره بها سالانه و افزایش 15 درصدی در سالهای بعد زمین 

که توسط برنده مزایده مشخص می شود 
واگذاری : انتقال و وگذاری تمام مســتحدثات و کلیه اموال غیر منقول در 

زمین طبق روز اول بهره برداری
شــرایط خاص : اجاره بهای زمین به مساحت 6/6 هکتار جهت سرمایه 
گذاری  سال اول حداقل 600 میلیون ریال و افزایش 15 درصدی در سالهای 

بعد می باشد . مدت زمان ساخت پروژه : 36 ماه از زمان تحویل زمین.

مدت زمان بهره برداری از پروژه : 120 ماه پس از تحویل زمین
محل فروش اســناد مزایده : رودان دبیرخانه اداره اوقاف و امور خیریه 
شهرســتان رودان خیابان شهید چمران ، مجتمع اداری پشت دادگستری 

، اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان رودان 
قیمت فروش اسناد مزایده : مبلغ 3000000 ریال ) سه میلیون ریال ( که 
متقاضیان می توانند پس از واریز مبلغ مذکور به حساب موقوفه)تهیه قبض 
واریزمالی( و دریافت رســید  از  واحد مالی شهرســتان رودان با در دست 
داشتن اصل فیش واریزی جهت دریافت اسناد طی ساعات اداری به اداره 

اوقاف و امور خیریه شهرستان رودان مراجعه نمایند . 
تضمین شــرکت در مزایــده : ضمانت نامــه بانکی یا ملکــی به مبلغ 
1/700/000/000 ریال معادل 5% هزینه ساخت در وجه اداره اوقاف و امور 

خیریه شهرستان رودان .
ضمانــت نامه منتخبین اول و دوم مزایده تا زمــان انعقاد و مبادله قرارداد 
مشارکت در ساختمان عودت نخواهد شد . چنانچه منتخب اول حداکثر ظرف 
مــدت 10 روز حاضر به انعقاد قرار داد نگردد ضمانت نامه وی به نفع اداره 
اوقاف و امور خیریه شهرســتان رودان ضبط خواهد شد . این قاعده برای 
منتخب دوم نیز صادق است .  تاریخ تحویل پیشنهادها : به مدت 15 روز از 

تاریخ انتشار آگهی می باشد.

محل تسلیم پیشــنهادها : رودان دبیرخانه اداره اوقاف و امور 
خیریه شهرستان رودان خیابان شهید چمران ، مجتمع اداری 
پشت دادگستری ، اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان رودان

تاریخ و محل برگزاری کمیسیون بازگشائی پاکات : ساعت 9 صبح روز 
شانزدهم پس از انتشار آگهی به نشــانی رودان اداره اوقاف و امور خیریه 
شهرستان رودان ، خیابان شهید چمران ، مجتمع اداری پشت دادگستری ، 

اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان رودان
به پیشــنهادات ناقص ، مخدوش ، مبهم ، مشروط و ارائه شده در خارج از 
مهلت مقرر ترتیب اثر داده نمی شــود . مزایده عنداللزوم حضوری برگزار 
می گردد. بدیهی است عدم حضور شرکت کنندگان مانع از تصمیم گیری 

کمیسیون نخواهد شد .
تذکر : شــرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد هیچگونه حقی برای متقاضی و 
هیچگونه تکلیفی برای اداره اوقاف و امور خیریه شهرســتان رودان ایجاد 
نمی نماید و کارفرما در رد یا قبول کلیه پیشنهادات حتی با کمترین درصد 
مشارکت مختار است . پرداخت کلیه هزینه های مطالعات اولیه پروژه ، تهیه 
اسناد ، کارشناســی ، چاپ آگهی و هزینه های برگزاری مزایده به عهده 

سرمایه گذار منتخب مزایده خواهد بود .

 سازمان اوقاف 
و امورخیریه

اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان رودان

 نوبت دوم

حصروراثت 
آقا عبدالرحمن صابری فرزند محمد اهل و سالکن شهر دشتی طی دادخواستی اعلام داشتند که مرحوم پدرم شادروان محمدرکاب فرزند احمد به شماره 
ملی ۴۷۰۹۶۲۲۷۶۰ در تاریخ ۱۳۸۹/۵/۳ در اقامتگاه دائمی خود به رحمت خدا رفته و وراث حین الفوت وی عبارتند از یک همسر بنام عایشه صابری فرزند 
حسین به شماره ملی ۴۷۰۹۸۸۳۰۲۵ و به شماره شناسنامه ۱۷ و دارای دو پسر بنامهای  ۱- عبدالرحمن صابری فرزند محمد به شماره ملی ۴۷۰۹۶۹۳۶۲۵ 

و شماره شناسنامه ۱۲۰۴ و ۲- عبداله احدی فرزند محمد به شماره ملی ۴۷۰۹۶۹۵۷۶۸ به شماره شناسنامه ۱۴۰۸ و دارای دو دختر بنامهای ۱- زلیخا 
صابری فرزند محمد به شماره ملی ۴۷۰۹۹۰۳۴۷۶ و شماره شناسنامه ۱۳ و ۲- مریم رکاب فرزند محمد به شماره ملی ۴۷۰۹۶۹۵۴۹۰ به شماره شناسنامه 

۱۳۸۱ می باشند. و دارائی متوفی در حین فوت بیش از پانصد میلیون ریال می باشد و لاغیر.

قوه قضائیه 
دادگستری جمهوری اسلامی ایران

 طرح: بیتا هوشنگی
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فروردین :  
این روزها سرتان خیلی شلوغ است، اما هنوز هم 
گاهی به آینده فکر می کنید. مســیری که اکنون 
در پیش گرفته اید شــما را به ســوی چیزهای 
شــگفت انگیزی خواهد برد، البته رسیدن به مقصد مورد نظر کمی 
طول می کشد. اما این که هدف تان دیر به نتیجه خواهد رسید دلیل 
نمی شود که خودتان را با کارهای بی مورد سرگرم کنید. وسوسه 
شده اید که کارهای تان را به تعویق بیاندازید، اما بیش از هر چیز 
دیگری لازم اســت که به تعهدات تان عمل کنید. اکنون زمان آن 

رسیده که آستین ها را بالا بزنید، زمان از آن شماست.
اردیبهشت :      
مدام به این فکر می کنید که در روابط شــخصی   

و کاری شــما قرار اســت بعد از این چه اتفاقی 
بیفتــد. اگر چه همه چیز خیلــی عادی و با نظم 
پیــش می رود، اما دل تان می خواهد کــه ای کاش فرصت ها و 
انتخاب های بیشتری در اختیار داشتید. باید محدودیت ها را کنار 
بزنید. فرصت های خوبی در اطراف تــان وجود دارد، فقط باید 
دست به کار شوید و شکارشان کنید. گاهی دیگران فقط منتظرند 

که لب تر کنید تا همراهی تان کنند.
     خرداد : 

به نظر می رسد که دنیایی از فرصت ها پیش روی تان 
قرار گرفته است و اکنون می توانید آینده ی خود را 
در یک نظر ببینید. شاید حتی فرصتی دست دهد و 
بتوانید راجع به این موضوع با دوستان و همکاران تان حرف بزنید. 
اما پر حرفی نکنید، باید بخشی از ماجرا را نزد خودتان نگه دارید. 
می توانید با افکار بزرگ شروع کنید و همین طور که پیش می روید 

جزییات را به آن اضافه کنید.
      تیر :

امروز ممکن است یک فرصت غیر منتظره در محل 
کار برای تان پیش بیاید، اما واکنش اولیه ی شــما 
چیزی جز تردید نیست. به نظر می رسد که دیگران 
نســبت به منابع مورد نیاز برای رسیدن به موفقیت بی توجه اند. 
اکنون زمان مناسبی است که خودتان دست به کار شوید و همه چیز 
را سر و سامان دهید، به ویژه اگر فکر می کنید که آن ها جزییات 
با اهمیت را نادیده می گیرند. البته ممکن است به خاطر انتقادهایی 
که می کنید منفی به نظر برسید، اما فوری واکنش نشان ندهید. یک 
نفس عمیق بکشید و سعی کنید حرف تان را به شیوه ای مثبت و 

سازنده انتقال دهید.
     مرداد :

شــیوه ای که امروز در زندگی در پیش گرفته اید 
ممکن است دیگران را نگران کند. دقیقاً می دانید که 
چه می خواهید، به همین خاطر شاید خیلی ناگهانی 
شروع به صحبت کنید و حرف دل تان را بزنید. اما یادتان باشد که 
وقتی موفق می شوید که احتیاط کنید و برای پردازش امور وقت 
کافی اختصاص دهید. از ســرعت خود بکاهید، زیربنا را محکم 
کنیــد، نباید طوری برنامه ریزی کنید که همه چیز با یک اتفاق به 

هم بریزد.
     شهریور : 

اکنــون تمایل شــدید و غیر معمولــی را در خود 
احساس می کنید و می خواهید دست به کاری بزنید 
که خوب به آن فکر نکرده اید. اما به شــما توصیه 
می شود که قبل از هر اقدامی ابتدا تمامی جنبه ها را بررسی کنید. 
منابع را دوباره مرور کنید و اولویت های تان را مشــخص نمایید. 
هر چه بیشتر در برنامه ریزی های تان دقت کنید نتیجه ی بهتری 

خواهید گرفت.
     مهر : 

باور دارید که بــه هر چیزی که بخواهید می توانید 
دست پیدا کنید، زیرا در گذشته موفق شده اید که با 
اعتماد به نفس همه ی موانع را از میان بردارید. اما 
این مثبت اندیشی شما امروز به کارتان نمی آید، زیرا دیگر شکست 
ناپذیر نیستید. انرژی خود را برای دستیابی به رویاهای غیر واقعی 
تلــف نکنید. باید از برنامه هایی که دارید اطمینان پیدا کنید و بعد 
دست به کار شوید. نه این که دست از رویاهای تان بردارید، فقط 

باید آن ها را واقعی تر کنید.
      آبان : 

امروز باید تصمیم بگیرید که آیا می خواهید مسیر 
آسان را در پیش بگیرید یا مسیر سخت را. شاید اول 
فکر کنید که این یک تصمیم راحت است و مشکلی 
وجود ندارد، اما بعد خواهید دید که به این سادگی ها نمی توانید 
مسیرتان را انتخاب کنید. فرقی نمی کند کدام راه را انتخاب کنید، 
اگر درســت برنامه ریزی کنید و طبق نقشه پیش بروید به نتیجه 
خواهید رســید. پس این که از کدام مسیر بروید اهمیت چندانی 
ندارد. همه چیز فقط به این بســتگی دارد که از اطلاعات دقیق و 

درست استفاده کنید.
     آذر :  

اکنون می توانید آینده ی خود را با وضوح بیشتری 
ببینید. به احساسات تان واقف اید و می توانید آن ها 
را با دیگران در میان بگذارید. اکنون زمان مناسبی 
برای پرداختن به امور بیهوده نیســت، پــس انرژی های خود را 
کنترل و مدیریت کنید. روی چیزهای با اهمیت تمرکز نمایید. اگر 
می خواهید به نتیجه برسید باید جدی تر به موضوع نگاه کنید، نه 

این که مدام به دنبال لذت های گذرا باشید.
      دی : 

امــروز به یک حقیقت مهم پــی خواهید برد. حتی 
اگر به اســرار ناگفته پی ببرید، به نظر می رســد که 
تمایلی ندارید آن ها را با دیگران در میان بگذارید. 
اگر کشفیات خود را فاش نکنید، فردا که به افکارتان سر و سامان 

دادید می توانید با آمادگی بیشتری راجع به آن ها حرف بزنید.
  بهمن : 

روابط اجتماعی امروز شما می تواند روی آینده ی تان 
اثر داشته باشد. اکنون دوستان و اطرافیان تشویق تان 
می کنند که محدودیت ها را کنار بزنید و یک کار جدید 
را شروع کنید. جالب است که بدانید امروز مهم نیست که آیا می توانید 
رویاهای تان را به واقعیت تبدیل کنید یا نه. هیجان انگیز اســت که 
می بینید افکارتان آزادانه به این سو و آن سو می روند و فرصت های 
آینده را پیش چشمان تان قرار می دهند. امروز بهتر است به رویاهای 

تان بپردازید و واقعی کردن آن ها را به روز دیگری موکول کنید.
اسفند : 

اکنــون در ذهن تان در حال مجســم کــردن همه ی 
فرصت هایی هســتید که می توانید در آینده به دست 
آورید. جزییات نقشــه های تان را باید با دقت برنامه 
ریزی کنید. می خواهید کاری کنید که توانایی های تان 
را به همه نشان دهید. بزرگ فکر کنید، اما به شرط این که نقشه های 

تان را به تدریج پیش ببرید.
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 ســرویس اقتصادی // معــاون هماهنگی امور 
اقتصادی اســتانداری هرمزگان گفت: جابجایی و 
حمل و نقل سریع کالاهای اساسی به اقصی نقاط 
کشور در اولویت است و دســتگاه های اجرایی 
ذیربط باید موانع پیــش روی جابجایی و حمل و 
 نقل سریع کالاهای اساسی به اقصی نقاط کشور را 

رفع کنند.
به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر ایرج حیدری در جلسه 

کارگروه تســهیل و رفع موانع تولید استان هرمزگان، با 
تاکید بر رفع موانع پیش روی تخلیه و بارگیری کالاهای 
اساسی، عنوان کرد: اولویت مهم و اساسی دستگاه های 
اجرایی ذیربط از جمله ادارات کل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای، غله، بنادر و گمرک رفع موانع و سرعت 
بخشیدن به حمل و نقل سریع کالاهای اساسی به اقصی 

نقاط کشور باشد.
 وی افزود: با توجه به اهمیتی که کالاهای اساســی در 

تامین اقلام ضروری مردم دارند، ضرورت جابجایی و 
حمل و نقل سریع این کالاها را دو چندان کرده است.

 معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان 
خاطرنشان کرد: عملکرد دستگاه های اجرایی ذیربط در 
زمینه تخلیه و بارگیری کالاهای اساسی به اقصی نقاط 

بررسی و ارزیابی می شود.
 حیدری با تاکید بر رفع موانع پیش روی کارخانجات 
آرد اســتان، افزود: با توجه به نقشــی که کارخانجات 

آرد در تامین آرد استان دارند دستگاه های اجرایی در 
تامین مواد اولیه مورد نیاز این کارخانجات و رفع سایر 

مشکلات این واحدها اهتمام ویژه به خرج دهند.
 معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری هرمزگان 
گفت: موانع و مشکلاتی که پیش روی کارخانجات پودر 
ماهی استان به ویژه در قشم وجود دارد از سوی دستگاه 
های اجرایی ذیربط برای ایجاد شرایط رونق این واحدها 

رفع شود.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان:

جابجایی و حمل و نقل سریع کالاهای اساسی در اولویت است 

اقتصادی

ســرویس اقتصادی // مدیرعامل شــرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی گفت: هر ســیلندر گاز 
مایع، دارای هزینه  های جانبی است که قیمت آن 

از سوی سازمان حمایت مشخص می شود.
کرامــت ویس کرمــی مدیرعامل شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی ایران در گفتگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان درباره دلایل گران شدن قیمت مصوب سیلندرهای 

گاز مایع توضیحاتی را ارائه داد.

او بیان کــرد: قیمت مصوب خود گاز مایع افزایشــی 
نداشــته و همچنان ۲۳۰ تومان برای هر کیلوگرم است. 
گران شــدن کپســول های گاز مایع نیــز، ارتباطی به 
شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران ندارد، بلکه 
 مربوط به بخشــنامه سازمان حمایت از تولیدکنندگان و

 مصرف کنندگان می شود.
این مقام مسئول توضیح داد: هر سیلندر گاز مایع، دارای 
هزینه  های جانبی مانند تعمیرات و جایگزینی شــیر و 

ســیلندر، شــارژ کردن و هزینه های توزیع و مالیات بر 
ارزش افزوده اســت. متولی مشــخص شدن قیمت این 
هزینه های جانبی، شرکت ملی پخش فرآورده  های نفتی 
نیست، بلکه ســازمان حمایت پس از بررسی  هایی که 

انجام می دهد، قیمت این هزینه  ها را اعلام می کند.
بر این اســاس، با درخواست انجمن صنفی کارفرمایان 
توزیع کننده گاز مایع ایران و مصوبه کارگروه تنظیم بازار، 
قیمت هر سیلندر ۱۱ کیلویی گاز مایع، با احتساب نرخ 
پایه هر کیلوگرم گاز مایع معــادل ۲۳۰ تومان و هزینه 
فرآیند بازسازی و جایگزینی شیر و سیلندر معادل ۶۰ 
تومان و همچنیــن هزینه های توزیع و مالیات بر ارزش 
افزوده، از ۱۲ هــزار و ۵۰۰ تومان به ۱۶ هزار و ۷۰۰ 

تومان افزایش می یابد.

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی:

فرآورده های نفتی گران نشده اند 

ســرویس اقتصادی // یک فعــال حوزه کار، 
کارگران را در اولویت دریافت وام ودیعه مسکن 
دانســت و با بیان اینکه امروز تمام دریافتی 
اجاره  و  های مســکن  هزینه  کارگران صرف 
بها می شــود، گفت: دخل و خرج خانوارهای 
کارگری دیگر باهم نمــی خواند و برای آنکه 
هزینه های مســکن و اجاره بهای آنها کاهش 
یابد لازم است وام های ودیعه مسکن در اقساط 

طولانی و سودهای پایین به آنها تعلق گیرد.
رحمــت الله پورموســی پرداخت وام هــای ودیعه 
مســکن را در جبران هزینه های مســکن و اجاره 
بهای کارگران اثرگذار دانســت و اظهار کرد: یکی 
از اقشار آســیب پذیر جامعه، کارگران هستند که با 
توجه به افزایش هزینه های سبد معیشت باید مورد 
حمایت قرار گیرند. وی گفت: در حال حاضر یکی 
از هزینــه هایی که خانوارهای کارگری متحمل می 
شوند مربوط به بخش مسکن است؛ شاید قبلًا دوسوم 
دریافتی کارگران صرف هزینه های مسکن می شد 
ولی امروز تمام دریافتی آنها بابت مسکن و اجاره بها 
هزینه می شود. این فعال حوزه کار ادامه داد: بی تردید 
پرداخت تسهیلات ارزان قیمت و اختصاص وام های 

ودیعه مسکن می تواند در این خصوص مشکل گشا 
باشــد اما با توجه به آنکه دریافتی کارگران کفاف 
هزینه زندگی آنها را نمــی دهد، تاکید داریم که وام 
های ودیعه مسکن برای کارگران با سودهای بسیار 

پایین و بازپرداخت طولانی در نظر گرفته شود.
به گفته پورموســی، حقوق کارگران مشخص است 
و حداقل دریافتــی یک کارگر متاهل چهار میلیون 
تومان است که این حقوق شاید به ۱۰ روز اول برج 

هم نرسد. 
وی تاکید کرد: انتظار داریم بسته وام ودیعه مسکن به 
صورت اقساط بلند مدت با سود کم باشد تا کارگران 

قدرت استفاده از این وام را داشته باشند.
وی در پایان کارگران را در اولویت دریافت وام ودیعه 
مسکن دانست و گفت: اقشــار ضعیف و کم درآمد 
جامعه به خصوص کارگران باید در اولویت پرداخت 
وام های ودیعه مســکن با بازپرداخت طولانی قرار 
بگیرند چون اگر کارگــران بخواهند فقط یک قلم 
اقســاط وام مسکن را بپردازند دیگر چیزی تا پایان 
ماه برایشان باقی نمی ماند. امروز هزینه ها چندبرابر 
شــده و دخل و خرج کارگران و خانوارها دیگر با 

هم نمی خواند.

مدیرکل دریایی سازمان بنادر اعلام کرد

شرط از سرگیری سفرهای دریایی داخلی و خارجی
سرویس اقتصادی // مدیرکل امور دریایی سازمان بنادر و دریانوردی اعلام 
کرد: در صورت تصویب و ابلاغ از سوی ستاد ملی مقابله با کرونا آماده ایم تا 

سفرهای دریایی داخلی و خارجی را در کوتاهترین زمان از سر بگیریم. 
حســین عباس نژاد اظهار کرد: با توجه به اینکه واکسیناسیون در کشور سرعت بالایی 
گرفته و در کشــورهای دیگر برای انجام سفرهای داخلی و خارجی شان شرطی مانند 
واکسینه شــدن یا نشدن را برای مسافران تعیین می کنند، آماده ایم تا در صورت تصویب 
و ابلاغ از ســوی ستاد ملی مقابله با کرونا، سفرهای دریایی داخلی و خارجی را از سر 
بگیریم.  وی افزود: اما چون تا این لحظه ستاد ملی مقابله با کرونا مقرارت جدیدی اعلام 
نکرده، همچنان محدودیت های کرونایی سابق در حوزه دریایی برقرار است و سفرهای 
دریایی تنها محدود به سفرهای داخلی و بومیان منطقه است. البته در این سفرها تست 
رپید و تست PCR نیز از مســافران دریافت کرده و غربالگری و دیگر پروتکل های 
بهداشتی درباره آن ها رعایت می شود.   مدیرکل امور دریایی سازمان بنادر و دریانوردی 
در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه با توجه به تعطیلی سفرهای دریایی داخلی و خارجی و 
غیرفعال شدن بسیاری از شناورها طی ماه های گذشته، آیا ازسرگیری این سفرها در بازه 

زمانی کوتاه مدت امکان پذیر است یا خیر؟ ادامه داد: از سرگیری سفرهای دریایی از نظر 
ظرفیت های موجود امکان پذیر است و خوشبختانه تمهیدات مناسبی در گذشته از سوی 
سازمان بنادر و دریانوردی در راستای ظرفیت سازی برای توسعه سفرهای دریایی انجام 
شــد و می توانیم بسیاری از شناورهای غیر فعال در ماه های گذشته را با سرویس های 
فنی به سرعت به چرخه فعالیت بازگردانیم. از سوی دیگر نیز  از محل وجوه اداره شده 

می توانیم برای ساخت شناورهای جدید به متقاضیان کمک کنیم. 
عباس نژاد درباره شرایط تسهیلات پیش بینی شده برای متقاضیان شناورهای مسافری 
داخلی گفت: معمولاً ۲۰ درصــد آورده از متقاضیان طلب می کنیم و تا ۸۰ درصد آن 
را از طریق تســهیلات بانکی بدون سود و با بازپرداخت پنج ساله برای متقاضی تامین 
خواهیم کرد. البته به دنبال افزایش زمان بازپرداخت این تسهیلات از طریق برنامه ریزی و 
رایزنی با مسئولان بانکی هستیم.  به گفته وی، متقاضیان می توانند در صورتی که شناور 
خارجی بخواهند از نظر شرایط فنی و استانداردها آن را با ضوابط داخلی تطبیق دهند 
و شــناورهای خارجی هم وارد کنند اما اعطای این تسهیلات تنها مختص به متقاضیان 

شناورهای است که در داخل کشور تولید می شود. 

سرویس اقتصادی // آمار رسمی از افزایش حضور ایرانی ها 
در شــبکه های اجتماعی حکایت دارد و در این بین رشد 

عضویت در واتس آپ به 88.5 درصد قابل توجه است. 
مرکز آمار ایران در ســال ۱۳٩٩، طــرح آمارگیری از فرهنگ 
رفتاری خانوار را به منظور شــناخت فعالیت هــا و رفتارهای 
فرهنگی خانوارها و استفاده از آن برای برنامه ریزی های فرهنگی 
در دستور کار قرار داد از جمله طرح های آماری جدید این مرکز 
به شــمار می رود. در این طرح آماری ۴۳ هزار و ۷۰۰ خانوار 
شــهری و ۱۸هزار و ۸۶۰ خانوار روستایی مشارکت داشته اند و 
اطلاعات مرتبط با حوزه کتاب و نشریات، موسیقی، شبکه های 
اجتماعی، فعالیت های ورزشی، تغذیه، سرمایه اجتماعی و ... افراد 

۱۵ ساله و بیشتر اخذ شده است. 
* 6۵ درصد حداقل در یک شبکه اجتماعی عضو هستند

بر اساس نتایج این آمارگیری در سال ۱۳٩٩ بیش از ۶۵ درصد 
افراد ۱۵ ســاله و بیشــتر حداقل در یک شبکه اجتماعی عضو 
بوده اند و متوسط حضور این افراد بیش حدود یک ساعت و ۳۲ 

دقیقه و ۱۸ ثانیه در روز بوده است. 
* روند افزایشی حضور در واتس آپ و اینستاگرام 

در میان افرادی که عضو شبکه های اجتماعی بوده اند واتس  آپ 
با ۸۸.۵ درصد و پس از آن اینســتاگرام با ۶۸ درصد بیشترین 

میزان عضویت را دارا بوده است. 
در ســال ۱۳٩۶ آمار کمتر بوده است؛ به طوری که  ۵۳ درصد 
عضو شبکه های اجتماعی بوده و متوسط حضور روزانه آنها یک 
ساعت و چهار دقیقه بوده اســت، بنابر این حضور ایرانی ها در 

شبکه های اجتماعی رو به افزایش بوده است. 
در ســال ۱۳٩۶ میزان عضویت در واتــس آپ  ۲۴ درصد و در 
اینستاگرام ۴۳.۱ درصد بوده که در مقایسه با سال گذشته، روند 

حضور در این شبکه نیز افزایش دارد. 

* البرز در صدر استفاده از شبکه های اجتماعی/ تهران 
سوم شد

اما از لحاظ میزان عضویت در اســتان های کشور استان البرز با 
۷۷.۱ درصد، بوشهر ۷۵.۶ و تهران با ۷۵ درصد بیشترین میزان 

عضویت را داراست. 
همچنین استان گلستان با ۵۵.۱، خراسان جنوبی ۴۸.۷ و سیستان 
و بلوچستان با ۴۲.۷ درصد کمترین میزان عضویت در شبکه های 

اجتماعی را به خود اختصاص دادند. 
همچنین در سال گذشته از نظر میزان حضور افراد در شبکه های 
اجتماعی استان هرمزگان با ۱۳۲ دقیقه و یک ثانیه، بوشهر ۱۲۳ 
دقیقه و ۵۶ ثانیه و خوزســتان با ۱۱۴ دقیقه و ۱۴ ثانیه بیشترین 
و استان های خراسان شمالی با ۶۵ دقیقه و ۵۱ ثانیه، سیستان و 
بلوچستان با ۵۴ دقیقه و ۴۸ ثانیه و خراسان جنوبی با ۴۸ دقیقه 
و ۵۶ ثانیه کمترین متوســط زمان حضور روزانه در شبکه های 

اجتماعی را داشته اند. 

عضویت ۸۸.۵ درصدی کاربران ایرانی در واتس آپ
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اعتبارساقط می باشد

مفقودی 

 مرغ مهره ماه ارزان می شود
// جهاد کشاورزی  اقتصادی  ســرویس 
دولت سیزدهم در اولین اقدام خود برای 
جبران کســری جوجه یک روزه و تولید 
مرغ، واردات ۳ تــا 5 میلیون تخم مرغ 
نطفه دار گوشــتی را شروع و پیش بینی 
کرده اســت قیمت مــرغ مهرماه ارزان 

می شود. 
در ماه های گذشته و با پایان کار دولت دوازدهم 
بازار مرغ با مشکلاتی بی ســابقه مواجه شد، 
درحالــی که قیمت مصــوب جوجه یک روزه 
۵۲۰۰ تومان است، قیمت این محصول به بیش 
از ۱۰ هزار تومان افزایش یافت اما با واردات 
انجام شــده دولت جدید قیمت آن به یک باره به 
۸ هــزار تومان کاهش یافــت و وزارت جهاد 
کشــاورزی وعده داده است با اقداماتی که در 
حال انجام دارد قیمت آن به نرخ مصوب خواهد 

رسید. 
بیشتر واردات تخم مرغ نطفه دار از ترکیه، هلند، 
بلژیک و مجارستان صورت می گیرد و وارداتی 
هم که تا حالا بوده اکثراً از ترکیه و مسیر زمینی 
اســت، که اگر واردات از کشورهای اروپایی 

صورت بگیرد از طریق هوایی خواهد بود. 
وزارت جهاد کشاورزی دولت سیزدهم در اولین 
اقدام خود برای جبران کسری جوجه یک روزه 
و تولید مــرغ، واردات ۳ تا ۵ میلیون تخم مرغ 
نطفه دار گوشتی را شروع و پیش بینی کرده است 
قیمت مرغ مهرماه ارزان می شــود. براین اساس 
هیئت وزیران در جلســه ۱۷ شهریور ۱۴۰۰ 
به پیشنهاد وزارت جهادکشــاورزی با واردات 
٩۵ میلیون عدد تخم مرغ نطفه دار گوشتی مورد 
نیاز کشــور از سوی شرکت پشتیبانی امور دام 
در قالب برنامه زمان بنــدی وزارت فوق طی 

شش ماهه دوم سال ۱۴۰۰ موافقت کرد. 
بر این اساس شرکت مذکور می تواند به منظور 
تسریع در امور از ظرفیت شرکت های خصوصی 
دارای اهلیت استفاده نماید و مسئولیت این امر 
به عهده شرکت پشتیبانی امور دام کشور خواهد 
بود.  همچنین بانک کشاورزی باید معادل ۱۲ 
هــزار و ۵۰۰ میلیارد ریال بابت اجرای تأمین 
جوجه یک روزه در اختیار شرکت پشتیبانی امور 
دام کشــور قرار دهد.  سازمان برنامه و بودجه 
کشور نیز مکلف شده اســت با اعلام شرکت 
پشتیبانی امور دام کشور و پس از تأیید سازمان 
حسابرســی، مابه التفاوت قیمت مصوب جهت 

فروش و قیمت تمام شــده را تأمین و پرداخت 
کند، همچنین ســازمان برنامه و بودجه کشور 
موظف است اصل و سود تسهیلات و هزینه های 

تبعی را تعهد و تضمین کند. 
شرکت پشتیبانی امور دام کشور نیز موظف شده 
است تسهیلات دریافتی را در سررسید مقرر از 
محل فروش محصولات خریداری شده و ضرر 
و زیان دریافتی پرداخت نماید.  پیرو این مصوبه 
هیئت وزیران، غلامرضا ملک نیا مدیرکل دفتر 
امور طیور معاونت تولیدات دامی وزارت جهاد 
کشاورزی گفت: با توجه به احساس نیاز بازار 
به جوجه ریزی و در راستای اجرای مصوبه هفته 
گذشته هیئت وزیران، واردات ٩۵ میلیون عدد 
تخم مرغ نطفه دار برنامه ریزی شده است.   وی 
اظهار کرد: در تیر و مردادماه حدود ۲۳۴ میلیون 
قطعه جوجه ریزی اتفاق افتاده که ۱۱۷ میلیون 
قطعــه در تیرماه و ۱۱۷ میلیون قطعه در مرداد 

ماه بوده است. 
وی افزود: در شهریورماه هم پیش بینی می کنیم 
حدود ۱۱۷ میلیون قطعــه جوجه ریزی انجام 
شود که با این میزان جوجه ریزی تولید گوشت 
مرغ به ۲۰۰ تا ۲۱۰ هــزار تن در ماه خواهد 
رسید.  ملک نیا در رابطه با میزان جوجه ریزی 
در مدت مشابه سال گذشته، خاطرنشان کرد: در 
مجموع در تابستان سال جاری نسبت به مدت 
مشابه سال گذشــته حدود ۱۰ درصد افزایش 

جوجه ریزی داشته ایم. 
وی با ابــراز این کــه »در ســال ۱۴۰۰ در 
گوشت مرغ افزایش تقاضا داشتیم«، ادامه داد: 
برای مدیریت تقاضا و به درخواســت اتحادیه 
مرغداران کشور و تشکل های خصوصی، فاصله 
جوجه ریزی را به ٩۰ روز افزایش دادیم و میزان 
جوجه ریزی را بر اساس ظرفیت جوجه ریزی 
در پروانه هر واحد به ۸۰ درصد رساندیم و در 

سامانه ها اعمال کردیم. 
ملک نیا با تأکید بر این که این فاصله و کاهش 
ظرفیت جوجه ریــزی به تولید آســیب وارد 
نخواهد کرد، گفــت: جوجه ریزی طبق برنامه 
انجام خواهد شد و خللی در آن رخ نمی دهد، 
تنها تقاضا را مدیریت کردیم و این کار مقطعی 
و کوتاه مدت خواهد بــود.  وی درباره برخی 
نگرانی ها از این که افزایش فاصله جوجه ریزی 
ممکن اســت باعث کاهش تولید در ماه های 
آینده شــود، تصریح کرد: تشکل ها و معاونت 

امــور تولیدات دامی به صــورت روزانه میزان 
عرضــه و تقاضا را رصد می کنند و در صورت 
نیاز، می توانیم این وضعیت را تعدیل کنیم و جای 

نگرانی وجود ندارد. 
ملک نیا یادآور شــد: در جلســه ای که برای 
مدیریت عرضه و تقاضــا با بخش خصوصی 
داشتیم، مقرر شــد انجمن جوجه یک روزه و 
اتحادیه سراسری مرغداران کشور سامانه خرید 
و فروش را طراحی کنند تا با راه اندازی آن در 
ماه های آتی وضعیت عرضه جوجه یک روزه در 
آن سامانه درج و با قیمت های مصوب عرضه 

شود. 
مدیرکل دفتر امور طیور معاونت تولیدات دامی 
در رابطه با عرضه مرغ گفت: در سه ماه اخیر، 
برنامه های افزایش ســن گله های مرغ مادر، 
تولک بری گله هــای بالای ۷۶ هفته و واردات 

تخم مرغ نطفه دار اجرا شده است. 
وی با اعلام این که »در ۵ ماه گذشته حدود ۱۱ 
میلیون عدد تخم مرغ نطفه دار وارد کشور شده 
است«، خاطرنشــان کرد: با توجه به احساس 
نیاز بازار به جوجه ریزی و در راستای اجرای 
مصوبه هفته گذشته هیئت وزیران، برای واردات 
٩۵ میلیون عدد تخم مرغ نطفه دار برنامه ریزی 
کرده ایــم و پیش بینی می کنیم طی شــهریور و 
مهرماه، ۳۰ میلیون عدد تخم مرغ نطفه دار وارد 

کشور شود تا بازار به وضعیت تعادل برسد. 
مدیرکل دفتر امور طیور معاونت تولیدات دامی 
وزارت جهاد کشاورزی همچنین با اعلام این که 
»اولین محموله تخم مرغ نطفــه دار پایان هفته 
جاری وارد کشور خواهد شد«، گفت: به صورت 
هفتگی بین ۳ تا ۵ میلیون عدد تخم مرغ نطفه دار 
وارد کشور می شود که نویدبخش افزایش تولید 
مرغ در ماه های آتی خواهد بود. ملک نیا ادامه 
داد: در زمان حاضــر، قیمت جوجه یک روزه 
روند کاهشی داشــته و به زودی قیمت گوشت 
مرغ به تعادل خواهد رسید و پیش بینی می کنیم 
با توجه به واردات و افزایش تولید، در مهرماه 

قیمت گوشت مرغ روند کاهشی داشته باشد. 
وی در رابطه با واردات گوشــت مرغ، عنوان 
کرد: مصوبه واردات گوشــت مرغ سال گذشته 
ابلاغ شــد و در زمان حاضر، وضعیت ذخایر 
اســتراتژیک مطلوب است بنابراین در صورت 
بروز مشــکل و یا نیاز، گوشــت مرغ به بازار 

عرضه خواهد شد. 

دخل و خرج خانوارها دیگر با هم نمی خواند !

طرح :فاطمه هوشنگی
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گروه گــزارش// در پی اقــدام روزنامه 
دریا جهت بررســی پروژه های نیمه کاره 
موجود در شهر بندرعباس اعم از تجاری، 
مسکونی و یا غیره در اولین گام به سراغ 
پروژه مجتمع تجــاری- تفریحی صدف 

واقع در گلشهر جنوبی رفتیم.
ایــن پــروژه بــا مشــارکت اداره کل راه و 
شهرسازی استان هرمزگان و شرکتی معتبر در 
این زمینه حدود سال ۱۳۸۶ راه اندازی شد، 
زمین پروژه متعلق به اداره کل راه و شهرسازی 
استان هرمزگان بوده است و شرکت پیمانکار 
جهت ساخت و ساز و البته شراکت وارد گود 

شد.
این مجتمع در ابتدا در دو طبقه طراحی شــده 
که بعداً ۴ طبقه دیگر نیز به آن اضافه شد و در 
قرارداد اولیه اداره کل راه و شهرسازی ۴۹.۹ 
درصد سهم داشــته، اما با وجود اضافه شدن 
طبقات بعدی بابت هر طبقه فقط سه درصد به 
ســهم دولت اضافه شده است که این موضوع 
جای سوالات و ابهامات فراوانی برای بررسی 

توسط دستگاه های نظارتی دارد.
کلنگ ساخت این مجتمع حدوداً در سال های 
۸۵-۸۶ بــه زمین خورده بــود و در همان 
ســال ها تعدادی از غرفه هــای موجود در 
قســمت تجاری به صــورت پیش فروش به 

خریداران واگذار گردید .
 در قــرارداد اولیه پیمانکار متعهد شــده بود 
حدوداً تا ســال ۱۳۹۲ پروژه را تکمیل و در 
اختیار ســرمایه گذاران قرار دهد که به دلیل 
افزایش طبقات، متممی به قرارداد اضافه شد 
و تاریخ تحویل نهایی کمی تغییر کرد و اضافه 

شد.
البته با استناد به قراردادهای گوناگونی که در 
تاریخ های متفاوت با افراد بســته شده است، 
تحویل غرفه ها در زمان ها وحتی سال های 
متفاوتی بوده است که در یکی از قراردادهایی 

که به دستمان رسیده، آمده است:
بر اساس بند ۱ ماده ۳ قرارداد » پایان عملیات 
ساخت مجمتع پایان سال ۱۳۹۲ خواهد بود« 
همچنین بند ۲ ماده ۳ قرارداد تاکید شــده« 
فروشنده غرفه مورد معامله را تا پایان ۱۳۹۳ 
و طی صورتجلسه رسمی جهت بهره برداری 

تحویل خریدار می نماید.«
در بند ۳ ماده ۳ قرارداد نیز به تأخیر در تحویل 
مغازه ها اینگونه اشاره شده که: »تأخیر مجاز 
از این تاریخ به مدت ۹ ماه می باشــد که در 
این بازه زمانی خریدار هیچگونه حقی جهت 
اعتراض و یا درخواســت جریمه تأخیر و یا 

خسارت و ضررو زیان و دیرکرد ندارد.«
اما با گذشــت ۱۴ سال از شــروع پروژه و 
حدود ۶ سال از تاریخی که پیمانکار موظف 
به تکمیل و تحویل پــروژه بود؛ این مجتمع 
همچنان نیمه کاره رها شــده و در ســکوت 

سنگینی فرو رفته است.
جالب اینجاست که فقط ســرقفلی غرفه ها 
به افراد واگذار شــده اســت و نه مالکیت و 
ضمــن قرارداد پیمانــکار هیچ تعهدی جهت 
ایجاد پارکینگ اختصاصی به سرمایه گذاران 
نداده اســت. علی رغم اینکه بسیاری از افراد 
بابت این مغازه ها بدهی ندارند؛ از ســال ها 
قبل دارایی و پس انداز خود را در این مسیر 
سرمایه گذاری کرده اند اما همچنان آورده ای 
نداشته اند و کماکان برایشان ضرر مطلق تلقی 
می شود. حتی، خریدارن هنوز نمی دانند دقیقا 

این مجموعه چند غرفه دارد؟
چه بســیار افرادی که برای ســرمایه گذاری 
در این پروژه نــه تنها تمام پس انداز خود را 
هزینه کرده انــد بلکه به امید اینکه روزی در 
این بندرتجاری که این روزها قطب اقتصادی 
کشور هم نامیده می شــود، مغازه ای داشته 
باشــند که آینده زندگی خود و فرزندانشان 
را بیمــه نمایند، مبلغ زیادی از درآمد خود را 
صرف پرداخت اقساط این پروژه می کردند، 
اما با گذشت ســالیان هنوز نتیجه ای حاصل 
نشــده اســت و تکمیل و یا تعلیق پروژه در 

هاله ای از ابهام قرار دارد.
در این شماره از روزنامه دریا به بررسی چند 
جانبه ماجرا پرداختیم و به ســراغ برخی از 

خریداران غرفه ها و نمایندگان آنها رفتیم:
 تمــام راه هــا را امتحــان کردیــم

 نتیجه نگرفتیم
حســنعلی زارع، نماینــده ســرمایه گذاران 
مجتمع تجاری- تفریحــی صدف می گوید: 
در زمان  ریاســت  آیت ا... رئیســی در قوه 
قضائیه  موضوعی به نام ترک فعل عنوان شد. 
ترک فعل در قانون مجازات اسلامی به معنای 
امتناع از انجام تکلیفی است که موضوع حکم 
قانونگذار بوده اســت ودقیقاً این مسأله را در 
بر می گیرد. بدین ترتیب اگر پیمانکار پروژه 
را طبق قرارداد و بر اســاس زمان تعیین شده 
تحویل ندهد؛  شریک قرارداد که در این پروژه 

اداره کل راه و شهرسازی محسوب می شود؛ 
می تواند در مراجع قضائی با ارائه مستنداتی 
حکم ترک فعل پیمانــکار را گرفته و وی را 

خلع ید نماید.
وی افزود: حدود دو ســال پیــش آیت ا... 
رئیسی، ریاست قوه قضائیه وقت به بندرعباس 
آمده بــود پلاکاردهای اعتراضــی تهیه کرده 
بودیم تــا از این طریق بتوانیم صدایمان را به 
گوش مسئولین بالادستی برسانیم ولی قبل از 
هر اقدامی دادگستری بندرعباس از این ماجرا 
خبردار شــد و از ما خواســتند که کمی صبر 
پیشه کنیم تا احقاق حقوق خسارت دیدگان 
این پروژه همچنان در دادگستری بندرعباس 
پیگیری شود و ما نیز از آنجا که صرفاً به دنبال 
حق خود بودیم و نمی خواستیم که این ماجرا 
دسیســه ای برای شبکه های معاند و دشمنان 
کشور باشد، سکوت نمودیم و چشم امیدمان 
را به دادگستری بســتیم.  زارع ادامه داد: در 
این گیرو دار توانســتیم قرار ملاقاتی با آیت 
ا... رئیســی داشته باشــیم که وی دستور داد 
کارگروهی جهت رســیدگی به این پرونده، به 
ریاست دادستان وقت آقای ابوالهادی تشکیل 
شــود. که در اولین جلسه با حضور پیمانکار 
مقرر شــد که به تعامل برســیم و به موجب 
 آن جلســه ای با  پیمانــکار در محل پروژه 

برگزار کردیم.
زارع ادامــه داد: بعــد از پیگیری های متعدد 
توانستیم حدود چهار هفته پیش جلسه ای با 
طرفین داشته باشیم . از سال ۹۶ به دلیل تأخیر 
پیش آمده در پروژه در حال مذاکره با »آقای 
خ« هســتیم که فقط توانسته ایم ۲ بار وی را 
ملاقات نماییم که در یکی از این جلســات 
»آقای خ« اعلام کرده که باید مجدد هزینه ای 
به پیمانکار داده شود که بتواند پروژه را تکمیل 
نماید چراکه مشکلات مالی پیمانکار منجر به 
توقف پروژه گردیده است .از طرفی چون این 
پروژه در مالکیت اداره کل راه و شهرســازی 
استان هرمزگان بوده است دولت نیز  نتوانسته 

بود این پروژه را  مانند ســایر اموال و دارایی 
های پیمانکار توقیف نماید. زارع تصریح کرد: 
در واقع در این جلسه شرطی از طرف شرکت 
پیمانکار برای خریداران غرفه ها مطرح شد، 
مبنی بر آنکه یا بیاییــد مبالغ دیگری جهت 
تکمیل پروژه پرداخت نمایید و یا اینکه کمی 
صبر نمایید که ســایر اموال وی که حدود ده 
ســال در توقیف دولت بوده است؛ آزاد شود. 
گویا اموالش تا سال ۹۳ در توقیف دولت بوده 
که از این طریق بتواند خســارتی را از دولت 
بگیرد و ساخت این پروژه را به اتمام برساند.

وی افــزود: حدود ۷۰ درصــد از مبالغی که 
باید تاکنون برای خرید این غرفه ها پرداخت 
می شد، پرداخت شده است و شاید فقط یک 
نوبت از چک بعضی از افراد پرداخت نشــده 
که آنهم به درخواســت خود شرکت پیمانکار 

بوده است.
 نماینده ســرمایه گذاران یادآور شد: جریمه 
دیرکــرد در این پروژه بــرای خریداران ۱۲ 
درصد در نظرگرفته شــده بود که اگر از سال 
۸۶ محاسبه شود تمام ســرمایه افراد که در 
این پروژه هزینه شده اســت حدود  ۲ برابر 
و نیم شده است، ولی چه سود که هیچ اقدامی 
جهت تکمیل ایــن مجتمع تجاری- تفریحی 
کــه می تواند قطبی برای جذب گردشــگر و 
توریست های فصلی تلقی شود؛ انجام نشده 
اســت و حتی ســرمایه های افراد نیز دیگر 

ارزش واقعی خود را از دست داده اند.
نماینده خریداران غرفه هــا در این پروژه با 
اشاره به اینکه بیشــتر افراد اقساط خرید را 
واریز کرده اند؛ گفت: اگر مبالغ دریافتی تماماً 
صرف این پروژه شــده بود، بی گمان به ثمر 

نشسته و تاکنون تکمیل گشته بود.
وی عنــوان کــرد: تاکنون شــکایاتی هم به 
دادگســتری ارائه دادیم وحــدود ۱۳۰ حکم 
داریم که پیمانکار پروژه از بدوی محکوم شده 
و در تمامی آنها ملــزم به انجام تعهد گردیده 
است. حتی ۴ پرونده هم در دیوان عالی کشور 

رفته و در نهایت رأی به نفع شــاکیان صادر 
شده است.

زارع ادامــه داد: میزان واگــذاری غرفه ها 
مشخص نیست و در روند پیگیری ها پیمانکار 
مدعی شــد که غرفه داران حدود ۱۲ میلیارد 
تومان بدهکار هستند که نمایندگان خواستند 
اســامی و اطلاعات افراد در اختیارشان قرار 
بگیرد و به موجب آن بتوانند ســایر بدهی ها 
را هم وصول کنند بلکه پروژه تکمیل گردد اما 
همچنان بعد از گذشت دو سال اطلاعاتی در 

اختیار شان قرار نگرفته است.
وی گفــت: پیشــنهاد دادم کــه بدهی همه 
غرفه داران را پرداخت نمایم به شــریط اینکه 
در ابتدا روند ســاخت پروژه دوباره شــروع 
شــود و یا اینکه شهربازی  که حدود ۱۱هزار 
مترمربع است را به سرمایه گذار واگذار کنند 
و از آورده ســرمایه گذاران پروژه را تکمیل 
نمایند ولی گویا هیچکدام از پیشنهادات ارائه 

شده جدی گرفته نشده است.
زارع تأکید کرد: حتی »آقای خ« در جلسات 
حضور پیدا نمی کند که این موضوع توســط 
دادستان در حال پیگیری هست و دو نوبت هم 
دعوت نامه ای برای »آقای خ«جهت حضور 
در جلسات ارسال شده است  که تاکنون نتیجه 

ای نداشته است.
 عدم پاسخ گویی شرکت پیمانکار

برای تکمیل گزارشــمان و شنیدن اظهارات 
شرکت سازنده پروژه با شرکت مذکور تماس 
گرفتیم و درخواســت مصاحبه با مدیرعامل 
شــرکت را مطرح کردیم که به فــردی بنام 
معمــاری ارجاع داده شــدیم. ظاهراً وی در 

جریان امور مالی و حقوقی شرکت است .
از ما خواستند که درخواست مصاحبه راه کتباً 
برایشان ارســال نماییم که پس از ارسال نیز 
هیچ بازخوردی نداشت و بر اساس پیش بینی 
شــاکیان نیز تمایلی به مصاحبه نشان نداد و 
صرفاً به این موضوع اشاره داشت که کار در 
مراحل قضائی هست و من و شما)خطاب به 

خبرنگار روزنامه دریــا( نمی توانیم تصمیم 
گیرنده باشیم.

 مانع تضییع حقوق مردم می شویم
پس ازناامیدی از پاسخگویی شرکت سازنده 
به ســراغ اداره کل راه و شهرسازی که مالک 
اولیه زمین و به نوعی طرف دیگر این قرارداد 

است؛ رفتیم.
نادر فقیر، رئیــس اداره حقوقی اداره کل راه 
و شهرســازی اســتان هرمزگان در گفتگوی 
اختصاصی با خبرنگار دریا گفت: سال ۱۳۸۴  
قــراردادی مابین اداره کل راه و شهرســازی 
استان هرمزگان و شرکت پیمانکار به وسعت 
۲۴ هــزار مترمربــع  بابت احــداث مجتمع 

تجاری- تفریحی  صدف بسته شد. 
وی افزود: به دلیل اینکه طرح توجیه نداشته و 
در مراحل صدور پروانه دچار مشکل می شد، 
طی توافقی که با شــریک صورت می گیرد، 
قرارداد شامل اصلاحیه می شود که از دو طبقه 
به ۶ طبقه افزایش پیدا می کند. در سال ۱۳۸۶ 
صورتجلسه اصلاحیه صادر می شود که در آن 
منجر به افزایش طبقات، تغییر در سهم شرکا و 
همچنین مدت قرارداد می شود که پیمانکار از 
تاریخ این اصلاحیه مدت ۵۲  ماه زمان جهت 

تکمیل پروژه داشته است.
فقیر در جواب این سؤال خبرنگار دریا که چرا 
بعد از اتمام ۵۲  ماه مهلت در نظر گرفته شده 
برای تکمیل، همچنان پروژه تحویل داده نشد، 
دولت هیچ اقدامی نکرد و یا اگر اقدامی کرده 
چیســت؟ گفت:  در پروژه های انبوه عمرانی 
مخصوصــاً زمانیکه یک طرف دولت باشــد 
آخرین راهکار فسخ قرارداد با پیمانکار است.

زیرا با فسخ  قرارداد، جذب پیمانکاری جدید 
جهت تکمیــل و راه اندازی پروژه زمان بر و 
شاید سخت خواهد بود در قراردادهای دولتی 
به ســادگی نمی توان سرمایه گذار دیگری را 
به پروژه اضافه کرد چراکــه قرارداد تعریف 

خودش را دارد.
رئیس اداره حقوقی اداره کل راه و شهرسازی 

اســتان هرمزگان ادامه داد: به همین دلیل نه 
تنها در این پروژه بلکه در کل کشور زمانیکه 
پیمانکاری به تعهداتش عمل نمی کند، در ابتدا 
سعی در اجرای راهکارهای قانونی جهت الزام 
شریک به اجرای قرارداد می نمایند و به طور 
کلی در پروژه های عمرانی اینگونه نیست که 
به محض اینکــه پیمانکاری، تأخیر در انجام 
پروژه داشته باشــد بدوا؛ً تصمیم برای فسخ 

قرارداد گرفته شود.
وی با اشــاره به اینکه پیگیــری های اداری 
زیادی در این خصوص انجام شــده اســت، 
افــزود: در ایــن بیــن مکاتبــات مکرر و 
متفاوتی  مذاکرات  اظهارنامه های قضائــی و 
انجام شد و همچنین مراجع نظارتی و سازمان 
ملی زمین و مســکن نیز این پروژه را مورد 
بررســی قرار داد و با » آقای خ«  جلسه ای 
داشته اند و حتی نشستی در این خصوص با 

وزارتخانه برگزار شده است.
فقیر عنوان کرد: به محض اینکه تعیین تکلیف 
شــد که هیچکدام از راهکارهــای اداری – 
نظارتی و همچنین تضمین های قرارداد برای 
شروع به کارشــان مکفی نیست به رسیدگی 
قضائی اقدام نمودیم و اولین پیگیری حقوقی 

در سال ۹۷ اتفاق افتاد .
رئیس اداره حقوقی اداره کل راه و شهرسازی 
استان هرمزگان گفت: از ســال۹۷ اقدامات 
حقوقی لازم جهت تعییــن تکلیف پروژه از 
قبیل ارسال اظهارنامه های رسمی، طرح دعوا 
از طریق محاکم ذی صلاح قضایی و گزارش 
موضــوع به مراجع ذیربط قانونی در دســت 
اقدام و به طوری جدی با دخالت و مساعدت 
مراجع قضایی  حکومتی و نظارتی در دست 

پیگیری است.
وی افــزود: در حالیکه پــروژه بزرگ بود و 
ممکن بود پشت آن تنش اجتماعی باشد. در 
نهایت این نتیجه حاصل شــد که تمام مراجع 
اســتانی پیگیر رفع مشــکل مردم هستند. از 
آنجاکه مــا به عنوان دولــت و ناظر عالی و 
شریک این پروژه محسوب می شویم و شاید 
حضور مــا در این پروژه قــوت قلبی برای 
مردم جهت ســرمایه گذاری بوده اســت، به 
همین علت این اداره کل در جهت پیشگیری 
 از تضییــع حقوق قانونی خریــداران اهتمام 

ویژه دارد.
فقیــر تأکید کرد: رویکرد کلی این اســت که 
بالاخره اقدامی به نفع مردم صورت گیرد و به 
گونه ای این پروژه راه اندازی شود که بتوانیم 

از تضییع حق مردم جلوگیری نماییم.
این مقام مسؤول عنوان کرد: راهکار اجرایی 
شــدن و تکمیل پــروژه به صــورت خیلی 
کارشناســانه و خیلی دقیق توســط مراجع 
صاحــب نظر اســتانی و کشــوری در حال 
مطالعه اســت. فقیر یادآور شد: پیگیری این 
پرونده که از ســال ۹۷ تاکنون به مدت ۳سال 
به طول انجامیده ناشــی از ضعف قرارداد و 
یا سیســتم قضائی نیست بلکه روال پیگیری 
قراردادهای مشــارکت ساختمانی  در زمینه 
 تابع تشــریفات خــاص قانونــی و معمولًا 

زمان بر می باشد.
رئیس اداره حقوقی اداره کل راه و شهرسازی 
اســتان هرمــزگان در پایــان بــا توجه به 
پیگیری های متعــدد بعمل آمده در این رابطه 
اظهار امیدواری نمود که پروژه مذکور در اولین 
فرصت قانونی ممکن تعیین تکلیف و موجب 

رفع نگرانی بیشتر خریداران گردد.
 امیدمان به دادگستری است

در حال حاضر در این شرایط بد اقتصادی که 
تورم روز به روز کمر اقتصاد جامعه را شکسته 
است و شاید دیگر پس انداز در زندگی مردم 
مفهومی نداشته باشــد و زندگی ها تبدیل به 
روزمرگی شده است، این سرمایه هایی که در 
این پروژه خوابیده در صورتی که زنده شود؛ 
مــی تواند رنگ دیگری به زندگی ســرمایه 

گذاران بدهد.
مالباختگان این پروژه می گویند با تمام سختی 
و آنچه که بر ما گذشــت تاکنون صبر پیشــه 
کرده ایم، اما اکنون و در این لحظه به نقطه ای 
رســیده ایم که کاسه صبرمان لبریز شده است 
و فکر می کنیم باید دســت به اعتراض علنی 
و جمعی بزنیم و تجمع کنیم تا مشکلاتمان را 
به گوش مسئولان برسانیم. از این  به بعد هر 
اتفاقی بیفتد مســئولیتش به عهده سازمان ها 
و مســئولینی است که تاکنون اهمال و سستی 
کرده اند و صدای ما را نشنیده اند. بزرگ ترین 
خواسته ما از مراجع قضایی که همیشه یار و 
یاور مردم بوده و تمــام تلاش خود را برای 
احقاق حقوق افراد نموده، این است که همچون 
گذشــته داد مظلومان را ستانده و در جایگاه 
مقدس قضاوت و دادگری برای حصول نتیجه 
سرعت رســیدگی به این پرونده را بالا ببرند، 
چه بســا که خانواده هایی در این ماجرا ثبات 
اقتصادی خود را از دست داده اند و تمام چشم 
امیدشان به عدالت محوری و داد ستانی در قوه 

قضائیه است.
توضیــح روزنامه دریــا: روزنامه دریا 
درحال پیگیری این موضوع از طریق مقامات 
قضایی اســتان اســت و به زودی نتیجه این 
پیگیری ها از طریق رونامــه دریا به اطلاع 
مخاطبان و شهروندان هرمزگانی خواهد رسید. 

بررسی جوانب نیمه کاره ماندن پروژه تجاری- تفریحی صدف در گزارش اختصاصی روزنامه دریا؛

 دریای امواج مجتمع نیمه کاره صدف همچنان پر تلاطم است
علاج واقعه باید قبل از وقوع  باشد؛ چراکه در این شرایط بد اقتصادی، صبر مردم لبریز شده است

  

 فقیــر: رویکرد کلی این اســت 
کــه بالاخره اقدامی بــه نفع مردم 
صــورت گیــرد و به گونــه ای این 
پروژه راه اندازی شود که بتوانیم 
از تضییــع حــق مــردم جلوگیری 

نماییم

 فقیر: پیگیری این پرونده که از 
ســال 9۷ تاکنون به مدت 3ســال 
بــه طول انجامیده ناشــی از ضعف 
قــرارداد و یــا سیســتم قضائــی 
نیست بلکه روال پیگیری در زمینه 
قراردادهای مشــارکت ساختمانی 
تابــع تشــریفات خــاص قانونی و 

معمولاً زمان بر می باشد

 فقیر: در پروژه های انبوه عمرانی 
مخصوصاً زمانیکه یک طرف دولت 
باشــد »آخریــن راهــکار« فســخ 
قرارداد با پیمانکار اســت.زیرا با 
فســخ  قرارداد، جــذب پیمانکاری 
جدید جهت تکمیــل و راه اندازی 
پــروژه زمــان بر و شــاید ســخت 

خواهد بود

 فقیــر: در حالیکه پــروژه بزرگ 
بــود و ممکن بود پشــت آن تنش 
اجتماعی باشد. در نهایت این نتیجه 
حاصل شد که تمام مراجع استانی 

پیگیر رفع مشکل مردم هستند

 زارعــی: بیشــتر افراد اقســاط 
خرید را واریز کرده اند؛ اگر مبالغ 
دریافتــی تماماً صرف ایــن پروژه 
شده بود، بی گمان به ثمر نشسته 

و تاکنون تکمیل گشته بود

 با گذشــت 1۴ ســال از شــروع 
پروژه و حدود 6 سال از تاریخی که 
پیمانکار موظف به تکمیل و تحویل 
پروژه بــود؛ این مجتمــع همچنان 
نیمه کاره رها شــده و در ســکوت 

سنگینی فرو رفته است
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